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SÉANCE PLÉNIÈRE PLENUMVERGADERING 
 

du 

 

JEUDI 23 JUIN 2022 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

DONDERDAG 23 JUNI 2022 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
La séance est ouverte à 13 h 24 et présidée par Mme Eliane Tillieux, présidente. 
De vergadering wordt geopend om 13.24 uur en voorgezeten door mevrouw Eliane Tillieux, voorzitster. 
 
La présidente: La séance est ouverte. 
De vergadering is geopend. 
 
Une série de communications et de décisions doivent être portées à la connaissance de la Chambre. Elles 
seront reprises sur le site web de la Chambre et insérées dans le compte rendu intégral de cette séance ou 
son annexe. 
Een reeks mededelingen en besluiten moeten ter kennis gebracht worden van de Kamer. U kan deze terug-
vinden op de webstek van de Kamer en in het integraal verslag van deze vergadering of in de bijlage ervan. 
 
Ministre du gouvernement fédéral présent lors de l'ouverture de la séance: 
Aanwezig bij de opening van de vergadering is de minister van de federale regering: 
Pierre-Yves Dermagne. 
 

Questions 

Vragen 

 

01 Samengevoegde vragen van 

- Maria Vindevoghel aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De staking bij Brussels 
Airlines en Ryanair" (55002675P) 
- Sophie Thémont aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De staking in de lucht-
vaartsector" (55002689P) 

01 Questions jointes de 

- Maria Vindevoghel à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La grève chez Brussels 
Airlines et Ryanair" (55002675P) 
- Sophie Thémont à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La grève dans le secteur 
aérien" (55002689P) 
 

01.01  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Mevrouw de voorzitster, 

mijnheer de minister, collega's, ik heb 20 jaar op de luchthaven in de 
schoonmaak gewerkt. Vliegtuigen schoonmaken, is zwaar werk. Van-
ochtend ben ik naar de actie gegaan van het personeel van Brussels 
Airlines dat 3 dagen zal staken. Ik stelde vast dat de situatie helemaal 
niet verbeterd is en dat het voor het personeel op de luchthaven als-
maar slechter wordt. 
 
Afgelopen maandag hebben al heel veel mensen op de luchthaven ge-
staakt en lag de luchthaven plat. Dat was nooit eerder gezien. Weet u 
wat de mensen van G4S en van de afhandelaars mij vertellen? Ze zeg-
gen dat het niet meer te doen is: ze moeten superflexibel zijn voor een 
laag loon, kunnen hun benzine niet meer betalen en hebben niet eens 
de tijd om een boterham te eten. Dat is wat ik afgelopen week al heb 

01.01  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): La grève des membres du 
personnel de Brussels Airlines va 
durer trois jours. On leur demande 
de travailler toujours plus et d'être 
toujours plus flexible. Ils n'ont qua-
siment pas de pauses et sont épui-
sés. Le tout pour un salaire de mi-
sère. Les problèmes sont similaires 
dans d'autres compagnies aé-
riennes et dans d'autres pays. Le 
ministre va-t-il établir, avec les syn-
dicats, un plan d'urgence estival 
pour l'aéroport afin que tous les 
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gehoord. Wat hoor ik vandaag van de mensen van Brussels Airlines? 
Ze zijn doodmoe en kunnen niet meer volgen. Een piloot vertelde dat 
hij een vlucht van 14 uur had met daarna 12 uur rust en dat hij de dag 
daarna moest terugvliegen. Dat is wat ze moeten doen. Het vliegend 
cabinepersoneel moet 16 vluchten op 5 dagen doen. Kunt u zich even 
voorstellen wat dat betekent, hoe die mensen moeten werken? Zij 
moeten zorgen voor de veiligheid van de passagiers, terwijl ze dood-
moe zijn. 
 
Het is niet alleen zo bij ons. Morgen begint de staking bij Ryanair. Ook 
die mensen houden het niet meer vol om superflexibel te moeten wer-
ken voor een laag loon. In andere landen zien we hetzelfde gebeuren. 
Zo kan het niet verder. 
 
Mijnheer de minister, zult u een noodplan uitwerken voor de luchthaven 
voor de zomervakantie, zodat alle passagiers deftig op reis kunnen? 
Zult u de vakbonden daarbij betrekken? 
 

passagers puissent partir en va-
cances? 
 

01.02  Sophie Thémont (PS): Monsieur le ministre, il y a deux points 

de vue sur ces grèves. Si je voulais partir en vacances maintenant avec 
mes enfants, je serais évidemment déçue puisqu'on est hors saison. 
Mais moi, je pense à ces travailleurs et à ces travailleuses qui savent 
qu'aujourd'hui, par leur action, ils sont impopulaires. Cela ne leur fait 
évidemment pas plaisir de gâcher les vacances des gens et ils doivent 
vraiment être au bout du rouleau pour en arriver là. 
 
Pourquoi font-ils grève? Parce que tout simplement, ils trinquent. Ce 
sont eux qui paient le prix pour que d'autres puissent voyager à 
moindre coût et pour que les compagnies puissent continuer à tourner: 
diminution du personnel, non-respect des conventions paritaires, sur-
charge de travail, et ce matin, la plainte déposée à l'Inspection sociale 
pour entrave au droit de grève. Disons-le clairement! C'est tout un sec-
teur qui s'enfonce depuis plus de 20 ans dans une logique ultra-libérale 
de concurrence féroce. D'ailleurs, un travailleur interviewé ce matin 
dans Le Soir résume bien la situation: "À 49 euros, le conflit social est 
inclus dans le billet d'avion." 
 
Monsieur le ministre, n'est-il pas temps d'avoir un cadre européen plus 
contraignant socialement pour un secteur qui dépasse largement nos 
frontières? Comment comptez-vous faire respecter les conventions pa-
ritaires et le droit de grève dans ce secteur qui a aussi bénéficié d'aides 
de l'État durant la période covid? 
 
Je vous remercie. 
 

01.02  Sophie Thémont (PS): In-

dien die werknemers nu staken en 
zich de boze reacties van de reizi-
gers op de hals halen, is dat omdat 
het water hun tot aan de lippen 
komt. Zij betalen het gelag voor de 
lowcostreizen en het overleven van 
de luchtvaartmaatschappijen: per-
soneelsinkrimping, niet-eerbiedi-
ging van de overeenkomsten van 
de paritaire comités, overmatige 
werklast en vanmorgen de klacht 
van de vakbonden bij de sociale in-
spectie wegens intimidatie van het 
personeel om niet mee te staken, 
wat neerkomt op een belemmering 
van het stakingsrecht. In deze sec-
tor woedt er een moordende con-
currentie. Een werknemer vatte de 
situatie goed samen: voor de prijs 
van 49 euro is het sociaal conflict in 
het vliegticket begrepen.  
 
Moet er een stringentere Europese 
regelgeving ingevoerd worden? 
Hoe zult u ervoor zorgen dat het 
stakingsrecht en de paritaire comi-
tés geëerbiedigd worden in deze 
sector, die tijdens de coronacrisis 
toch ook overheidssteun gekregen 
heeft?  
 

01.03  Pierre-Yves Dermagne, ministre: Madame la présidente, 

chères collègues, je vous remercie pour vos questions.  
 
Al voor de COVID-19-pandemie, die de sector economisch hard trof, 
stond de luchtvaartsector onder druk, niet het minst door de ryanairi-
satie van de sector. De arbeidsomstandigheden staan onder druk. In 
de huidige sociale conflicten spelen naast loonvoorwaarden vooral ook 
factoren mee zoals voldoende personeel, arbeidsorganisatie en de 

01.03  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: Avant même la crise sani-
taire, le secteur aérien était déjà 
sous pression, notamment en rai-
son de sa ryanairisation. Dans les 
conflits sociaux, outre les condi-
tions salariales, ce sont surtout les 
effectifs, l'organisation du travail et 
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planning van uurroosters. 
 

la planification des horaires qui 
jouent un rôle important. 
 

En particulier, pour le personnel navigant, il est aussi question de sé-
curité. Dans ce contexte, l'accumulation de la fatigue est un risque  
important pour la sécurité, et ce risque n'est pas toujours pris en 
compte dans les discussions entre les représentants des travailleurs et 
les différentes directions du secteur.  
 

De toenemende vermoeidheid 
vormt een groot veiligheidsrisico, 
waarmee er bij de onderhandelin-
gen tussen de sociale partners niet 
altijd rekening gehouden wordt.  
 

Het is niet enkel een Belgisch probleem, want we zien ook in andere 
landen dat de arbeidsomstandigheden onder druk komen te staan. 
 

Dans d'autres pays également, 
une certaine pression s'exerce sur 
les conditions de travail. 
 

Il est donc évident, madame Thémont, que ces préoccupations doivent 
également être abordées au niveau européen. Nous travaillons avec 
ardeur à l'implémentation concrète du pilier social européen. J'aurai à 
cœur de tenir compte de votre interpellation pertinente à ce propos 
dans les débats que nous aurons encore dans les prochains jours. 
 

Die bezorgdheden moeten op het 
Europese niveau aangekaart wor-
den. We werken hard aan de im-
plementatie van de Europese soci-
ale pijler. Ik zal rekening houden 
met uw interpellatie.  
 

Ik kan enkel samen met u betreuren dat men er tot heden niet in 
slaagde om concrete afspraken te maken via de sociale dialoog. Dat is 
jammer. Zoals u weet, hebben er verschillende verzoeningsvergade-
ringen plaatsgevonden onder het voorzitterschap van een sociaal be-
middelaar van mijn administratie. Voorlopig slaagden de partijen er 
echter niet in om samen tot oplossingen te komen.  
 

Je regrette que le dialogue social 
n'ait pas encore débouché sur des 
accords concrets, en dépit des di-
verses réunions de conciliation qui 
ont eu lieu sous la présidence du 
conciliateur social de mes services. 
 

Bien entendu, la décision de recourir à l'action collective, en particulier 
à une action de grève, n'appartient qu'aux travailleuses, aux travail-
leurs et à leurs représentants. Comme vous l'avez dit, madame Thé-
mont, cette décision n'est jamais prise à la légère et elle constitue, à 
chaque fois, l'expression d'une réelle souffrance. C'est encore le cas 
ici, aujourd'hui. J'en suis convaincu. 
 

Werknemers en hun vertegen-
woordigers hebben het recht om te 
beslissen om het werk neer te leg-
gen. Een dergelijke beslissing 
wordt nooit lichtvaardig genomen 
en geeft aan dat werknemers 
zwaar te lijden hebben onder hun 
arbeidsomstandigheden. 
 

Het recht op staken is een grondrecht en kan door iedereen vrij worden 
uitgeoefend. Dat betekent uiteraard dat de werkgever geen druk mag 
uitoefenen op de werknemers of hun vertegenwoordigers om niet te 
staken.  
 

Le droit de grève est un droit fon-
damental. L'employeur ne peut pas 
faire pression sur les employés 
pour les empêcher de faire la 
grève. 
 

J'espère sincèrement que le plein exercice de ce droit permettra de 
reconsidérer et de réconcilier les différentes positions afin de pouvoir 
– permettez-moi l'expression – "atterrir" dans ces conflits, notamment 
avant la vague des départs en vacances pour les Belges chanceux qui 
auront l'occasion de voyager. 
 

Ik hoop dat de volledige uitoefening 
van het stakingsrecht het mogelijk 
zal maken om de uiteenlopende 
standpunten met elkaar te verzoe-
nen, zodat de conflicten vóór de 
vakantie ontzenuwd kunnen wor-
den. 
 

Ik roep dan ook alle partijen op om spoedig een constructieve dialoog 
te hervatten, met de focus op de inhoud. 
 

 

01.04  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, de re-

gering heeft een keigrote verantwoordelijkheid in dit dossier. Er is 
290 miljoen euro naar Brussels Airlines gegaan, 290 miljoen, een 
blanco cheque! Wij zeiden destijds al dat het een blanco cheque was. 
Er zijn duizend ontslagen gevallen zonder één enkele voorwaarde en 

01.04  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): Le gouvernement porte une 
grande responsabilité. Brussels 
Airlines a reçu un chèque en blanc 
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nu zitten de mensen in de shit, in de dikke miserie. Dat is de verant-
woordelijkheid van de regering. De overheid is nog steeds een grote 
aandeelhouder van Brussels Airport en ook zij moeten een duit in het 
zakje doen. Ook daar moeten ze hun verantwoordelijkheid nemen, zo-
als in Schiphol. In Schiphol heeft de luchthaven, na veel miserie voor 
de passagiers, iets moeten doen voor de werknemers. In Zaventem 
kan dat ook. Dat is uw verantwoordelijkheid. 
 

de pas moins de 290 millions d'eu-
ros, sans aucune condition. Il y a 
eu des milliers de licenciements. 
Brussels Airport, dont l'État est un 
actionnaire important, doit égale-
ment prendre ses responsabilités. 
 

01.05  Sophie Thémont (PS): Monsieur le ministre, je vous remercie 

pour votre réponse.  
 
Aujourd'hui, une compagnie aérienne peut-elle survivre si elle propose 
un modèle économique durable? Je pense que poser la question, c'est 
aussi y répondre. Résultat: de faillites en rachats, ce sont les conditions 
de travail de tout un secteur qui se dégradent d'année en année. La 
paix sociale est l'issue pour garantir à tous les travailleurs et à toutes 
les travailleuses de bonnes conditions de travail, comme aussi des va-
cances bien méritées. Nous comptons évidemment sur vous pour y 
veiller. Je vous remercie. 
 

01.05  Sophie Thémont (PS): 

Kunnen luchtvaartmaatschappijen 
met een duurzaam economisch be-
drijfsmodel overleven? De vraag 
stellen is ze beantwoorden. Van 
faillissementen tot overnames: de 
werkomstandigheden in de sector 
gaan er almaar op achteruit. Enkel 
sociale vrede kan het tij keren voor 
de werknemers. Ik hoop dat u zich 
daarvoor zult inzetten. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Tania De Jonge aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De bevorde-

ring van de interregionale arbeidsmobiliteit in het raam van de piekende studentenarbeid" (55002687P) 

02 Question de Tania De Jonge à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La promotion 

de la mobilité interrégionale de la main-d'œuvre et le nombre record de jobs étudiants" (55002687P) 
 

02.01  Tania De Jonge (Open Vld): Mijnheer de minister, ik begin met 

het goede nieuws: het is niet allemaal kommer en kwel op de arbeids-
markt. Ten eerste zijn vandaag zeven op de tien jobstudenten door-
heen het jaar actief op de arbeidsmarkt als jobstudent. Dat gebeurt dus 
niet alleen in de vakantie. Het is een goede zaak dat we de voorbije 
jaren het maximumaantal uren hebben opgetrokken, ook tijdens de co-
ronacrisis. De hulp van die jonge mensen die de handen uit de mouwen 
willen steken, is meer dan welkom. Ook de stijging van de werkzaam-
heidsgraad valt op in positieve zin. Die is nog nooit zo hoog geweest. 
U zegt dat ook elke keer opnieuw. 
 
Om onze bedrijven niet af te remmen, moeten we echter verder han-
delen. Ik denk daarbij in de eerste plaats aan de mobiliteit van werkne-
mers over de taalgrens en over de grenzen van de Gewesten heen. 
Het is echt moeilijk uit te leggen dat er zoveel werkloosheid is in Brus-
sel, terwijl er een beetje verderop in Zaventem handen te kort zijn. Dat 
is eveneens het geval voor Henegouwen en Zuid-West-Vlaanderen. 
De Gewesten moeten onderling met uw hulp afspraken maken om 
werkzoekenden met meer aandrang naar jobs te begeleiden over de 
taal- en gewestgrens. Er is echt geen tijd te verliezen. 
 
Hoe ver staat u met het uitvoeren van de afspraken in de arbeidsdeal 
over de intergewestelijke arbeidsmobiliteit?  
 
De drie Gewesten zouden dezelfde interpretatie van de passende 
dienstbetrekking moeten hanteren die bij weigering een sanctie ople-
vert voor de werkzoekende. Op die manier zullen jobs over de gewest-
grenzen heen beter worden ingevuld. Hebt u dit al op de tafel gelegd? 
 

02.01  Tania De Jonge (Open 

Vld): Le grand nombre de jeunes 
effectuant un travail d'étudiant en 
cours d'année et la hausse du taux 
d'emploi constituent des éléments 
positifs sur le marché du travail. 
Pour éviter de freiner les entre-
prises, nous devons miser davan-
tage sur la mobilité entre les deux 
côtés de la frontière linguistique et 
entre les régions. 
 
Où en est le ministre dans la mise 
en œuvre des accords sur la mobi-
lité interrégionale du travail inclus 
dans le deal sur l'emploi? Les trois 
régions devraient interpréter d'une 
façon identique la notion d'"emploi 
convenable" et appliquer des sanc-
tions en cas de refus. Le ministre a-
t-il déjà présenté cette proposition? 
Va-t-il convenir de règles avec les 
régions pour encourager la re-
cherche d'un travail dans une autre 
région? 
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Zal u afspraken maken met de Gewesten, zodat daar meer inspannin-
gen worden geleverd om het vinden van een job in een ander Gewest 
aan te moedigen? Moet het sanctiebeleid van de gewestelijke diensten 
daar meer op worden gericht? 
 

02.02 Minister Pierre-Yves Dermagne: Mevrouw De Jonge, zoals u 

kunt zien is studentenwerk dit jaar erg belangrijk. Dat is deels te wijten 
aan het feit dat we in alle drie de regio's van het land te maken hebben 
met knelpuntberoepen. 
 
Naast de maatregelen ter bestrijding van de knelpuntberoepen hebben 
wij binnen de federale regering al maatregelen genomen om de inter-
regionale mobiliteit van werknemers te bevorderen. Zo zullen werklo-
zen die langer dan één jaar werkloos zijn en in een andere regio een 
baan vinden vanaf september tijdelijk een deel van hun werkloosheids-
uitkering kunnen behouden. Dat was een van de drie aanbevelingen 
van de experts in hun rapport. 
 
We hebben ook een interfederaal platform opgericht om voorstellen te 
formuleren en te analyseren ter verbetering van de mobiliteit van werk-
nemers en ter bestrijding van de knelpuntberoepen. Het secretariaat 
van dit interfederale platform wordt verzorgd door de VDAB. 
 
Zoals u weet, mevrouw de Jonge, vallen de meeste hefbomen op dit 
gebied onder de bevoegdheden van de Gewesten. Ik ben ervan over-
tuigd dat de gewestelijke diensten voor arbeidsbemiddeling hun syner-
gieën zouden kunnen verbeteren door hun samenwerkingsovereen-
komsten te actualiseren. 
 
Ik wil ook benadrukken dat de strijd tegen de knelpuntberoepen niet 
uitsluitend via interregionale mobiliteit zal worden opgelost. De ver-
schillende sectoren met veel knelpuntberoepen moeten die monitoren 
en maatregelen voorstellen om ze op te vangen. Ik ben ervan overtuigd 
dat wij de oorzaken van de tekorten, die vaak meervoudig zijn, moeten 
analyseren. Wij moeten nagaan hoe wij die banen aantrekkelijker kun-
nen maken. 
 

02.02  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: Outre des mesures visant 
à trouver une solution au problème 
des métiers en pénurie, le gouver-
nement a déjà pris des initiatives 
en vue de promouvoir la mobilité 
interrégionale. Dès le mois de sep-
tembre, les personnes qui sont au 
chômage depuis plus d'un an qui 
trouveront un emploi dans une 
autre région pourront conserver 
une partie de leur allocation. Une 
plateforme interfédérale a été 
créée pour formuler des proposi-
tions visant à améliorer la mobilité 
des travailleurs et à trouver des so-
lutions pour les métiers en pénurie. 
 
La plupart des leviers relèvent de la 
compétence des régions. Les of-
fices régionaux de l'emploi pour-
raient renforcer leurs synergies en 
actualisant les accords de coopé-
ration. Dans la lutte contre les mé-
tiers en pénurie, il faut plus qu'une 
simple mobilité interrégionale. 
Nous devons analyser les causes 
des pénuries et examiner la ma-
nière dont nous pouvons rendre 
ces métiers plus attrayants. 
 

02.03  Tania De Jonge (Open Vld): Mijnheer de minister, ik weet dat 

u al een aantal maatregelen hebt voorgesteld. Het klopt dat de interre-
gionale arbeidsmobiliteit een bevoegdheid is van de Gewesten. U or-
ganiseert echter regelmatig werkgelegenheidsconferenties, waar u uw 
collega's ontmoet. Ik pleit ervoor dat u daar een coördinerende rol op-
neemt, dat u met die ministers aan de tafel gaat zitten en echt werk 
maakt van een plan op dat vlak. Ik meen echt dat u de architect moet 
zijn van dit domein. Ik zal daar ook op blijven hameren. 
 

02.03  Tania De Jonge (Open 

Vld): Le ministre rencontre souvent 
ses collègues aux conférences 
pour l'emploi. Je préconise qu'il 
joue le rôle de coordinateur. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Steven De Vuyst aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën) over "De federale belasting 

van het grootbedrijf naar het voorbeeld van de taks in Zelzate" (55002674P) 

03 Question de Steven De Vuyst à Vincent Van Peteghem (VPM Finances) sur "La taxation fédérale des 

grandes entreprises, à l'instar de la taxe instaurée à Zelzate" (55002674P) 
 

03.01  Steven De Vuyst (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, bent u al 

eens in Zelzate geweest? Ik raad u aan om dat nog eens te doen, want 
wij leveren daar fantastisch werk, samen met de kameraden van Voor-
uit. Wij hebben daar immers een eerlijke taxshift doorgevoerd. Dat 

03.01  Steven De Vuyst (PVDA-

PTB): À Zelzate, nous avons ins-
tauré un tax shift équitable. Nous 
demandons une contribution plus 
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moet u, als iemand van CD&V, als muziek in de oren klinken, omdat u 
ook het principe huldigt dat de sterkste schouders de zwaarste lasten 
moeten dragen. Wij doen dat in Zelzate.  
 
U bent ook bevoegd voor fiscaliteit, dus ik geef u gratis inspiratie vanuit 
Zelzate. Wij voeren een taxshift door waarin wij een grotere bijdrage 
vragen van de multinationals op ons grondgebied. In ruil daarvoor ge-
ven wij de zelfstandigen en de inwoners een korting. Wij geven een 
korting van 100 euro aan de zelfstandigen, waarmee wij in Zelzate 
meer voor de zelfstandigen doen dan de liberalen ooit hebben gedaan. 
Wij gaan ook de onrechtvaardige milieubelasting van 55 euro afschaf-
fen voor alle inwoners en de afvalfactuur die met 100.000 euro is  
gestegen, zullen wij niet doorrekenen aan de burgers. Dat is echt een 
eerlijke taxshift in de ware zin van het woord.  
 
Dat is een politieke keuze, maar waar een wil is, is een weg. Ons re-
glement heeft zelfs de juridische toets van de Raad van State door-
staan, het hoogste rechtsorgaan van het land. Het beste van het regle-
ment is dat het een wereld van verschil betekent voor alle inwoners die 
een loonblokkering opgelegd krijgen door de regering en zich blauw 
betalen aan energie. De grootste bedrijven voelen daarentegen veel 
minder van wat zij verhoudingsgewijs meer moeten bijdragen.  
 
Dat hebben wij ook nodig op nationaal niveau, vandaar mijn vraag wan-
neer u die eerlijke taxshift federaal zult doorvoeren. Wanneer zult u 
eindelijk werk maken van een billijke en rechtvaardige inspanning van 
de multinationals en van de allergrootste vermogens? 
 

importante aux multinationales éta-
blies sur notre territoire. En 
échange, nos indépendants reçoi-
vent une ristourne de 100 euros, ce 
qui est plus que ce que les libéraux 
ont jamais fait pour ce groupe. La 
taxe environnementale de 55 eu-
ros est supprimée pour tous les ha-
bitants. Le Conseil d'État a ap-
prouvé nos choix politiques. Quand 
l'échelon fédéral instaurera-t-il 
également un tax shift équitable? 
Quand réclamera-t-il un effort loyal 
et juste des multinationales et des 
plus grandes fortunes? 
 

03.02 Minister Vincent Van Peteghem: Mijnheer De Vuyst, het is mooi 

dat u, als schepen van Zelzate, ons komt verblijden met al het werk dat 
u lokaal aan het doen bent. Als politicus die ook lokaal actief is, begrijp 
ik dat volledig, maar u begrijpt natuurlijk dat ik hier niet kan ingaan op 
de details van de lokale belastingregels waar u naar verwijst.  
 
U weet even goed als ik dat lokale besturen verschillende hefbomen in 
handen hebben om wonen, leven, werken en ondernemen in hun ge-
meente te stimuleren. Ik zal die lokale autonomie, die ik zelf bijzonder 
belangrijk vind, dan ook altijd ondersteunen en verdedigen wanneer zij 
binnen de grenzen van de wet blijft.  
 
U begrijpt natuurlijk ook dat wij op het federale niveau ook binnen zo'n 
bepaald fiscaal kader moeten werken. Onze inkomstenbelasting han-
teren daar ook een heel strikt principe, namelijk het principe van het 
gelijkheidsbeginsel. Dat belangrijke fundament van elk eerlijk, goed 
werkend fiscaal systeem moet worden nageleefd. 
 
Wij hanteren binnen dat fiscale kader op het federale niveau ook het 
principe dat de zwaarste lasten door de breedste schouders moeten 
worden gedragen. U weet dat er een nieuwe en historische, globale 
minimumbelasting voor multinationale ondernemingen zal worden in-
gevoerd. Deze belasting werd onder de impuls van deze regering, van 
België en van mezelf gecreëerd. We zijn ook hard aan het werk om ze 
effectief in te voeren.  
 
Ik kan u dus in ieder geval zeggen dat u in deze regering steeds een 
partner zult vinden om de juiste lasten op de juiste schouders te leg-
gen. 
 

03.02  Vincent Van Peteghem, 

ministre: Les pouvoirs locaux ont 
bien d'autres leviers pour stimuler 
le logement, la vie, le travail et l'en-
trepreneuriat dans leurs com-
munes. Je soutiendrai toujours 
cette autonomie locale, pour autant 
qu'elle ne dépasse pas les limites 
légales. 
 
Au niveau fédéral, nous devons 
nous inscrire dans un cadre fiscal. 
Nos impôts sur les revenus s'ap-
puient sur le principe strict d'éga-
lité, nécessaire pour disposer d'un 
système fiscal juste et efficace. 
 
Dans le cadre fiscal fédéral, nous 
appliquons également le principe 
selon lequel ce sont les épaules les 
plus larges qui doivent contribuer le 
plus largement. Sous mon impul-
sion et celle de ce gouvernement, 
une taxation minimale globale his-
torique des entreprises multinatio-
nales est prévue. Nous travaillons 
d'arrache-pied pour l'instaurer. 
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03.03  Steven De Vuyst (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, u zegt dat 

de regering nu al het principe hanteert van de sterkste schouders die 
de zwaarste lasten dragen. Dat staat toch in schril contrast met de re-
aliteit. Het zijn immers altijd de werkende mensen die de meeste lasten 
dragen en de grote bedrijven en families die erachter zitten die hun 
vermogen zien toenemen. 
 
Er is een effectentaks, maar goed, u weet ook dat het grootste ver-
mogen zit bij de mensen die aandelen hebben op naam. Uw voorzitter 
heeft ooit op 1 mei gezegd dat we de 1 % rijksten ook moeten belasten 
om de lasten van de gewone mensen te verminderen. Dat is ook een 
voorstel voor een taxshift die door vijf van de zeven vivaldipartijen ge-
steund wordt. We willen zelfs als PVDA een wisselmeerderheid leve-
ren om dat mogelijk te maken!  
 
Collega's van Vooruit, PS, Groen, Ecolo en CD&V, we willen dat mo-
gelijk maken om uiteindelijk de fiscale rechtvaardigheid mogelijk te ma-
ken.  
 

03.03  Steven De Vuyst (PVDA-

PTB): La réalité est pourtant diffé-
rente. Ce sont principalement les 
travailleurs qui supportent les prin-
cipales charges, alors que les 
grandes entreprises et les familles 
qui les détiennent voient leur ri-
chesse s'accroître. Cinq des 
sept partis de la coalition gouver-
nementale soutiennent un tax shift 
visant à imposer 1 % des plus 
riches. Nous proposons une majo-
rité de rechange pour permettre 
une justice fiscale. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

03.04  Barbara Pas (VB): Mevrouw de voorzitster, iedereen in de Conferentie van voorzitters ging ermee 

akkoord deze vergadering een uur te vervroegen om rekening te houden met de drukke agenda van de 
eerste minister, die naar een Europese top moest gaan. Ik stel vast dat deze vervroegde vergadering al een 
half uur bezig is. Ondertussen is de volgende minister, die wel op tijd is, aan de beurt om vragen te beant-
woorden. Ik zou u willen vragen of u enig idee hebt wanneer de eerste minister, voor wie deze vergadering 
een uur werd vervroegd, aanwezig zal zijn. 
 
De voorzitster: Ik heb zonet het bericht gekregen dat hij over 5 minuten hier zal zijn. 
 

04 Question de Nathalie Gilson à Vincent Van Peteghem (VPM Finances) sur "La condamnation judi-

ciaire relative au pouvoir d'investigation de l'ISI" (55002680P) 

04 Vraag van Nathalie Gilson aan Vincent Van Peteghem (VEM Financiën) over "De rechterlijke veroor-

deling inzake de onderzoeksbevoegdheid van de BBI" (55002680P) 
 

04.01  Nathalie Gilson (MR): Madame la présidente, monsieur le mi-

nistre, la presse de ce jour fait état d'un jugement qui condamne cer-
taines pratiques d'investigation de l'Inspection spéciale des impôts 
(ISI) dans la mesure où elles constituent "une intrusion grave dans le 
droit à la vie privée". En effet, dans le cadre d'une enquête fiscale, l'ISI 
avait demandé à Proximus des copies de factures. Proximus avait re-
fusé de les lui produire pour une question de respect de la vie privée. 
L'administration voulait avoir accès à ces factures pour démontrer l'uti-
lisation de certains numéros de téléphone ou d'appel afin de conclure 
que des contribuables censés résider à l'étranger et qui ne remplis-
saient donc pas de déclaration en Belgique vivaient, en réalité, en Bel-
gique et se devaient par conséquent de le faire.  
 
Suite à ce refus, Proximus s'est vu imposer des amendes fiscales très 
lourdes. L'opérateur est donc allé en justice. Celle-ci lui a donné raison 
puisque le juge a décidé que l'administration fiscale est tenue par cer-
taines limites, en l'occurrence le droit au respect de la vie privée et au 
secret des communications.  
 
Le MR est particulièrement vigilant face à des dérives, à des empiète-
ments déraisonnables sur les libertés individuelles. 
 

04.01  Nathalie Gilson (MR): In 

een vonnis worden er onderzoeks-
praktijken van de Bijzondere Belas-
tinginspectie (BBI) veroordeeld, die 
in de pers omschreven worden als 
een "ernstige inbreuk op het recht 
op privacy". In het kader van een 
fiscaal onderzoek had de BBI aan 
Proximus afschriften van facturen 
gevraagd om aan te tonen dat be-
lastingplichtigen die officieel in het 
buitenland woonden, in werkelijk-
heid in België woonden en hier een 
belastingaangifte moesten indie-
nen. Proximus kreeg hoge boetes 
omdat het weigerde dat te doen. 
Daarop stapte het bedrijf naar de 
rechtbank, waar het gelijk kreeg. 
De rechter was van oordeel dat de 
belastingadministratie gehouden is 
het recht op privacy en het commu-
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Monsieur le ministre, quel suivi allez-vous réserver à cette décision re-
tentissante? Allez-vous publier une circulaire à l'attention de l'ISI afin 
que soit respecté les conclusions du jugement? Par ailleurs, où en est 
votre plan anti-fraude qui prévoit un délai d'imposition disproportionné 
de dix ans, plan au sujet duquel nous vous avons déjà fait part de nos 
inquiétudes?  
 

nicatiegeheim te eerbiedigen. On-
redelijke inbreuken op individuele 
vrijheden zijn voor de MR een be-
langrijk aandachtspunt. 
 
Welk gevolg zult u aan die uit-
spraak geven? Zult u een omzend-
brief uitvaardigen om de BBI ertoe 
aan te manen het vonnis te eerbie-
digen? Hoe staat het met uw frau-
deplan, dat voorziet in een dispro-
portionele aanslagtermijn van tien 
jaar? 
 

04.02  Vincent Van Peteghem, ministre: Madame la présidente, ma-

dame Gilson, le gouvernement souligne sans cesse l'importance de la 
lutte contre la fraude, non seulement dans le but de procéder à une 
imposition correcte des fraudeurs, mais plus encore pour garantir 
l'équité du système fiscal.  
 
Concernant le jugement du tribunal de première instance, l'enquête de 
l'Inspection spéciale des impôts s'inscrit dans le cadre du recours aux 
constructions fiscales internationales privées en fonction de ce qu'on 
appelle la fraude d'omission de domicile. L'administration doit appli-
quer les règles de procédure dans chaque enquête fiscale, et ce, dans 
le respect de la vie privée et des droits du contribuable. Il n'y a aucun 
doute là-dessus. Le jugement lui-même met en balance l'utilisation par 
mon administration de ces possibilités légales d'investigation et les dis-
positions spéciales de la loi relative aux communications électro-
niques.  
 
Le gouvernement est, lui aussi, conscient qu'un cadre juridique clair 
est important lorsqu'il s'agit de demander des données aux opérateurs 
télécoms. La loi sur la conservation des données, telle qu'adoptée en 
commission le 10 juin, crée ce cadre juridique.  
 
Il va sans dire que mon administration étudiera le jugement et exami-
nera les mesures à prendre pour poursuivre sans relâche la lutte contre 
les constructions fiscales internationales privées et la fraude au domi-
cile dans les limites de cette loi sur la conservation des données.  
 

04.02 Minister Vincent Van Pe-

teghem: Fraudebestrijding is be-
langrijk om correct belasting te  
heffen en om de billijkheid van het 
belastingstelsel te garanderen. De 
gerechtelijke uitspraak betreft een 
onderzoek van de BBI dat uitge-
voerd werd in het kader van het ge-
bruik van private internationale fis-
cale constructies voor een vorm 
van domiciliefraude. Mijn admi-
nistratie moet de procedures toe-
passen met inachtneming van de 
rechten van de belastingbetaler. In 
het vonnis worden de wettelijke on-
derzoeksmogelijkheden afgewo-
gen tegen de bepalingen van de 
wet betreffende de elektronische 
communicatie. Dankzij de wet be-
treffende het bewaren van de iden-
tificatiegegevens, die op 10 juni in 
de commissie goedgekeurd werd, 
zal er een duidelijk juridisch kader 
gecreëerd worden om bij de tele-
comoperators gegevens op te vra-
gen. Mijn administratie buigt zich 
over dit vonnis en zal onderzoeken 
welke maatregelen er genomen 
moeten worden om de strijd tegen 
domiciliefraude onverminderd 
voort te zetten met inachtneming 
van de bij de wet betreffende het 
bewaren van de identificatiegege-
vens opgelegde beperkingen. 
 

04.03  Nathalie Gilson (MR): Merci pour votre réponse, monsieur le 

ministre.  
 
L'accord de gouvernement prévoit de récolter un milliard d'euros grâce 
à une meilleure lutte contre la fraude fiscale et nous vous soutenons 
dans cette démarche. Toutefois, il faut rester dans les limites d'un État 
de droit. Mon groupe déposera donc une proposition de loi en vue de 
contenir la jurisprudence Antigone, qui valide les preuves recueillies de 
manière illégale par l'administration fiscale.  

04.03  Nathalie Gilson (MR): In 

het regeerakkoord staat dat een 
betere fiscalefraudebestrijding 
1 miljard euro moet opleveren. Mijn 
fractie zal een wetsvoorstel indie-
nen met betrekking tot de Anti-
goonrechtspraak, op grond waar-
van door de administratie onrecht-
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Il n'est pas normal pour nous qu'un délinquant et qu'un braqueur de 
banque aient plus de droits qu'un contribuable. Nous vous encoura-
geons à ce que toutes les règles qui sont imposées soient chaque fois 
examinées, aussi, à l'aune des bons contribuables. Il ne faut pas alour-
dir inutilement la vie des bons contribuables par des contraintes admi-
nistratives et des risques de violation de la vie privée, qui portent at-
teinte à notre État de droit.  
 

matig verkregen bewijsstukken ge-
valideerd worden. Een misdadiger 
mag niet méér rechten hebben dan 
een belastingbetaler. Bij het onder-
zoek van de regels moet men zich 
richten naar de bonafide belasting-
betalers. Men mag hun geen onno-
dig zware administratieve verplich-
tingen opleggen. De risico's op een 
schending van de privacy onder-
mijnen de rechtsstaat.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Samengevoegde vragen van 

- Barbara Pas aan Alexander De Croo (eerste minister) over "De repatriëring van IS-gangsters" 
(55002671P) 
- Koen Metsu aan Vincent Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over "De nieuwe repatriëring 
van IS-vrouwen en hun kinderen" (55002694P) 

05 Questions jointes de 

- Barbara Pas à Alexander De Croo (premier ministre) sur "Le rapatriement des femmes de Daech" 
(55002671P) 
- Koen Metsu à Vincent Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le nouveau rapatriement 
de femmes de Daech et de leurs enfants" (55002694P) 
 

05.01  Barbara Pas (VB): Mijnheer de eerste minister, terwijl de lucht-

havens voor de gewone mensen stillagen door een staking, vloog uw 
regering IS-terroristes en hun kinderen naar België. De repatriëring van 
die Syriëgangsters is zogenaamd in het belang van de nationale vei-
ligheid, aangezien ze hier achter slot en grendel gaan. Ondertussen is 
bekend dat van de zes IS-gangsters die nog geen jaar geleden hier-
heen werden gehaald, er nog welgeteld twee achter slot en grendel 
zitten. 
 
Van de nieuwe lichting kreeg er reeds minstens één een militaire trai-
ning. Het gaat om deze moeder. (Het parlementslid toont een foto.) U 
hebt niet graag dat ik ze gangsters of terroristen noem, ik zal haar dan 
maar moeder noemen. Ze noemt zichzelf Oum Khattab. Ze liet in eer-
dere telefoongesprekken weten dat ze wil sterven voor de zaak. Ge-
looft u werkelijk dat zij plots onze samenleving een warm hart toe-
draagt? 
 
De voorwaarde om de betrokkenen naar hier te halen, is dat zij geen 
aanhangers meer mogen zijn van IS. Wat stelt zo'n verklaring voor? 
Evenveel als alle verklaringen van uw minister van Justitie om justitie 
straffer te maken. Helemaal niets. 
 
Mijnheer de eerste minister, ik heb vier concrete vragen voor u en ik 
hoop dat ik voor de verandering eens een antwoord krijg op die vragen. 
 
Ten eerste, klopt het dat een van die gerepatrieerde IS-vrouwen vorige 
zomer weigerde om uit Al Roj te vertrekken, omdat haar moeder toen 
niet mee mocht? 
 
Ten tweede, klopt het dat de zesde gerepatrieerde vrouw er de laatste 
week nog stoemelings bij kwam? Heeft die de mensen van de voorbe-
reidende missie daar ontmoet? Zijn er DNA-tests gebeurd in dat geval? 

05.01 Barbara Pas (VB): La Bel-

gique a de nouveau rapatrié chez 
nous des combattantes syriennes 
de l'EI et, selon le gouvernement, 
c'est dans l'intérêt de notre sécurité 
nationale. Sur les six membres de 
Daech qui ont été rapatriées ici 
l'année dernière, seules deux sont 
encore derrière les verrous.  
 
Parmi ce nouveau lot, au moins 
une a suivi une formation militaire. 
Lors de conversations télépho-
niques, elle a déclaré qu'elle était 
prête à mourir pour la cause. Le 
premier ministre pense-t-il vrai-
ment qu'elle porte notre société 
dans son cœur? Pour être autori-
sées à rentrer, il leur suffit de dé-
clarer qu'elles ne soutiennent plus 
Daech, comme si ce reniement 
avait la moindre valeur.  
 
Est-il vrai qu'une des femmes rapa-
triées a refusé de quitter le camp 
d’Al Roj l'année dernière parce que 
sa mère n'était pas autorisée à ve-
nir? Est-il vrai qu'une autre femme 
a rejoint les rangs de ces épouses 
de djihadistes rapatriées en Bel-
gique la semaine dernière? A-t-elle 
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Ten derde, is er met de Koerden gesproken over het alleen terughalen 
van de kinderen zonder de moeders? 
 
Ten vierde, de vorige repatriëring van IS-terroristes kostte 1,7 miljoen 
euro. Wat is de totale kostprijs voor de belastingbetaler van de (…) 
 

rencontré ceux de la mission pré-
paratoire? Des tests ADN ont-ils 
été effectués? Y a-t-il eu des dis-
cussions avec les Kurdes pour ré-
cupérer les enfants sans leurs 
mères? Quel est le prix de cette 
mission pour le contribuable 
belge? 
 

05.02  Koen Metsu (N-VA): Mijnheer de eerste minister, nog geen jaar 

geleden nam u samen met de heer Van Quickenborne de politieke be-
slissing om zes IS-terroristes actief te repatriëren. Dat gebeurde ook. 
Dat mocht een slordige 2 miljoen kosten. De repatriëring stond immers 
in het teken van onze nationale veiligheid. Dat blijft u ook beweren. U 
stelt dat zij hier achter slot en grendel gaan en dat wij hen hier kunnen 
blijven opvolgen en monitoren. Echter, van de zes betrokkenen zitten 
er momenteel nog twee achter slot en grendel. Ik heb begrepen dat er 
twee in volledige vrijheid zijn en dat er twee vrij zijn onder voorwaarden. 
Zij worden in geen geval 24 uur op 24 opgevolgd. 
 
We mogen dus van een mislukking spreken. De repatriëring was een 
fiasco. De vox populi heeft u dat ook aangetoond. Niettemin neemt u 
opnieuw dezelfde politieke beslissing. De federale procureur heeft een 
paar keer herhaald dat het een politieke beslissing is om, met twee 
Airbussen en een Falcon en na maanden voorbereiding opnieuw, zes 
IS-terroristes te repatriëren naar ons land. Wij weten hoe dat zal aflo-
pen. 
 
Ik hoop dat u weet wie op dat vliegtuig zat. Dat zijn geen katjes om 
zonder handschoenen aan te pakken. Zij toonden absoluut geen be-
rouw, toen ik niet zo bijster lang geleden met hen mocht spreken, nadat 
u trouwens had verklaard dat wij hen ginds moesten berechten en dat 
ze ginds moesten blijven. Het laatste wat wij wilden, was hen terugha-
len. Ze hadden geen enkel berouw en geen vorm van spijt. Maar o 
takia, nu de grond onder hun voeten te heet wordt, zetten ze hun joker 
in, zijnde hun kindjes, en vragen ze u en Van Quickenborne hen op te 
halen, omdat ze hier wel berecht zullen worden. Maar hoe zal dat hier 
dan gebeuren? Bewijslast is er hier immers niet. Die ligt ginds. Het is 
al bewezen dat zij na enkele maanden op vrije voeten kunnen komen 
te staan. 
 
Ik wil heel concreet het volgende weten. 
 
Wat heeft de nieuwe repatriëring ons en onze staatskas gekost? (…) 
 

05.02  Koen Metsu (N-VA): Il y a 

moins d'un an, le gouvernement 
prenait la décision de rapatrier de 
manière proactive six femmes ter-
roristes de l'EI. Cela nous a coûté 
la somme honteuse de 2 millions 
d'euros, mais c'était soi-disant au 
bénéfice de notre sécurité natio-
nale. Sur ces six femmes terro-
ristes, seules deux sont encore 
sous les verrous. Les deux femmes 
en liberté conditionnelle ne font 
certainement pas l'objet d'un suivi 
permanent. On peut donc parler 
d'un échec, et pourtant le gouver-
nement vient de prendre la même 
décision.  
 
Les personnes qui étaient dans ce 
dernier avion ne sont pas des en-
fants de chœur. Elles ne montrent 
aucune forme de regrets. Mainte-
nant qu'elles sont sur un siège 
éjectable, elles ont utilisé leurs en-
fants comme jokers. Ils seront eux 
aussi libérés au bout de quelques 
mois, fautes de preuves, restées 
sur place. 
 
Combien ce nouveau rapatriement 
en Belgique de combattantes de 
l'EI a-t-il coûté exactement aux 
caisses de l'État? 
 

05.03 Eerste minister Alexander De Croo: Dank u voor de vragen, 

want ze geven mij de gelegenheid om het verschil aan te tonen en 
duidelijk te maken hoe wij vanuit de regering naar de nationale veilig-
heid kijken. Wij kijken naar de nationale veiligheid op basis van feiten 
en analyse door professionelen en niet op basis van emoties, ophitsing 
en angst. 
 
Onze veiligheidsdiensten bestaan uit professionelen, die niets anders 
doen dan analyses maken om de veiligheid in ons land zo goed moge-
lijk te garanderen. Ik citeer het OCAD, dat analyses over onze veilig-
heid maakt: "Dankzij deze actie hebben we meer controle. Voor onze 
nationale veiligheid biedt een gecontroleerde terugkeer de beste ga-
rantie op een goede opvolging door alle betrokken diensten". Dat is wat 

05.03  Alexander De Croo, pre-

mier ministre: Le gouvernement 
considère la sécurité nationale sur 
la base de faits et d'une analyse ré-
alisée par des professionnels et 
non sur la base d'émotions, de pro-
vocations et de peur. Nos services 
de sécurité sont composés de pro-
fessionnels et, dans l'intérêt de 
notre sécurité, l'OCAM est favo-
rable aux retours accompagnés. 
 
J'entends que je ne convaincs pas 
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professionelen daarover zeggen. Zij kunnen abstractie maken van 
emoties en ophitsing. Dit is de manier waarop men mag verwachten 
dat een regering met nationale veiligheid omgaat: op basis van een 
professionele analyse en feiten, met rede en na reflectie. 
 
Ik noteer dat dat u niet overtuigt, maar het toont wel aan op welke ma-
nier sommigen in de oppositie omgaan met de nationale veiligheid, na-
melijk op basis van emoties; het toont aan dat ze niet met de feiten om 
durven te gaan. Dat is duidelijk. 
 
Wij zijn overigens ook niet het enige land die op die manier met de 
kwestie omspringt. Ook Duitsland en Nederland doen dat op exact de-
zelfde manier. 
 
Trouwens, elk jaar zijn er honderden illegalen op ons grondgebied. Er 
zitten honderden illegalen in onze gevangenissen en die sturen wij te-
rug naar het land van herkomst. Dat is een deel van het beleid, waar u 
zelf ook achter staat. Criminele illegalen in ons land sturen wij terug 
naar het land van herkomst. Als men echter onze onderdanen, die hier 
veroordeeld zijn, wil terugnemen, dan zegt u neen. Zo werkt het niet. 
Kennelijk geldt het wel in de ene richting, maar niet in de andere rich-
ting voor u. Dat lijkt me moeilijk aanvaardbaar in een rechtsstaat. 
 
Dan kom ik tot het punt van de opvolging. U vraagt wat er vervolgens 
met die mensen is gebeurd. Die zes vrouwen zijn naar de gevangenis 
overgebracht en werden opgesloten. In een rechtsstaat beslist justitie 
of mensen op een bepaald ogenblik nog een gevaar voor de samenle-
ving vormen. Een aantal vrouwen werd vrijgelaten en opgevolgd. Weet 
u wat daar zo interessant aan is? Die opvolging toont aan dat de grote 
meerderheid van hen hun leven weer opneemt, zich in onze samenle-
ving integreert en voor hun kinderen zorgt. Ze hebben begrepen dat ze 
hier een laatste kans hebben gekregen en dat ze die met beide handen 
moeten grijpen. U meent dat de enige oplossing is hen voor de rest 
van hun leven op te sluiten in de gevangenis. Wij vinden dat zij een 
tweede kans verdienen als zij dat willen, zodat ze hun kinderen, die 
jonger dan 12 jaar zijn, kunnen opvoeden en kansen kunnen bieden. 
Dat is inderdaad het verschil tussen onze visies.  
 
Mevrouw de voorzitster, ik zal nog op een paar zaken inpikken. We 
hebben inderdaad met de Koerden gesproken. De Koerden die deze 
kampen beheren, laten niet toe dat kinderen van hun moeders worden 
gescheiden. In het verleden hebben we dat geprobeerd, maar dat 
werkte niet. Daarom hebben we een beredeneerde keuze gemaakt om 
die zestien kinderen terug te halen, alsook alleen die moeders waarvan 
de dreigingsanalyse aangeeft dat ze geen gevaar voor onze samenle-
ving vormen. Drie of vier moeders werden niet teruggehaald, omdat die 
dreigingsanalyse zeer meticuleus werd uitgevoerd.  
 
Ik wil nog een laatste punt aanhalen, indien u mij dit toestaat, mevrouw 
de voorzitster. Deze operatie was niet eenvoudig. Er namen meer dan 
dertig militairen en diplomaten aan deel. Ik denk dat iedereen het groot-
ste respect heeft voor de professionaliteit die deze mensen aan de dag 
hebben gelegd voor deze operatie. Het jaagt me wel angst aan dat 
tijdens die operatie sommigen, ook in dit halfrond, zich niet hebben 
kunnen inhouden om vertrouwelijke informatie daarover vrij te geven, 
terwijl onze militairen zich nog in een gevaarlijke situatie bevonden, dit 
in tegenstelling tot zoveel anderen die op de hoogte waren van deze 

l'opposition, mais cela indique clai-
rement quel est son rapport à la sé-
curité nationale. Elle ignore les faits 
et joue sur les émotions. 
 
L'Allemagne et les Pays-Bas agis-
sent exactement comme nous et 
rapatrient certains profils. 
 
L'opposition clame haut et fort que 
les centaines de personnes en sé-
jour illégal qui séjournent dans nos 
prisons doivent retourner dans leur 
pays d'origine. En revanche, elle 
s'oppose à ce qu'on fasse revenir 
chez nous nos propres ressortis-
sants, qui ont été condamnés par 
nos tribunaux. L'État de droit ne 
fonctionne pas à sens unique et 
nous ne faisons que notre devoir.  
 
Dans un État de droit, il appartient 
à la Justice de déterminer si une 
personne constitue encore un dan-
ger pour la société. Certaines 
femmes ont été libérées et ont fait 
l'objet d'un suivi, qui démontre que 
la grande majorité d'entre elles re-
prennent leur vie en main et s'intè-
grent, parce qu'elles comprennent 
qu'elles doivent absolument saisir 
cette dernière chance. Nous esti-
mons qu'elles méritent une se-
conde chance afin d'être en me-
sure d'élever leurs enfants en bas 
âge.  
 
Les Kurdes qui gèrent les camps 
ne permettent pas la séparation 
des mères et de leurs enfants. 
Nous avons fait un choix raisonné 
en rapatriant les enfants en même 
temps que les mères, qui ne cons-
tituent pas un danger pour la so-
ciété, suivant les critères de l'ana-
lyse de la menace.  
 
Plus de trente militaires et diplo-
mates ont participé à l'opération et 
je trouve inquiétant que certaines 
personnes, y compris au sein de 
cet hémicycle, aient dévoilé des in-
formations confidentielles alors 
que nos militaires se trouvaient en-
core dans une situation périlleuse. 
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operatie, maar die deze informatie discreet behandelden totdat ieder-
een in veiligheid was. Dat is het verschil. Diegenen die de ernst van de 
situatie inzien, begrijpen dat onze militairen dit professioneel proberen 
aan te pakken en tonen daar respect voor. Zij geven pas achteraf com-
mentaar, maar sommigen hebben militairen en diplomaten in (…) 
 

05.04  Barbara Pas (VB): Mijnheer de eerste minister, voor IS-terro-

ristes is hier geen plaats. Hun slachtoffers krijgen ook geen tweede 
kans. Het is niet omdat u internationale ambities heeft en omdat de 
Amerikanen vragen er zoveel mogelijk terug te halen, dat u dat braafjes 
moet doen. Zij zijn wetens en willens naar daar getrokken en moeten 
daar de gevolgen van dragen. Zij moeten berecht en gestraft worden 
daar waar zij hun gruweldaden hebben gepleegd, niet hier.  
 
Meer controle, mijnheer de eerste minister, we weten wat dat hier voor-
stelt. Terreur in dit land, dat was een verzameling van eerder geseinde 
jihadisten die zogezegd gecontroleerd werden. De helft van de aan-
slagplegers van Parijs kwam uit Molenbeek. Van de 140 IS'ers die al 
terugkwamen, is al meer dan tien procent van de OCAD-lijst geschrapt. 
Dat zijn feiten, mijnheer de eerste minister. In plaats van touroperator 
voor terroristen te blijven spelen, zou u beter doen wat u beloofd heeft, 
namelijk ervoor zorgen dat criminelen hun straf volledig uitzitten, in 
plaats van terroristen straffeloos terug te halen.  
 

05.04  Barbara Pas (VB): Les ter-

roristes de l'EI n'ont pas à bénéfi-
cier d'une seconde chance en Bel-
gique; ils n'en ont pas non plus 
laissé à leurs victimes. Ce n'est pas 
parce que le premier ministre nour-
rit des ambitions internationales 
qu'il doit être à la botte des Améri-
cains. Les personnes concernées 
doivent être jugées et punies dans 
le pays où elles ont commis leurs 
atrocités. Je me fais peu d'illusions 
sur les contrôles: les attentats ter-
roristes étaient l'œuvre de dji-
hadistes fichés et plus de 10 % des 
140 membres de l'EI rapatriés ont 
déjà disparu de la liste de l'OCAM. 
Telle est la réalité des faits. 
 

05.05  Koen Metsu (N-VA): De Morgen, pagina 8, daar stond het ge-

drukt, alvorens om het even wie er hier over heeft bericht. Het stond in 
de gedrukte pers. U zegt dat u niet handelt op basis van emoties. Er is 
niks emotioneels aan het actief repatriëren van terroristen, dat is ge-
woon absurd, pure absurditeit. Weet u wat emotioneel is? De slachtof-
fers in de kou laten staan, mijnheer de minister. Dat is emotioneel. Ik 
hoor hier zeggen dat het mooi is om te zien hoe ze die tweede, die 
laatste kans grijpen. Mijnheer de premier, die slachtoffers krijgen geen 
tweede kans. Er zat iemand op het vliegtuig met een directe link met 
Abaaoud. Ik hoop dat u weet wie er op het vliegtuig zat en weet wie 
Abaaoud was. Dit is de zoveelste mokerslag in het gezicht van alle 
slachtoffers. Shame on you! 
 

05.05  Koen Metsu (N-VA): Le 

premier ministre parle de la divul-
gation de renseignements  
confidentiels, mais l'information est 
parue dans la presse. Il est tout 
bonnement absurde de rapatrier 
des terroristes et il est intolérable 
que les victimes soient laissées 
pour compte. Quant à la seconde 
chance qu'il faudrait leur offrir, 
leurs victimes n'en bénéficieront 
pas non plus. Dans l'avion se trou-
vait une personne ayant des liens 
avec Abaaoud. Il s'agit d'un coup 
de massue porté aux victimes! 
 

05.06  Peter De Roover (N-VA): Mevrouw de voorzitster, ik maak mij 

geen enkele illusie over de impact van wat ik nu zeg, maar ik wil op-
merken dat bij collega Metsu de microfoon na een spreektijd van 2 mi-
nuten en 1 seconde werd afgesloten, terwijl de premier van de hem 
toegekende 4 minuten spreektijd 5 minuten en 51 seconden heeft ge-
bruikt. Ik stel dat vast. Ik maak mij geen illusie over die opmerking. 
Eens te meer is gebleken dat hier met twee maten en twee gewichten 
wordt gemeten. 
 

05.06  Peter De Roover (N-VA): 

Le micro de mon collègue Metsu a 
été coupé après 2 minutes et 1 se-
conde, alors que le premier mi-
nistre s'est vu accorder 2 minutes 
de temps de parole additionnelle. 
Manifestement, on pratique ici un 
deux poids, deux mesures. 
 

05.07 Eerste minister Alexander De Croo: Mijnheer De Roover, het 

hangt ervan af op welke manier u een parlementair debat wilt organi-
seren. Aangezien u daarover het woord vraagt, veronderstel ik dat u er 
een mening over hebt. 
 
Ten eerste, in mijn antwoord heb ik meermaals een pauze genomen 
omdat er een reactie was van uw kant. Het lijkt mij maar normaal dat 
ik daarmee omga. 

05.07  Alexander De Croo, pre-

mier ministre: J'ai interrompu plu-
sieurs fois ma réponse en raison 
de réactions de M. De Roover. Il 
s'agit en outre d'un débat impor-
tant, mais M. De Roover souhaite 
peut-être le restreindre. Si telle est 
sa définition de la démocratie, je 
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Ten tweede, het ging om een belangrijk debat, maar mogelijk hebt u 
liever dat het debat kort gesneden wordt, waarmee we ons perfect hou-
den aan een spreektijd van 4 minuten, in plaats van een beetje de tijd 
te nemen om een antwoord te geven. Eerlijk gezegd, als dat uw defini-
tie van democratie is, dan vind ik dat een zeer zwakke definitie. 
 

trouve cela d'une grande faiblesse. 
 

05.08  Peter De Roover (N-VA): Mijnheer de premier, u hebt een deel 

van uw spreektijd gebruikt om valse betichtingen te uiten. Het is mis-
schien goed dat uw diensten eens even controleren hoe het komt dat 
die informatie bij een krant terechtkomt, in plaats van dat u hier parle-
mentsleden ervan beticht dat zij informatie lossen. Als uw diensten 
goed werken, vraag ik mij af hoe parlementsleden überhaupt over 
zulke informatie kunnen beschikken. Er stond berichtgeving in de krant. 
 
Daarnaast, ik ben voorstander van een goed debat. Ik gun u zelfs 2 mi-
nuten spreektijd extra, al hebt u – dit is al helemaal het toppunt – on-
danks de 6 minuten toch niet op alle gestelde vragen geantwoord. Als 
u bijkomende spreektijd neemt, mag ik hopen dat u die gebruikt om 
een antwoord te geven, niet om onterechte betichtingen te formuleren. 
 
Het gaat mij om het mooie principe 'gelijke monniken, gelijke kappen'. 
Blijkbaar bent u geen monnik, maar een abt, en hebt u een iets andere 
kap dan de parlementsleden. Dat klaag ik aan. 
 

05.08  Peter De Roover (N-VA): 

Le premier ministre a utilisé une 
partie de son temps de parole pour 
proférer de fausses accusations. Il 
serait peut-être intéressant que ses 
services vérifient comment ces in-
formations peuvent parvenir à un 
journal. S'il s'octroie un temps de 
parole supplémentaire, il ne peut 
pas l'utiliser pour de telles accusa-
tions. Nous devrions être tous 
égaux devant la loi. 
 

De voorzitster: Mijnheer De Roover, de twee leden die de vraag hebben gesteld… 
 

05.09  Peter De Roover (N-VA): (…) 

 

 

De voorzitster: Als ik spreek, is het ook belangrijk te luisteren naar wat ik probeer te zeggen. 
 

05.10  Peter De Roover (N-VA): (…) 

 

 

De voorzitster: Is er nog respect in deze zaal? 
 

05.11  Peter De Roover (N-VA): (…) 

 

 

De voorzitster: Is er nog respect in deze zaal? 
 
Mijnheer De Roover, de twee leden die de vraag hebben gesteld, hadden de gelegenheid meer tijd voor hun 
repliek te gebruiken. 
 

05.12  Peter De Roover (N-VA): (…) 

 

 

De voorzitster: Ik heb het voorgesteld. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Gitta Vanpeborgh aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "Het plan om het beroep van huisarts aantrekkelijker te maken" (55002681P) 

06 Question de Gitta Vanpeborgh à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 

sur "Le plan visant à rendre le métier de médecin généraliste plus attrayant" (55002681P) 
 

06.01  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): Mijnheer de minister, waar vind ik 

vandaag nog een huisarts? Dat is een vraag die wij steeds vaker horen 
van mensen, omdat hun huisarts met pensioen is of de handdoek in de 
ring heeft gegooid. Dat is niet toevallig zo. Wij merken dat de werkdruk 

06.01 Gitta Vanpeborgh 

(Vooruit): Il est de plus en plus dif-
ficile de trouver un médecin géné-
raliste car la charge de travail ne 
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almaar toeneemt en dat huisartsen harder, sneller en langer moeten 
werken. Onlangs nog bleek dat een huisarts op de drie overweegt om 
te stoppen met werken. 
 
Het gaat lang niet alleen over COVID-19. Het is een probleem dat al 
langer aansleept en het heeft te maken met de organisatie van onze 
samenleving, die vrij ingewikkeld is en waarmee de artsen geconfron-
teerd worden. Eigenlijk geven zij een signaal als een kanarie in de kool-
mijn, maar dat geldt ook voor andere sectoren. We zien dat immers 
ook in het onderwijs, bij de politie en in de woon-zorgcentra. 
 
Mijnheer de minister, u laat zien dat het niet alleen anders moet, maar 
ook anders kan. Voor Vooruit is het heel belangrijk dat we die blokka-
des opheffen, de stilstand doorbreken en dat er geen heilige huisjes 
zijn. Dat is precies waarover uw new deal gaat. 
 
We hebben echt een grondige verandering van de huisartsenwerking 
nodig. Als het vandaag al moeilijk is om een huisarts te vinden, dan zal 
dat morgen nog moeilijker zijn. U zult niet alleen meer investeren, maar 
vooral ook anders. Dat is belangrijk en het is ook wat de huisartsen 
vragen. 
 
U hebt de new deal op tafel gelegd. Hoe zult u dit plan uitrollen opdat 
de huisartsen, die we zo hard nodig hebben, het verschil zo snel mo-
gelijk voelen? 
 

cesse d'augmenter et les médecins 
généralistes doivent travailler plus 
intensément, plus vite et plus long-
temps. Un généraliste sur trois en-
visage même de rendre son tablier, 
et cela fait longtemps que ce n'est 
plus imputable au seul covid, mais 
aussi à l'organisation complexe de 
notre société. Nous observons une 
situation similaire dans l'enseigne-
ment, dans la police et dans les 
maisons de repos. Pour Vooruit, il 
est très important de sortir de l'im-
passe et de briser tous les tabous. 
C'est exactement l'objet du nouvel 
accord du ministre, qui prévoit des 
investissements plus nombreux et 
des investissements inédits au pro-
fit des médecins généralistes. 
Comment va-t-il mettre en œuvre 
ce plan? 
 

06.02 Minister Frank Vandenbroucke: Mevrouw Vanpeborgh, het is 

inderdaad absoluut nodig om de huisartsenpraktijk te ondersteunen. Ik 
wil de komende twee jaar concrete vooruitgang boeken in het verlos-
sen van huisartsen van zinloze administratieve werkzaamheden door 
de attesten die vandaag gevraagd worden wanneer ze een genees-
middel voorschrijven eenvoudiger te maken en ook wat minder van die 
attesten te vragen, door attesten voor arbeidsongeschiktheid eenvou-
diger te maken en door het ziektebriefje voor een aantal werknemers 
in bepaalde omstandigheden niet meer te vragen bij de huisarts. Ik wil 
dus minder zinloze administratieve bezigheid. Op dat eerste spoor wil 
ik echt vooruit raken de komende twee jaar. 
 
Ten tweede wil ik de praktijk van huisartsen ondersteunen met mensen 
met een ander profiel, praktijkassistenten, verpleegkundigen enzo-
voort. Dat vraagt wel een grondige hervorming, ook van de manier 
waarop we de huisartsenpraktijk financieren. Daar wil ik onder meer 
samen met jonge huisartsen een werkgroep voor opzetten die nadenkt 
over de toekomst van het beroep, de bedoeling van dit beroep en de 
wijze waarop dit beroep moet worden gefinancierd. 
 
Ik heb gesproken over een new deal, omdat we samen met de huisart-
sen en met name met geëngageerde jonge huisartsen zoals de men-
sen van Jong Domus aan de slag moeten gaan. De hele samenleving 
moet beseffen dat ze zeer veel te winnen heeft bij sterke huisartsen-
geneeskunde en daarvoor ook iets moet doen, meer investeren en 
vooral ook anders investeren. Wij krijgen er dus naast de hervormings-
werven die we al hebben in de gezondheidszorg een belangrijke 
nieuwe werf bij. 
 

06.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Les cabinets de médecine 
générale doivent en effet être sou-
tenus. Au cours des deux années à 
venir, j'ai l'intention de décharger 
les médecins généralistes de  
formalités administratives inutiles. 
De plus, je voudrais soutenir les 
cabinets de médecine générale en 
y ajoutant d'autres profils tels que 
des assistants de cabinet, des infir-
miers, etc. Cet objectif nécessite 
une réforme profonde du secteur, y 
compris sur le plan du finance-
ment. Je vais mettre en place un 
groupe de travail avec de jeunes 
généralistes concernés par cette 
question pour réfléchir à l'avenir de 
la profession. C'est pour cette rai-
son que j'évoque un new deal. 
 

06.03  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): Mijnheer de minister, de uitdaging 

is immens groot. U zult hervormen, maar tegelijkertijd niet op de pau-

06.03 Gitta Vanpeborgh 

(Vooruit): Le défi est énorme car le 
ministre va mener des réformes 
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zeknop drukken. Mensen blijven iedere dag een huisarts nodig heb-
ben, ook terwijl u hervormt. Als u deze hervormingen wil doorvoeren, 
is het inderdaad essentieel dat u het werkveld meehebt. U zult dat sa-
men met het werkveld doen. Dat is belangrijk. Alleen samen staan we 
sterk, kunnen we nadenken over creatieve oplossingen en een draag-
vlak creëren. Hopelijk komt er heel snel verandering voor al die huis-
artsen die vandaag overwegen om te stoppen. Dat zou een waste of 
talent en een gemis voor de samenleving zijn. 
 

sans appuyer sur le bouton 
"pause". Il est en effet essentiel 
qu'il puisse convaincre les acteurs 
de terrain. Espérons, pour tous ces 
médecins généralistes qui envisa-
gent de cesser leurs activités, que 
des changements se concrétise-
ront très rapidement, car leur dé-
part représenterait une véritable 
hémorragie pour la société. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Samengevoegde vragen van 

- Joris Vandenbroucke aan Vincent Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over "De laattijdige 
omzetting van de EU-antiwitwasrichtlijn" (55002672P) 
- Dieter Vanbesien aan Vincent Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over "De omzetting van 
de antiwitwasrichtlijn" (55002690P) 

07 Questions jointes de 

- Joris Vandenbroucke à Vincent Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur "La transposition 
tardive de la directive européenne antiblanchiment" (55002672P) 
- Dieter Vanbesien à Vincent Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur "La transposition de 
la directive antiblanchiment" (55002690P) 
 

07.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Mijnheer de minister, fiscale 

fraude is een misdrijf in ons land, terecht uiteraard. Doordat sommigen 
hun deel niet willen doen, moeten anderen immers veel te veel bijdra-
gen. Dat is ook de reden waarom deze regering een prioriteit maakt 
van de strijd tegen de fiscale fraude. 
 
Fiscale fraude pleegt men zelden alleen. Daar komt al eens betrokken-
heid bij kijken van bijvoorbeeld financiële experts. Europa vraagt ons 
om iedereen strafbaar te stellen die actief betrokken is bij het  
witwassen van geld uit misdrijven, dus ook uit fiscale fraude. Ook dat 
is zeer terecht, want valsspelers kunnen maar worden aangepakt door 
ook hun netwerk aan te pakken. 
 
Nu verneem ik, mijnheer de minister, dat ons land al anderhalf jaar te 
laat is met de omzetting van de strengere Europese regels. Er zou na-
melijk gezocht worden naar uitzonderingen voor banken en boekhou-
ders. Daarbij hoor ik argumenten waaien die ik eerlijk gezegd halluci-
nant vind. Het zou zogezegd leiden tot een enorme hoeveelheid mel-
dingen van verdachte geldstromen. Verder hoor ik opmerken dat we 
toch de jacht niet gaan openen op de kleine fraudeur. Collega's, ik mag 
hopen dat meer meldingen net leiden tot een betere strijd tegen wit-
wassen. Ik mag hopen dat het de bedoeling is om alle fraudeurs aan 
te pakken. Wat zou anders onze boodschap zijn aan de eerlijke belas-
tingbetaler? 
 
Laat het duidelijk zijn dat voor Vooruit de strijd tegen fiscale fraude een 
topprioriteit is. Nultolerantie voor fiscale fraude betekent voor ons dat 
niet alleen de fiscale fraudeurs worden aangepakt, maar ook iedereen 
die medeverantwoordelijkheid draagt. Daarom, mijnheer de minister, 
wil ik u vragen om de strengere Europese regels zo spoedig en volledig 
mogelijk om te zetten in Belgisch recht. Wij kunnen niet langer dralen. 
We mogen fraudeurs niet nog meer tijd geven. 
 

07.01 Joris Vandenbroucke 

(Vooruit): La lutte contre la fraude 
fiscale constitue une priorité du 
gouvernement. L'Europe demande 
d'incriminer toute personne active-
ment impliquée dans le blanchi-
ment de capitaux provenant 
d'infractions, donc également de la 
fraude fiscale. Cette demande se 
justifie pleinement. Toutefois, notre 
pays accuse déjà dix-huit mois de 
retard dans la transposition des 
règles européennes plus strictes. 
Des exceptions sont recherchées 
pour les banques et les comp-
tables, de peur de voir affluer 
d'innombrables notifications de 
mouvements financiers suspects et 
afin d'éviter qu'on ouvre la chasse 
au petit fraudeur. Cette situation 
est hallucinante. Je ne peux qu'es-
pérer que l'objectif est de s'atta-
quer à tous les fraudeurs ainsi qu'à 
toute personne coresponsable. Le 
ministre va-t-il enfin s'atteler au 
problème? 
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07.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de minister, huis-, 

tuin- en keukenfraude, wat betekent dat eigenlijk? Dat is de term die 
wij vandaag gebruiken voor kleine fraudezaken, alsof dat deel uitmaakt 
van onze cultuur, alsof dat deel uitmaakt van ons DNA, alsof wij een 
extra hoofdstuk moeten voorzien in de inburgeringscursus voor nieuw-
komers. Hoe integreer ik het best? Met huis-, tuin- en keukenfraude. 
Het kan toch niet dat wij sommige vormen van fraude accepteren? Het 
kan toch niet dat wij sommige vormen van fraude niet serieus nemen 
en dat de wet niet voor iedereen gelijk is? 
 
Europa heeft zich hierover al uitgesproken. Er is een richtlijn waardoor 
elke lidstaat maatregelen moet nemen tegen kleine fraudezaken, maar 
ons land doet dat niet. Die wetgeving had al achttien maanden van 
kracht moeten zijn, maar ze bestaat nog niet. Het bezwaar daartegen 
is dat er te veel meldingen zouden komen. Er zouden te veel data ko-
men, waardoor grote fraudezaken zouden verdrinken in de zee van 
gegevens van kleine fraudezaken.  
 
Wij leven toch in de 21ste eeuw? Er bestaan toch computers en infor-
maticasystemen voor datamining, waarmee gegevens automatisch 
kunnen worden onderzocht op verdachte patronen? Zo kan perfect 
worden aangegeven welke zaken verder moeten worden onderzocht 
en dan is het aan de medewerkers om dat onderzoek te doen. In 2020 
heeft het Rekenhof een rapport gepubliceerd waaruit ik aanbeveling 14 
citeer: "Onderzoek het gebruik van artificiële intelligentie om de risico-
analyse te automatiseren." 
 
Mijnheer de minister, ik weet dat ik er niet zo uitzie, maar diep in mij 
schuilt er een soort Robin Hood. Ik ben allergisch voor valsspelen en 
fraude. Daardoor wordt mijn rechtvaardigheidsgevoel geprikkeld en 
word ik combattief. Mijnheer de minister, komaan. 
 

07.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Aujourd'hui, nous utilisons 
l'expression "fraude domestique", 
comme si la fraude à petite échelle 
faisait partie de notre culture. Il 
existe une directive européenne 
qui oblige chaque État membre à 
prendre des mesures contre les 
cas de fraude à petite échelle, mais 
notre pays ne le fait pas, de peur 
de recevoir un nombre trop élevé 
de rapports, noyant les cas de 
fraude à grande échelle dans une 
mer de données provenant de cas 
de fraude à petite échelle. Ne vi-
vons-nous pas au XXIe siècle? 
N'existe-t-il pas des ordinateurs et 
des systèmes informatiques pour 
l'extraction de données? Je n'en ai 
peut-être pas l'air, mais au fond de 
moi, se cache une sorte de Robin 
des Bois. Quand mon sens de la 
justice est piqué au vif, je deviens 
pugnace. Allez, monsieur le mi-
nistre! 
 

07.03 Minister Vincent Van Quickenborne: Collega Vanbesien, liever 

een Robin Hood dan een ridder nietwaar?  
 
Collega's, fiscale fraude ondermijnt inderdaad de samenleving. Het is 
een kaakslag voor iedereen die op een correcte manier zijn belastin-
gen betaalt. Daarom investeren wij ook in die strijd tegen fiscale fraude. 
Samen met collega Van Peteghem heb ik het actieplan tegen fiscale 
fraude opgezet, met een nieuw instrument, namelijk de MOTEM's, de 
multidisciplinaire onderzoeksteams, die nog niet bestonden voor fis-
cale fraude. Politie en justitie werken daarin samen. Dat was lange tijd 
een taboe maar wij zullen dat doen.  
 
Wij investeren daarvoor ook in justitie. Wij hebben vorig jaar beslist, de 
collega's uit de commissie voor Justitie weten dat, om 60 extra mensen 
aan te stellen bij de fiscale parketten en de fiscale rechtbanken. Die 
investering gebeurde vroeger niet.  
 
Daarom hebben collega Verlinden en ik vorige week een beslissing 
genomen met betrekking tot de federale gerechtelijke politie. Mijnheer 
Demon, herinner u de discussie in de commissie. Bij de FGP's komen 
er 195 extra speurders, 40 daarvan voor de MOTEM's. Dat is het be-
wijs dat deze regering fiscale fraude ernstig neemt.  
 
Waarom doen wij dat? Wij doen dat omdat het onaanvaardbaar is dat 
fraudezaken verjaren omdat er te weinig volk is bij de politie en justitie. 

07.03 Vincent Van Quicken-

borne, ministre: La fraude fiscale 
sape la société et est une insulte à 
tous ceux qui paient correctement 
leurs impôts. Avec le ministre Van 
Peteghem, j'ai donc mis en place 
un plan d'action contre la fraude fis-
cale, dont les équipes d'enquête 
multidisciplinaires (MOTEM) cons-
tituent le nouvel instrument de coo-
pération entre la police et la justice. 
La Justice investit également dans 
le recrutement de 60 personnes 
supplémentaires dans les parquets 
fiscaux et les tribunaux. La police 
judiciaire fédérale (PJF) disposera 
de 195 détectives supplémen-
taires, dont 40 travailleront dans 
les MOTEM. Il est en effet inaccep-
table que des cas de fraude soient 
prescrits par manque de person-
nel. 
 
Toute forme de fraude doit être 
combattue. Tous les experts décla-
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Ik zat van de week samen met een fiscale topmagistraat, een parket-
magistraat. Ik was onder de indruk van de dingen die hij doet en hij 
was ook tevreden over de inspanningen die deze regering doet om zijn 
teams te versterken. Zijn team levert de schatkist jaarlijks tientallen mil-
joenen euro op. Ik spreek dan nog alleen over zijn team. Weet u trou-
wens dat er voor elke vacature die hij heeft bij het parket tientallen 
kandidaten zijn? Met andere woorden, mensen hebben goesting om 
daar te gaan werken. Het zegt misschien ook iets over de sfeer die er 
hangt in dat parket. Laat het een inspiratie zijn voor iedereen bij justitie.  
 
Collega Vanbesien, Robin Hood, zei ook dat justitie zich moet focussen 
op de grote dossiers, zodat deze niet verjaren, en dat de andere dos-
siers van fraude ook aangepakt moeten worden, maar dan door de fis-
cus. Dat zeggen trouwens alle experts. Het is op die manier dat ik die 
Europese richtlijn wil omzetten en dat zo snel mogelijk.  
 
Waarom wil ik die omzetting op een doordachte manier doen? Als wij 
dat niet doordacht doen, komen wij terecht in onwerkbare situaties. Stel 
dat wij die omzetting ondoordacht doen, dan zal een bank die letterlijk 
1 euro cash ontvangt van gelijk wie dat moeten melden als mogelijk 
verdacht, want anders riskeert ze vervolging.  
 
Dat zal leiden tot een tsunami aan meldingen. Deze meldingen zijn 
voor mij geen probleem, want het is de fiscus die dat moet oplossen 
en niet justitie.  
 
De filosofie die we bij de una via-aanpak hanteren, collega's, is dat 
gewone fraude voor de fiscus is en zware fraude voor justitie. Ik zeg 
dus klaar en duidelijk dat elke vorm van fraude in ons land moet worden 
aangepakt. Daarom investeren we in justitie, in de politie en in de fis-
cus. 
 
We moeten dat echter op een slimme en doordachte manier doen. Dat 
is mijn pleidooi. Samen met de regering zal ik deze richtlijn zo snel 
mogelijk omzetten. Dat verzeker ik u. 
 

rent que la Justice doit se concen-
trer sur les grandes affaires et les 
autorités fiscales sur les autres. 
C'est avec ce principe en toile de 
fond que je souhaite voir la direc-
tive européenne transposée. Si 
nous procédons à cette transposi-
tion de manière irréfléchie, nous 
nous retrouverons dans des situa-
tions intenables avec une ava-
lanche de signalements. Je m'attel-
lerai à ce dossier aussi rapidement 
que possible. 
 

07.04  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Mijnheer de minister, het is 

goed dat u de maatregelen nog eens hebt opgesomd. Vooruit staat 
daar uiteraard vierkant achter. Dat is ook de reden waarom ik u heb 
opgeroepen om de strengere Europese antiwitwasregels zo snel mo-
gelijk volledig om te zetten in Belgisch recht. Ze zijn namelijk heel erg 
belangrijk, collega's. 
 
Als wij zeggen dat fiscale fraude een misdrijf is, dan verwacht ik van 
de minister van Justitie dat deze misdrijven worden aangepakt, samen 
met iedereen die daarvoor verantwoordelijk is. U mag dat doordacht 
doen, maar ik zou vooral willen vragen om dat snel te doen. We zijn 
immers al anderhalf jaar te laat, collega's. De strijd tegen fiscale fraude 
wacht niet. Ieder zijn deel is niets te veel, mijnheer de minister. Dat 
geldt voor fraudeurs, maar ook voor justitie. 
 

07.04 Joris Vandenbroucke 

(Vooruit): Vooruit soutient pleine-
ment les mesures énumérées. 
C'est pourquoi il prône de transpo-
ser sitôt que possible les règles eu-
ropéennes plus sévères en matière 
de lutte contre le blanchiment. Un 
ministre de la Justice se doit de lut-
ter contre la fraude fiscale, qui 
constitue un délit. S'il peut, certes, 
le faire de manière réfléchie, il doit 
aussi agir rapidement. Chacun doit 
contribuer et cette contribution 
n'est pas excessive, monsieur le 
ministre. Cela vaut pour les frau-
deurs, mais également pour la Jus-
tice. 
 

07.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mijnheer de commandeur, 

bedankt voor uw antwoord. Collega Vandenbroucke weet wat ik nu zal 
zeggen. Ik zal nu iets zeggen wat ik al een aantal keer aan uw collega 
Van Peteghem gezegd heb in het kader van hetzelfde debat. Ik zal het 

07.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Je continuerai de le répé-
ter: "I want my money back".  
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blijven herhalen zolang dat nodig is: I want my money back. 
 
Elke kleine fraudeur die niet vervolgd wordt en rustig zijn gang mag 
gaan, zorgt ervoor dat alle brave Belgen meer belastingen moeten be-
talen. Dat is niet eerlijk en niet rechtvaardig. De strijd opvoeren tegen 
fiscale fraude met meer middelen en meer mensen staat in het regeer-
akkoord. Het is een belangrijke belofte die u ook uitvoert. U hebt het 
uitgelegd en u doet het ook. De aandacht mag echter niet verslappen. 
We verwachten krachtige signalen en krachtige daden. We blijven die 
ook verwachten. We verwachten die effectief niet op een ondoordachte 
manier, ik ben er zeker van dat u daar ook op een doordachte manier 
voor kunt zorgen. 
 

Chaque petit fraudeur doit être 
poursuivi, car la fraude fait en sorte 
que tous les Belges honnêtes doi-
vent payer plus d'impôts. La lutte 
contre la fraude fiscale figure éga-
lement dans l'accord de gouverne-
ment. On ne peut pas relâcher l'at-
tention. Nous attendons du mi-
nistre des signaux forts et des ac-
tions réfléchies. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

 

08 Samengevoegde vragen van 

- Valerie Van Peel aan Vincent Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over "De opvolging van 
kindermisbruik" (55002692P) 
- Goedele Liekens aan Vincent Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over "De opvolging van 
kindermisbruik" (55002693P) 

08 Questions jointes de 

- Valerie Van Peel à Vincent Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le suivi des abus 
sexuels commis sur des enfants" (55002692P) 
- Goedele Liekens à Vincent Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le suivi des abus 
sexuels commis sur des enfants" (55002693P) 
 

08.01  Valerie Van Peel (N-VA): Mijnheer de minister, u kunt natuurlijk 

niet op een concreet geval ingaan; dat zal ik ook niet vragen. Het gaat 
hier echter spijtig genoeg allerminst over een alleenstaand geval. Het 
gaat over opschorting van straf voor iemand die zich schuldig heeft 
gemaakt aan het bekijken van en dus duidelijk meewerken aan kinder-
misbruik, zonder dat de betrokkene wordt opgevolgd, terwijl de betrok-
kene toegeeft dat hij pedofiele gevoelens heeft. 
 
Op zich klinkt dat waanzinnig, maar dat is het dus niet. Dat is het van-
daag ook nog altijd niet. Het gebeurt nog. De feiten zijn bewezen, maar 
er volgt niks: geen behandelingsplan, geen verbod om nog met kin-
deren te werken, geen verbod om in het buitenland weeshuizen te star-
ten met kinderen die zeker hun mond niet kunnen opendoen, geen ver-
bod om turnclubs te leiden en vooral geen informatiedoorstroming, 
naar niks of niemand. 
 
U zult opwerpen dat sinds 2013 informatie wel kan doorstromen naar 
werkgevers en naar de orde. Het gebeurt echter niet. Vandaag is de-
zelfde man immers voor nieuwe feiten aangehouden. In een onderzoek 
en vanuit een voorzorgsprincipe had die informatie al lang moeten wor-
den bezorgd, niet alleen aan de Orde, maar aan heel wat meer orga-
nisaties en aan de mensen die hun kinderen op dit moment aan de 
betrokkene "tentoonstellen". Dat gebeurt niet. De daders worden be-
schermd. De slachtoffers mogen blijven vallen. 
 
Ik heb hier de voorbije zeven jaar al zo vaak een pleidooi gehouden 
voor wat wij nodig hebben. De wet op het beroepsgeheim moet worden 
hervormd. Informatiedoorstroming naar iedereen die kinderen kan be-
schermen, moet worden verplicht. Er moet een behandelingsplan wor-
den opgelegd. Er is opvolging nodig. Het gaat over zoveel meer. Ik heb 
het hier al twintigduizend keer gezegd, maar justitie faalt en blijft ook 

08.01  Valerie Van Peel (N-VA): Je 

ne demande pas au ministre de 
s'exprimer sur un cas individuel, 
mais il ne s'agit pas d'un cas isolé. 
Il s'agit d'une suspension de peine 
pour un homme coupable d'avoir 
visionné des images montrant des 
enfants abusés sexuellement et il 
s'agit de l'absence de prise en 
charge de cet homme qui admet 
pourtant avoir des penchants pé-
dophiles. Cela paraît incroyable, 
mais cela arrive encore en 2022. 
Bien que les faits soient avérés, 
rien n'est mis en place. Le même 
homme vient d'être arrêté pour de 
nouveaux faits. Des informations 
concernant sa situation auraient dû 
être communiquées depuis long-
temps, mais cela ne s'est pas pro-
duit. Il continue d'y avoir des vic-
times car les auteurs des faits sont 
protégés. Il faut réformer la loi rela-
tive au secret professionnel. Il con-
vient également de veiller à une 
transmission efficace des informa-
tions à toutes les personnes pou-
vant protéger les enfants et il con-
vient d'imposer aux pédophiles 
l'obligation de se soumettre à un 
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onder u falen, mijnheer de minister. 
 
Wanneer zult u deze problematiek nu eindelijk ernstig nemen? 
 

plan thérapeutique. La Justice con-
tinue d'échouer. Quand le ministre 
prendra-t-il au sérieux cette situa-
tion? 
 

08.02  Goedele Liekens (Open Vld): Mijnheer de minister, ik ben geen 

voorstander van een heksenjacht en u ook niet. Wij zijn voorstander 
van strenge straffen, maar iedereen heel lang opsluiten, is niet altijd de 
beste oplossing voor de veiligheid van onze maatschappij. U voelt ech-
ter nog een "maar" aankomen en hier is die. 
 
In dit geval gaat het om iemand waarvan al twintig jaar bekend is dat 
hij een ongezonde interesse heeft in seks met kinderen en bij wie twin-
tig jaar geleden al een beeld is gevonden van – dit is wat kinderporno 
is – seksueel misbruik van kinderen. Dat zo iemand zonder opvolging, 
zonder behandeling, zoals collega Van Peel zegt, dagelijks met kin-
deren kan werken, in een kwetsbare positie dan nog – "Doe uw kleer-
tjes maar uit!" – en als het ware een extra "snoepwinkeltje" kan openen 
door coach van een turnclub met jongeren te worden, dat doet mij van 
mijn stoel vallen. Daarbij trekt een minister van Justitie zich toch de 
haren uit het hoofd? 
 
Er is aan de kwestie ook een aspect voor de minister van Volksgezond-
heid. We mogen het niet hebben over een specifieke, individuele zaak, 
maar de rol van de Orde der artsen in de zaak doet toch vragen rijzen. 
Of moet ik zeggen het verzaken aan enige rol, want de orde heeft ge-
zwegen en helemaal niets gedaan. 
 
Het gaat hier over onze kinderen, het meest kwetsbare en dierbaarste 
wat we hebben. Ik zal het niet hebben over het verleden, want dan gaat 
het over het individuele dossier. Mijn vragen slaan op het nu. Als iets 
dergelijks gebeurt, hoe anders pakt justitie dat dan aan? Is er dan wel 
uitwisseling met beroepsverenigingen, schooldirecties en sportbestu-
ren, zodat zij erover geïnformeerd worden en iemand die niet van kin-
deren af kan blijven, toch minstens in het oog wordt gehouden? 
 

08.02  Goedele Liekens (Open 

Vld): Nous ne sommes pas parti-
sans d'une chasse aux sorcières, 
mais bien de peines sévères. Il me 
semble que le fait de savoir qu'un 
individu connu depuis vingt ans 
pour son intérêt malsain pour les 
relations sexuelles avec des en-
fants et chez qui on a trouvé une 
image d'abus sexuels d'enfants il y 
a vingt ans puisse travailler quoti-
diennement avec des enfants, 
sans aucun suivi ni traitement, de-
vrait être de nature à donner des 
cheveux gris au ministre de la Jus-
tice. Par ailleurs, cette situation 
soulève des questions quant au 
rôle de l'Ordre des médecins, qui 
s'est tu et n'a rien fait. Les enfants 
sont ce que nous avons de plus 
précieux et de plus vulnérable. La 
justice compte-t-elle aborder les 
choses différemment à l'avenir? 
 

08.03 Minister Vincent Van Quickenborne: Mevrouw de voorzitster, 

collega's, de verontwaardiging over die zaak is uiteraard begrijpelijk. 
Dat een kinderarts van dergelijke feiten beticht wordt, laat niemand on-
beroerd. 
 
Ik kan u wel zeggen dat justitie in de aanpak van seksueel misbruik 
van kinderen niets aan het toeval overlaat. Die aanpak is totaal anders 
dan twintig jaar geleden. Er is vandaag een veel doortastender  
opsporingsbeleid met een gespecialiseerde cel Child Abuse bij de fe-
derale politie. Justitie heeft een uitstekende samenwerking met Child 
Focus, een absolute referentie in Europa. Net daarom investeren wij 
met meer mensen en meer middelen in de meest geavanceerde tools 
om op grote schaal beelden van kindermisbruik op te sporen. In het 
Parlement werd het nieuwe seksueel strafrecht goedgekeurd, waar-
door straffen, zeker in geval van misbruik van kinderen, kunnen oplo-
pen tot 28 jaar gevangenisstraf. Dat heeft de regering verwezenlijkt. 
 
Ik kan mij niet uitspreken over de details van het onderzoek. Wel kan 
ik zeggen dat justitie doet wat zij moet doen in de zaak, met name de 
waarheid volledig naar boven halen. Sinds 2014 gelden er strikte re-
gels over de wijze waarop justitie informatie moet delen met beroeps-
groepen. Die regels bestonden twintig jaar geleden niet. Justitie heeft 

08.03 Vincent Van Quicken-

borne, ministre: Aujourd'hui, la jus-
tice réserve aux cas d'abus sexuels 
commis sur des enfants un traite-
ment complètement différent de ce 
qui se faisait voici vingt ans. L'unité 
spécialisée Child Abuse de la po-
lice fédérale mène une politique de 
détection énergique et la coopéra-
tion entre la justice et Child Focus 
est excellente. Nous investissons 
dans le personnel et les moyens 
pour dépister les images d'abus 
d'enfants à l'aide des outils les plus 
sophistiqués. Enfin, le Parlement a 
également adopté récemment un 
nouveau droit pénal sexuel, lequel 
prévoit des peines pouvant aller 
jusqu'à 28 ans de prison pour les 
abus commis sur des enfants. 
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die regels opgevolgd. Het parket in Brugge voert vandaag een onder-
zoek naar "bezit van kinderpornografie en voyeurisme door opname, 
met de verzwarende omstandigheid dat de verdachte een arts is", 
waarmee ik de tenlastelegging citeer. Dat onderzoek wordt grondig ge-
voerd. Immers, toen het parket in kennis werd gesteld van het aantref-
fen van misbruikbeelden van kinderen, heeft het meteen een onder-
zoeksrechter gevorderd. Dat heeft geleid tot de arrestatie en de aan-
houding van de verdachte. 
 
Mevrouw Van Peel, u zegt dat er maatregelen moeten worden geno-
men. Ik stel voor dat justitie werkt zoals ze moet. Dat betekent dat eerst 
bekeken wordt of de persoon veroordeeld wordt, want zo werkt een 
rechtsstaat, en dat er daarna maatregelen worden genomen, onder 
meer voor de opvolging en begeleiding van zulke zedendelinquenten, 
waarvoor wij al maatregelen hebben uitgevaardigd. 
 
Voorts heeft het parket nog voor de arrestatie de Orde der artsen ver-
wittigd van de feiten opdat de Orde als tuchtorgaan zou doen wat zij 
moet doen. Justitie heeft haar verantwoordelijkheid opgenomen. De 
man zit in voorhechtenis. Wij zetten het onderzoek voort, te beginnen 
met het identificeren van de slachtoffers. Het parket heeft laten weten 
dat de betrokken ouders hiervan zullen worden ingelicht. 
 
De omslag is volop bezig. Wij nemen seksueel misbruik vandaag veel 
ernstiger dan twintig jaar geleden, collega's. Wij treden vandaag door-
tastender op. Wij beschermen de slachtoffers vandaag. 
 
Maar doortastend optreden, snel handelen en slachtoffers bescher-
men, verwacht ik ook van de Orde der artsen. 
 

Dans l'affaire en question égale-
ment, la justice fait son travail. Le 
parquet de Bruges a ouvert une en-
quête pour "détention de matériel 
pédopornographique et voyeu-
risme par prise de vue, avec la cir-
constance aggravante que le sus-
pect est médecin". Un juge d'ins-
truction a également été immédia-
tement saisi, ce qui a conduit à l'ar-
restation du suspect, qui se trouve 
actuellement en détention préven-
tive. 
 
Dans un État de droit, on attend 
qu'un suspect soit condamné avant 
de prendre des mesures de suivi et 
d'accompagnement telles que pré-
vues à l'égard des délinquants 
sexuels, en l'occurrence. 
 
Les autorités judiciaires ont égale-
ment partagé correctement les in-
formations dont elles disposaient 
avec les groupes professionnels. 
L'Ordre des médecins ayant été 
averti des faits dès le jour de l'ar-
restation, il était en mesure de 
prendre ses responsabilités en tant 
qu'organe disciplinaire. Si les vic-
times sont identifiées, les parents 
sont également informés. La jus-
tice intervient avec fermeté et rapi-
dement et protège les victimes. 
J'attends également cette attitude 
de la part de l'Ordre des médecins. 
 

08.04  Valerie Van Peel (N-VA): Als u maar feiten kunt afschuiven op 

een ander, mijnheer de minister. De Orde der artsen is van de feiten 
niet op de hoogte gebracht. De turnclub is niet op de hoogte gebracht. 
Het weeshuis in India is niet op de hoogte gebracht. 
 
Uw fantastische justitie slaagt er vandaag in slechts 0,5 % van de da-
ders voor het gerecht te krijgen. 0,5 %! En ze slaagt erin geen enkel 
geval te voorkomen, doordat u tegen het wetsvoorstel van Sophie De 
Wit gestemd hebt dat de terbeschikkingstelling van kindermisbruikers 
verplicht wilde maken en dat de opvolging verplicht wilde maken om 
ervoor te zorgen dat er geen nieuwe slachtoffers vallen. 
 
Woorden, mijnheer de minister! 
 

08.04  Valerie Van Peel (N-VA): Ni 

l'Ordre des médecins, ni le club de 
gymnastique, ni l'orphelinat en 
Inde n'ont été avertis. 
 
La Justice n'est actuellement ca-
pable de juger que 0,5 % des au-
teurs, mais il y a plus: elle n'est 
même pas en mesure d'éviter les 
nouveaux cas puisqu'à la 
Chambre, la majorité a voté contre 
la proposition de loi de Mme De Wit 
visant à rendre obligatoire la mise 
à disposition des pédophiles et leur 
suivi. 
 

08.05  Goedele Liekens (Open Vld): Ik heb andere informatie. Ik heb 

begrepen dat de Orde wel ingelicht was, maar ik ben natuurlijk niet van 
het gerecht. 
 
Ik ben in ieder geval blij, mijnheer de minister, met uw verklaring dat er 

08.05  Goedele Liekens (Open 

Vld): Selon mes informations, 
l'Ordre des médecins a bel et bien 
été informé des faits. 
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meer transparantie komt en dat er vanaf nu wel gecommuniceerd zal 
worden. Het is duidelijk dat daar de sleutel tot de oplossing ligt. 
 
Ik zal een moeilijke waarheid vertellen. Er is een verschil tussen pedo-
seksuelen en pedofielen. Pedofielen voelen zich aangetrokken tot kin-
deren. Pedoseksuelen gaan tot de daad over. Niet alle pedofielen gaan 
tot daden over. We kunnen dus moeilijk zeggen dat ze allemaal levens-
lang de gevangenis in moeten. Maar het minste wat wij kunnen doen - 
en daar geef ik mevrouw Van Peel groot gelijk in -, is een oogje in het 
zeil houden, hen opvolgen, behandelen en verplichten tot opvolging. 
 
Ik hoop dat u dat ter harte neemt, in naam van onze kinderen, in naam 
van onze kleinkinderen. Heel de bevolking zal u dankbaar zijn. 
 

Certains pédophiles se sentent uni-
quement attirés par les enfants, 
tandis que d'autres passent à 
l'acte. Même si tous les pédophiles 
ne passent pas à l'acte, nous de-
vrions assurer le suivi de ces indi-
vidus et les faire traiter. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

09 Questions jointes de 

- François De Smet à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "La fusillade à 
Molenbeek et la lutte contre la drogue" (55002669P) 
- Maxime Prévot à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "Le développement 
du crime organisé dans les grandes villes" (55002673P) 
- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "La situation alar-
mante à Molenbeek en raison du trafic de drogue et des fusillades" (55002678P) 
- Ahmed Laaouej à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "La lutte contre la 
criminalité organisée, le trafic de drogue et les fusillades à Bruxelles" (55002679P) 
- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "Le problème de la 
drogue à Molenbeek" (55002684P) 
- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "La problématique du 
crime organisé à Bruxelles" (55002688P) 

09 Samengevoegde vragen van 

- François De Smet aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over 
"De schietpartij in Molenbeek en de war on drugs" (55002669P) 
- Maxime Prévot aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over "De 
uitbreiding van de activiteiten van de georganiseerde misdaad in de grote steden" (55002673P) 
- Philippe Pivin aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over "De 
alarmerende toestand in Molenbeek naar aanleiding van de drugshandel en de schietpartijen" 
(55002678P) 
- Ahmed Laaouej aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over 
"De strijd tegen de georganiseerde misdaad, de drugshandel en de schietpartijen in Brussel" 
(55002679P) 
- Franky Demon aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over "De 
drugsproblematiek in Molenbeek" (55002684P) 
- Julie Chanson aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over "De 
problematiek van de georganiseerde misdaad in Brussel" (55002688P) 
 

09.01  François De Smet (DéFI): Madame la ministre, 14 fusillades 

liées au trafic de stupéfiants ont eu lieu en Région bruxelloise depuis 
septembre dernier. Il faut se rendre à l'évidence: les narcotrafiquants 
sont en train de prendre le pouvoir à Bruxelles, comme ils l'ont pris déjà 
hier à Anvers. C'est insupportable et je crois que toute la classe poli-
tique doit faire face à une vraie prise de conscience.  
 
La bourgmestre de Molenbeek dit lancer des appels au fédéral depuis 
des mois. Évitons ici les querelles stériles et médiocres, même s'il y a 
toujours une part de responsabilité locale! Mme Moureaux n'est pas la 
seule à se plaindre. La réalité, c'est qu'aucune police locale bruxelloise 
n'est aujourd'hui suffisamment armée pour faire face à l'enjeu que nous 

09.01  François De Smet (DéFI): 

In minder dan een jaar tijd zijn er in 
Brussel 14 drugsgerelateerde 
schietpartijen geweest. Drugsdea-
lers nemen er de macht over, zoals 
in Antwerpen. De lokale politiezo-
nes in Brussel zijn er niet tegen 
deze problematiek opgewassen. Er 
moet meer en gerichter geïnves-
teerd worden in de wijken die door 
deze plaag geteisterd worden. 
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avons devant nous, c'est-à-dire un trafic de drogue multiforme, qui ne 
concerne pas juste des aspects d'ordre public. Le dossier Sky nous 
apprend à quel point d'autres enjeux comme la polycriminalité et le tra-
vail sur les réseaux cryptés sont concernés. Il faut en tirer les leçons, 
et investir de manière beaucoup plus ciblée dans les quartiers qui font 
face à cette gangrène.  
 
Force est de constater qu'en Région bruxelloise, malgré certaines de 
vos bonnes intentions répétées ici même, rien ne bouge, ou si peu. 
Quand le fédéral va-t-il enfin prendre ses responsabilités et apporter 
une aide spécifique et ciblée dans les quartiers où la drogue prend le 
pas sur la sécurité et la tranquillité publique?  
 
Vous deviez rencontrer la bourgmestre de Molenbeek aujourd'hui. 
Quelles réponses concrètes et quelles perspectives avez-vous pu lui 
donner et pouvez-vous donner aux autres bourgmestres et à tous les 
habitants de cette ville pour que Bruxelles, demain, ne soit pas un nou-
veau laboratoire pour les narcotrafiquants et ceux qui exploitent les 
personnes en souffrance?  
 

Zal de federale regering eindelijk 
haar verantwoordelijkheid opne-
men en gerichte hulp verlenen in 
wijken waar drugs de overhand ha-
len op veiligheid en openbare rust? 
Welke vooruitzichten kunt u de bur-
gemeesters en alle inwoners van 
Brussel bieden om te voorkomen 
dat de stad een nieuwe proeftuin 
wordt voor drugshandelaars en al 
wie mensen met problemen uit-
buit?  
 

09.02  Maxime Prévot (Les Engagés): Madame la présidente, ma-

dame la ministre, mon collègue a souhaité circonscrire la probléma-
tique à Bruxelles. Je m'autorise à dézoomer parce que le cri d'alarme 
qui est lancé, depuis des mois, par les autorités judiciaires de ce pays, 
les plus hauts magistrats, ne se limite pas au territoire de la capitale. 
Nous avons connu des faits désastreux à la grenade sur Anvers. Cela 
a été évoqué. Mais partout ailleurs sur le territoire, dans les grandes 
villes, pour être aussi le modeste bourgmestre d'une d'entre elles, on 
constate sur le terrain une résurgence manifeste du trafic de drogue 
des bandes organisées avec un pouvoir judiciaire qui est à la traîne et 
qui ne dispose pas des moyens pour pouvoir circonscrire le phéno-
mène. 
 
Il est régulièrement fait appel à la police qui est en nombre insuffisant, 
certes au niveau des polices locales mais plus encore au niveau du 
cadre fédéral. Je ne vous en fais pas le grief, madame la ministre, 
parce que cette pénurie d'agents fédéraux et d'agents de police de ma-
nière générale tire d'abord son origine dans l'assèchement que le pré-
cédent gouvernement a réalisé avec le ministre Jambon en charge à 
l'Intérieur. Mais on en vit aujourd'hui les conséquences sur le terrain 
avec des difficultés de recrutement, même quand des postes sont ou-
verts. 
 
Les magistrats ont tiré la sonnette d'alarme estimant que, pour la pre-
mière fois, publiquement, il était de leur devoir de reconnaître que l'État 
commençait à être gangrené petit à petit par la mafia. Mesure-t-on la 
portée de cette annonce, d'autant plus au vu de qui la prononce? Ils 
ont demandé 120 millions d'euros cumulés d'investissement sur les 
trois années qui viennent. Vous en avez dégagé 30. La bourgmestre 
de Molenbeek a évoqué un besoin de renforts; vous avez libéré 20 po-
liciers temporairement. C'est trop peu! Mais, plus globalement, à 
l'échelle de tout le pays, pour toutes ces grandes villes où se concentre 
la criminalité, quelles initiatives allez-vous entreprendre? 
 

09.02  Maxime Prévot (Les Enga-

gés): Al maanden slaken de ge-
rechtelijke overheden een nood-
kreet, die niet alleen voor de hoofd-
stad geldt: volgens de magistraten 
begint de staat stilaan ondergraven 
te worden door de maffia. Alle 
grote steden worden met een toe-
name van de drugshandel en geor-
ganiseerde misdaadbendes ge-
confronteerd. De rechterlijke macht 
beschikt niet over de noodzakelijke 
middelen om dat fenomeen in te 
dammen. Op het terrein is er een 
tekort aan politieagenten. 
 
Justitie vraagt een investering van 
120 miljoen euro over drie jaar. U 
hebt 30 miljoen uitgetrokken. De 
burgemeester van Molenbeek 
vraagt om versterking. U stelt tijde-
lijk 20 politieagenten ter beschik-
king. Dat is te weinig!  
 

09.03  Philippe Pivin (MR): Madame la ministre, l'escalade de la vio-

lence se poursuit dans un certain nombre de quartiers. Cette violence 
prend de plus en plus la forme de fusillades dans l'espace public. Je 
vous ai déjà questionnée plusieurs fois sur ce sujet, notamment sur la 

09.03  Philippe Pivin (MR): De es-

calatie van het geweld zet zich 
door, met als hoogtepunt schiet-
partijen in de openbare ruimte. De 
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série de fusillades qui s'étaient déroulées en deux mois en Région 
bruxelloise, en particulier à Molenbeek. 
 
En quelques jours, nous avons assisté à deux fusillades dans le Nord-
Ouest de Bruxelles. De mémoire de policier, on n'a jamais connu une 
telle répétition de faits de cette nature et la situation continue à se dé-
grader. 
 
Madame la ministre, je connais bien ces quartiers et leurs spécificités 
mais je connais aussi leurs difficultés. Je crois qu'il faut avoir le courage 
de reconnaître qu'ils sont gangrenés par une criminalité structurée, 
voire enracinée. Ces quartiers nécessitent une action policière forte: 
surveillance, contrôle et prévention. 
 
D'expérience, je peux dire que ce n'est pas en jouant au ping-pong 
institutionnel qu'on va gagner contre la grande criminalité. Ces quar-
tiers méritent une attention de tous les niveaux: fédéral, régional et 
communal. 
 
Madame la ministre, dans votre exposé d'orientation, vous indiquiez 
vouloir suivre la situation pour soutenir le travail à réaliser au niveau 
bruxellois et vous avez rencontré les autorités molenbeekoises. 
 
Quels moyens allez-vous déployer face à cette forme de grande crimi-
nalité? Quelles actions communes sont menées entre les zones lo-
cales et la PJF? Quid de la coopération mise en place afin d'assurer 
un travail réel et efficace à tous les étages: communal, régional et fé-
déral? 
 

politie heeft nog nooit eerder zo 
een opeenvolging van dergelijke 
feiten gezien. Ik ken de wijken waar 
die feiten zich afspelen en ik weet 
wat die wijken typeert en welke 
moeilijkheden er zijn. We moeten 
erkennen dat ze geteisterd worden 
door structurele, zelfs diepgewor-
telde criminaliteit. Er is daar nood 
aan toezicht, controle en preventie. 
Iedereen, op federaal, gewestelijk 
en gemeentelijk niveau, moet er 
aandacht aan besteden.  
 
Welke middelen zult u inzetten te-
gen die zware criminaliteit? Welke 
gezamenlijke acties worden er op-
gezet door de lokale politiezones 
en de FGP? Hoe wordt er gezorgd 
voor een efficiënte samenwerking 
tussen alle beleidsniveaus? 
 

09.04  Ahmed Laaouej (PS): Madame la ministre, il y a quelques se-

maines, le collège des procureurs généraux, par la voix de son prési-
dent, M. de la Serna, nous déclarait: "La mafia est en train de prendre 
le pouvoir dans notre pays." 
 
Et de fait, des organisations mafieuses nous ont déclaré la guerre. Ex-
torsions, corruption, pressions, règlements de compte: la liste est 
longue. Il y a des mafias, il y a des bandes organisées, qui sont aujour-
d'hui dans le trafic de drogue, sanglant. La chaîne, on la connaît. Trafic 
de drogue-argent, argent-armes, armes-règlements de compte.  
 
On connaît les faits. Mais il nous faut maintenant une réaction à la hau-
teur. Vos déclarations, madame la ministre, sont inquiétantes; lorsque, 
pour répondre à des bourgmestres en charge de zones de police à 
Bruxelles ou ailleurs dans le pays qui vous demandent des moyens 
complémentaires, vous renvoyez vers une procédure administrative 
selon laquelle il appartient aux chefs de corps de demander des ren-
forts au dirco, un gradé. Mais on connaît la réponse: le dirco va faire 
en fonction de ce qu'il a.  
 
Non, madame la ministre, il faut une réaction politique au plus haut 
niveau de l'État. Il faut des actes clairs. Il faut des renforts humains et 
logistiques. Il aura fallu plusieurs semaines pour que vous rencontriez 
enfin la bourgmestre de Molenbeek. Vous l'avez rencontrée. Elle est 
venue avec des demandes concrètes en termes de renforts humains 
et matériels, en termes de pérennisation du plan Canal.  
 
Madame la ministre, vu que, pour faire reculer ce fléau, il faut une ré-

09.04  Ahmed Laaouej (PS): Vol-

gens het College van procureurs-
generaal is de maffia bezig de 
macht in ons land over te nemen. 
Een aantal maffiaorganisaties 
heeft ons inderdaad al de oorlog 
verklaard: afpersing, omkoping, 
pressie en afrekeningen. De feiten 
zijn bekend, nu komt het erop aan 
een antwoord te bieden dat afge-
stemd is op de ernst van de feiten.  
 
U hebt degenen die om versterking 
vragen gewezen op een admini-
stratieve procedure waarbij de 
korpschef versterking kan vragen 
aan de DirCo, die zal roeien met de 
riemen die hij heeft. Er is een poli-
tiek antwoord op het hoogste ni-
veau geboden en er is nood aan 
personele en logistieke middelen! 
 
U hebt eindelijk om de tafel geze-
ten met de burgemeester van  
Molenbeek, die gevraagd heeft om 
de personele en materiële midde-
len te versterken en het Kanaalplan 
voort te zetten. Wat bent u van 
plan? 
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action politique au plus haut niveau de l'État, quelles sont vos inten-
tions aujourd'hui? C'est aussi votre responsabilité! 
 

 

09.05  Franky Demon (CD&V): Mevrouw de minister, twaalf schiet-

partijen in enkele maanden tijd, meestal gerelateerd aan drugscrimina-
liteit. De inwoners van Molenbeek zijn bang om nog buiten te komen. 
Het lijkt wel de gemeente van duizend bommen en granaten. 
 
Uiteraard wordt naar u gekeken voor de oplossing. Zoals steeds, weer 
naar de minister van Binnenlandse Zaken. Die moet het maar weer 
oplossen. Men vraagt meer politiemensen en meer geld, maar mis-
schien moeten we ook eens kijken naar bepaalde politici die beter eens 
de hand in eigen boezem zouden steken. 
 
Bij het begin van deze legislatuur kantte de burgemeester van Sint-
Jans-Molenbeek, mevrouw Moureaux, zich nog tegen het Kanaalplan. 
Het kwam erop neer dat het plan waardeloos was. Meer politiemensen 
waren op dat moment niet nodig. Menselijkheid zou alle problemen op-
lossen. We zien waar we daarmee vandaag staan. 
 
Ook over de fusie van de zes Brusselse politiezones en de schaalvoor-
delen die daaruit zouden voortvloeien, mag vandaag niet meer hardop 
gesproken worden. Men lost de problemen ook niet op door alleen 
maar politiemensen de straat op te sturen. Geweld bestrijden begint bij 
voorkomen dat mensen naar de criminaliteit worden gestuurd. We 
moeten fundamentele problemen, in Molenbeek en soms ook in an-
dere delen van Brussel, durven te benoemen. De jeugdwerkloosheid 
in Brussel, die nog stijgt. Inburgering is er pas sinds deze maand ver-
plicht, terwijl het systeem in Vlaanderen al twintig jaar bestaat. Ook 
inzake preventie valt er nog winst te boeken. 
 
Mevrouw de minister, ieder zijn verantwoordelijkheid. De lokale politie 
moet in eerste instantie (…) 
 

09.05  Franky Demon (CD&V): 

Avec douze fusillades en quelques 
mois, Molenbeek-Saint-Jean 
semble bel et bien être la com-
mune de tous les dangers. Comme 
toujours, l'on s'attend à ce que la 
ministre de l'Intérieur apporte la so-
lution en mobilisant davantage de 
policiers, mais certains hommes et 
femmes politiques devraient peut-
être balayer devant leur porte.  
 
La bourgmestre de cette commune 
s'est opposée précédemment au 
plan Canal, car, selon elle, il n'était 
pas nécessaire d'engager plus de 
policiers. De même, il n'est mani-
festement plus question d'évoquer 
les économies d'échelle découlant 
d'une fusion des six zones de po-
lice bruxelloises. 
 
En outre, nous devons oser évo-
quer les problèmes fondamentaux 
qui poussent certaines personnes 
à commettre des actes criminels. 
Je pense au chômage chez les 
jeunes, qui augmente encore à 
Bruxelles, à la prévention ainsi 
qu'au parcours d'accueil, qui n'est 
obligatoire à Bruxelles que depuis 
ce mois-ci, alors qu'en Flandre, il 
existe depuis vingt ans. 
 

09.06  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, de nou-

veaux coups de feu ont été tirés à Molenbeek il y a à peine quelques 
jours, dans la zone de police Bruxelles Ouest. C'était la quatorzième 
fusillade. C'est le bilan que l'on a à déplorer aujourd'hui dans cette par-
tie de Bruxelles. Madame la ministre, au nom de mon groupe, j'aime-
rais vous rappeler à quel point je condamne évidemment cette vio-
lence, et à quel point je partage les inquiétudes et les craintes des ri-
verains du quartier, mais aussi des Bruxellois sur l'ensemble du terri-
toire de notre capitale. 
 
Par ailleurs, j'aimerais quand même rappeler à certains collègues que 
la criminalité à Molenbeek est en baisse de 13 % depuis 2016. On as-
siste aujourd'hui à ce que le Collège des procureurs généraux nous a 
rappelé il y a quelques semaines: une mutation de la criminalité avec 
une spécialisation dans le crime organisé lié à la drogue. Et c'est là 
que nous devons lutter. 
 
Madame la ministre, mes questions sont très simples.  
 
Avez-vous rencontré les autorités régionales et policières? Je sais que 
vous avez rencontré ce matin la bourgmestre. J'aimerais savoir ce qu'il 

09.06  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): Mijn fractie veroordeelt het 
geweld en de schietpartijen in Mo-
lenbeek en deelt de bezorgdheden 
van de Brusselaars. Sinds 2016 is 
de misdaad in Molenbeek met 
13 % gedaald, maar ze heeft ook 
een andere vorm aangenomen, na-
melijk die van de aan de drugshan-
del gerelateerde georganiseerde 
misdaad.  
 
Hebt u met de politionele en ge-
westelijke overheden overlegd? 
Wat was het resultaat van uw ge-
sprek van vanmorgen met de bur-
gemeester van Molenbeek? Hoe 
kunnen we collectief reageren op 
deze problematiek, die kenmer-
kend is voor de grootsteden? 
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est ressorti de cet entretien. Ensuite, quelles réponses pouvons-nous 
collectivement apporter à cette problématique typique et symptoma-
tique des grandes villes de notre pays? Quel soutien pouvons-nous 
apporter à nos polices locales mais aussi à nos autorités communales? 
Comment pouvons-nous apporter une réponse plus structurelle à cette 
problématique qui est en fait liée au financement et au manque de re-
financement de nos zones de police locale, qui chaque jour semble 
s'aggraver? Un arsenal préventif est sans doute nécessaire, avec un 
renforcement de la police de proximité, auquel je crois fortement. De 
même, il faut un rôle pivot pour nos agents de quartier. C'était d'ailleurs 
dans votre note de politique générale. C'est pourquoi je pense que 
c'est la clé de voûte d'une des solutions que nous devons apporter 
dans les mois et les années qui viennent, concernant la politique de 
sécurité de notre pays. 
 
Comment cela se concrétise-t-il aujourd'hui dans la politique que vous 
voulez mener dans les semaines et les mois qui viennent? Enfin, quels 
renforts comptez-vous mettre au service de Bruxelles de manière gé-
nérale et à Molenbeek en particulier, mais surtout dans toutes les 
zones de police locales? 
 

Welke structurele antwoorden kun-
nen we aanreiken, nu de financie-
ring van de lokale politiezones 
steeds meer in het gedrang komt? 
Hoe zult u de buurtpolitie verster-
ken, die voor de veiligheid een es-
sentiële preventieve rol vervult? 
Welke versterking zult u ter be-
schikking stellen van de Brusselse 
gemeenten en van de politiezones 
overal te lande?  
 

09.07 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw de voorzitster, dames 

en heren Kamerleden, drugs zijn inderdaad geen nieuw fenomeen. Net 
als velen binnen en buiten dit halfrond lig ik daarvan wakker. Dat is een 
van de redenen waarom dit als een prioriteit in het Nationaal Veilig-
heidsplan is opgenomen. Ja, ik neem mijn verantwoordelijkheid om 
deze problematiek te bestrijden, maar we kunnen dit niet alleen doen. 
Het is een gedeelde verantwoordelijkheid. Ik roep iedereen op om een 
deel van die verantwoordelijkheid op te nemen. 
 
Wat ik gedaan heb, is de rekrutering versterken, zodat we meer men-
sen op straat hebben. Vandaag heeft de politiezone Brussel-West bijna 
200 mensen te kort. Wij zorgen voor de rekrutering, zodat die dat kader 
kunnen versterken en dit mee kunnen opvolgen. 
 
Wat ik ook doe, is de FGP versterken. Daarover hebben we het al 
meermaals gehad. Wij hebben die beslissing vorige week genomen. 
Het is essentieel dat de FGP, vooral in Brussel, wordt versterkt om 
deze activiteiten te kunnen verrichten. 
 
Een van de elementen waarin ik ook heel sterk geloof, is de internatio-
nale samenwerking. Dat is ook de reden waarom we een internationale 
verbindingsofficier in Colombia plaatsen. Zo zorgen we ervoor dat we 
het probleem bij de bron aanpakken en in kaart brengen. 
 

09.07  Annelies Verlinden, mi-

nistre: La drogue est un problème 
qui me préoccupe également. La 
lutte contre la drogue est l'un des 
points prioritaires du Plan national 
de sécurité. Je prendrai mes res-
ponsabilités dans le cadre de cette 
lutte, mais il s'agit d'une responsa-
bilité partagée. J'invite chacun à 
assumer sa part de responsabilité. 
 
J'ai renforcé les recrutements dans 
la police afin qu'il y ait davantage 
de policiers dans les rues. Actuel-
lement, il manque près de 200 per-
sonnes dans la zone de police 
Bruxelles-Ouest. La semaine der-
nière, nous avons décidé de renfor-
cer la PJF. Ce renfort est essentiel, 
surtout à Bruxelles, afin que la PJF 
puisse faire son travail. 
 
J'ai foi également en la coopération 
internationale. Nous avons un offi-
cier de liaison international en Co-
lombie afin de cerner et de lutter à 
la source contre ce problème.  
 

Je crois qu'il nous faut une approche commune. Uniquement renforcer 
les capacités de la police fédérale sans plan d'approche avec tous les 
acteurs concernés n'est pas l'objectif et n'apportera aucun soulage-
ment. On a vraiment besoin d'une approche en chaîne ciblée et inté-
grée. Il ne s'agit pas de se renvoyer la balle mais de prendre ses res-
ponsabilités à tous les niveaux. Ainsi, la justice doit assurer des pour-
suites plus sévères, les services de prévention des communes doivent 
recourir au maximum à la prévention et la Région doit utiliser ses com-
pétences pour une approche globale. J'appelle également mes  

Een doelgerichte en geïntegreerde 
aanpak met alle actoren is onont-
beerlijk. Het zal geen zoden aan de 
dijk brengen als men enkel de fe-
derale politie versterkt. Justitie 
moet strenger vervolgen, de ge-
meentediensten moeten preventie-
initiatieven nemen en het Gewest 
moet met zijn bevoegdheden een 
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collègues en charge de la Lutte contre la pauvreté et la Politique des 
Grandes villes à déployer tous les instruments de l'approche en chaîne 
car je prends moi aussi mes responsabilités. 
 

globale aanpak ondersteunen. Mijn 
voor armoedebestrijding en groot-
stedelijk beleid bevoegde ambtge-
noten moeten zich ook bij die ke-
tenaanpak aansluiten.   
 

Ik had vanochtend inderdaad een overleg met de burgemeester. Wij 
hebben de problematiek besproken en zij heeft mij verdere versterking 
door de federale politie gevraagd. Vandaag worden al 52 federale 
agenten ingezet in de verschillende zones in het kader van het Kanaal-
plan. Ik wil best bekijken, in het kader van deze urgente vraag en in 
afwachting van de opvulling van het kader van de zone, hoe wij die 
versterking waar kunnen maken.  
 
Wat ik echter ook bijzonder belangrijk vind, is dat wij de 6.000 politie-
agenten die in Brussel actief zijn, optimaal laten samenwerken. Voor 
mij – de heer Demon heeft daarnaar verwezen – is er geen taboe. De 
fusie van de politiezones in Brussel is een punt dat niet in het regeer-
akkoord is opgenomen, maar dat voor mijn partij wel een oplossing kan 
zijn. In elk geval moeten wij voor een doorgedreven samenwerking 
gaan. Wij moeten ervoor zorgen dat de 6.000 politieagenten van de 
lokale politie in Brussel op een juiste manier worden ingezet. Een heel 
belangrijke aanvulling daarop is de verantwoordelijkheid van de minis-
ter-president, die ingevolge de laatste staatshervorming al een coördi-
nerende rol opneemt ten aanzien van gemeentegrensoverschrijdende 
evenementen en voor eenheid van commando moet zorgen.  
 
Ik heb een wetsontwerp klaar dat ik op de tafel van de regering zal 
leggen om de bevoegdheden van de minister-president verder te ver-
duidelijken, want het is een probleem dat verder gaat dan een politie-
zone en waarin iedereen zijn verantwoordelijkheid moet opnemen.  
 

Lors de la concertation organisée 
ce matin, la bourgmestre de Molen-
beek-Saint-Jean m'a demandé 
qu'un renfort supplémentaire soit 
fourni par la police fédérale. À 
l'heure actuelle, 52 agents fédé-
raux sont déjà déployés dans diffé-
rentes zones par le biais du plan 
Canal. En attendant que le cadre 
de la zone concernée soit com-
plété, je souhaite examiner com-
ment apporter ce renfort. 
 
Toutefois, il est également impor-
tant de faire en sorte que les 6 000 
agents de la police locale à 
Bruxelles collaborent de manière 
optimale. La fusion des zones de 
police à Bruxelles ne figure pas 
dans l'accord de gouvernement, 
mais elle peut néanmoins consti-
tuer une solution pour mon parti. 
Nous devons en tout cas miser sur 
une coopération poussée, en veil-
lant à ce que la police locale soit 
déployée de manière adéquate à 
Bruxelles. La responsabilité du mi-
nistre-président bruxellois consti-
tue un complément important à cet 
égard. J'ai préparé un projet de loi 
visant à préciser les compétences 
du ministre-président en la matière. 
 

Enfin, et je veux le souligner, je veux donner plus d'autorité et plus de 
poids à la lutte contre la criminalité par le biais du projet de loi relatif à 
l'approche administrative. Je crois fortement qu'il faut investir dans ce 
projet. Ce projet est actuellement étudié par le gouvernement, mais 
d'après moi, il peut également contribuer à lutter contre ces formes de 
crime, à fermer des entreprises frauduleuses qui infiltrent l'économie 
régulière pour blanchir les bénéfices du crime organisé. Je compte 
donc sur tous les partis qui se sont manifestés ici au Parlement et qui 
plaident pour une approche plus stricte de la criminalité liée à la 
drogue, pour coopérer et soutenir ces initiatives. 
 

Tot slot zal het wetsontwerp betref-
fende bestuurlijke handhaving een 
bijdrage leveren aan de misdaad-
bestrijding, doordat het voorziet in 
de sluiting van frauduleuze bedrij-
ven die zich toegang verschaffen 
tot de reguliere economie om de in-
komsten uit de georganiseerde 
misdaad wit te wassen. Ik reken 
erop dat alle partijen die hier zonet 
gepleit hebben voor de uitwerking 
van een strikt kader dat wetsont-
werp zullen steunen.  
 

We mogen die drugscriminaliteit inderdaad niet de bovenhand laten 
nemen. Brussel moeten we daarbij vasthouden, wij laten geen enkele 
stad en geen enkele gemeente los in die strijd. Ik roep alle betrokken 
actoren binnen hun verantwoordelijkheid op om hetzelfde te doen. Het 

Nous ne pouvons pas laisser la cri-
minalité liée à la drogue prendre le 
dessus. Nous n'abandonnerons 
aucune ville ni commune dans ce 
combat. La police fédérale ne peut 
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mag niet beperkt blijven tot kijken naar anderen, want de federale po-
litie kan dat niet alleen oplossen. Ik zal zorgen voor versterking, maar 
om het te kunnen halen tegen de georganiseerde criminaliteit, moeten 
we samenwerken. 
 

pas résoudre le problème à elle 
seule et chacun doit prendre ses 
responsabilités dans les limites de 
ses compétences. Je vais prévoir 
des renforts, mais, pour lutter 
contre le crime organisé, nous de-
vons coopérer efficacement. 
 

09.08  François De Smet (DéFI): Madame la ministre, je vous remer-

cie pour votre réponse. 
 
Vous avez raison de dire que vous n'êtes pas la seule responsable. 
C'est vrai dans le temps. Comme d'autres l'ont dit, nous épongeons 
toujours les coupes sérieuses faites par l'ancien gouvernement dans 
les effectifs de police. C'est également vrai dans l'espace. J'ai d'ailleurs 
appelé à ce qu'on ne se prête pas à de petits jeux politiciens entre 
niveaux pouvoir. 
 
Néanmoins, ce qui est préoccupant ici et ce que nous enseigne la ré-
pétition de ces agissements, c'est que nous sommes face à un pro-
blème d'enracinement. Comme les exemples à l'étranger nous le mon-
trent, une fois que les narcotrafiquants ont pris le contrôle d'un terri-
toire, il est extrêmement compliqué de les en extraire.  
 
J'insiste donc sur le caractère urgent de la lutte que vous appelez de 
vos vœux de manière coordonnée. Elle doit, en effet, concerner non 
seulement la police locale, la police judiciaire fédérale, mais aussi tout 
ce qui permet à ces narcotrafiquants de fonctionner, comme le cryp-
tage des téléphones. Nous n'avons plus le temps d'attendre, en espé-
rant qu'il ne soit pas déjà trop tard. Nous avons une vraie guerre devant 
nous contre une mafia extrêmement organisée, ce qui demande de 
dépasser les petits jeux des uns et des autres.   
 

09.08  François De Smet (DéFI): 

U bent inderdaad niet de enige die 
ter zake verantwoordelijkheid 
draagt. We zijn nog bezig met het 
wegwerken van de gevolgen van 
de door de vorige regering uitge-
voerde zware besparingen bij het 
politiepersoneel. Ik wil iedereen er 
ook toe oproepen om de politieke 
spelletjes tussen beleidsniveaus 
achterwege te laten.    
 
De verankering is het grote pro-
bleem. Zodra de drugsdealers de 
controle over een bepaalde stads-
wijk hebben, is het zeer moeilijk om 
hen daar weer uit te verdrijven. We 
moeten voor de bestrijding van dit 
fenomeen dringend werk maken 
van een coördinatie tussen de lo-
kale politie, de federale gerechte-
lijke politie en de diensten die de 
via telefoons verstuurde berichten 
decrypten. Om oorlog te voeren te-
gen de maffia moeten we de spel-
letjes van sommigen kunnen over-
stijgen. 
 

09.09  Maxime Prévot (Les Engagés): Madame la ministre, le défi est 

immense et votre réponse est décevante.  
 
Vous avez souhaité rappeler que chaque niveau de pouvoir avait sa 
place et qu'il fallait aussi travailler sur la prévention. Bien entendu, mais 
ce ne sont pas les éventuels éducateurs de quartier supplémentaires 
qui vont pouvoir être des remparts contre la mafia. Tout au plus pour-
ront-ils agir en amont sur l'enjeu de la réduction des consommateurs. 
Cela ne doit pas être négligé car à l'échelle locale, c'est une vraie nui-
sance sociale et un vrai défi de santé publique.  
 
Toutefois, le seul niveau de pouvoir qui est compétent pour la police 
judiciaire, c'est le fédéral. Le seul niveau de pouvoir qui est compétent 
pour les parquets, c'est le fédéral. Le seul niveau de pouvoir qui est 
compétent en matière de financement des zones de police locale ou 
de la police fédérale, c'est le fédéral.  
 
S'il vous plaît, agissez à votre niveau, de concert avec votre collègue 
de la Justice! En effet, vous n'êtes pas la seule titulaire des compé-
tences au sein du gouvernement fédéral. Mais c'est à ce niveau que 
les réponses doivent être apportées rapidement et massivement, avant 
qu'il ne soit trop tard.  

09.09  Maxime Prévot (Les Enga-

gés): Tegenover de immense uit-
dagingen stelt u een teleurstellend 
antwoord. Elk beleidsniveau speelt 
een rol en preventie is noodzake-
lijk, maar de straatwerkers van die 
wijk kunnen geen dam opwerpen 
tegen de maffia. Het federale ni-
veau is het enige beleidsniveau dat 
bevoegd is voor de gerechtelijke 
politie, de financiering van de geïn-
tegreerde politie en de parketten. U 
moet samen met uw collega van 
Justitie actie ondernemen! 
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09.10  Philippe Pivin (MR): Madame la ministre, je vous remercie pour 

vos réponses concrètes ainsi que pour le lien que vous avez fait op-
portunément avec le projet de loi sur l'approche administrative qui peut 
effectivement servir très utilement. Je le répète, dès votre entrée en 
fonction, vous aviez mis le doigt sur la nécessité d'une action forte au 
niveau de la Région bruxelloise. Je crois qu'il est indispensable que les 
autorités publiques se serrent les coudes. Je crois qu'il est indispen-
sable qu'aucune ne se déresponsabilise – je dis bien aucune. Il est vrai 
aussi qu'il en va également de la volonté politique et que lever les bras 
au ciel ou faire preuve de laxisme n'a jamais aidé à gagner contre la 
criminalité. Au contraire, cela la fait prospérer. 
 
J'espère, madame la ministre, que la collaboration sera forte et bonne, 
parce que chacun doit pouvoir retrouver la qualité de vie à laquelle il 
peut prétendre. 
 

09.10  Philippe Pivin (MR): Ik 

dank u voor uw concrete antwoor-
den, waarin u de relevante link legt 
met het wetsontwerp over de be-
stuurlijke handhaving. U onder-
streept de noodzaak van een 
krachtdadig optreden door het 
Brussels Gewest. De overheid 
moet haar verantwoordelijkheid op-
nemen en actief meewerken om 
eenieders levenskwaliteit te garan-
deren. 
 

09.11  Ahmed Laaouej (PS): Madame la ministre, tout d'abord, un 

petit mot sur l'intervention assez ahurissante du collègue Demon. C'est 
comme si le bourgmestre d'Anvers était responsable du fait que le port 
d'Anvers est une passoire pour le trafic de drogue. C'est comme si le 
bourgmestre d'Anvers était responsable des tirs de grenade et de 
l'usage d'armes de guerre. Non, monsieur Demon, le problème est ail-
leurs! Le problème réside dans la volonté politique que notre État, au 
plus haut niveau, a ou pas de lutter contre les trafiquants de drogue, 
de lutter contre les mafias, contre l'enracinement pour rependre l'ex-
pression utilisée tout à l'heure. C'est cela qu'il nous faut, du profession-
nalisme et non pas se perdre dans les méandres d'une coordination 
administrative! Bien sûr, elle est importante mais ce qu'il nous faut, ce 
sont des moyens policiers, des enquêteurs, des moyens logistiques 
pour faire face à des gens qui ont de plus en plus d'argent et de capa-
cités opérationnelles. Il faut le faire rapidement parce que c'est une 
course contre la montre avec des gens qui meurent tous les jours! Voilà 
ce qu'il faut et non pas des enfantillages et des polémiques!  
 
(Brouhaha) 
 

09.11  Ahmed Laaouej (PS): Het 

betoog van de heer Demon is ont-
hutsend. Het is alsof we zouden 
zeggen dat de burgemeester van 
Antwerpen verantwoordelijk is voor 
de drugshandel in de haven van 
Antwerpen en voor de granaatont-
ploffingen en het gebruik van oor-
logswapens in Antwerpen. Het pro-
bleem hangt samen met de poli-
tieke wil van het hoogste beleidsni-
veau in dit land om de strijd aan te 
binden met drugsdealers, maffia's 
en hun verankering in de maat-
schappij. Sterk georganiseerde 
bendes moeten aangepakt worden 
op een professionele manier, met 
de juiste politionele en logistieke 
middelen, en we mogen niet ver-
dwalen in de ondoordringbare bu-
reaucratie van de administratieve 
coördinatie! Het is een race tegen 
de klok! (Geroep bij de N-VA) 
 

09.12  Franky Demon (CD&V): Mevrouw de minister, dank u voor uw 

uitgestoken hand aan de mensen rond Brussel en aan de burgemees-
ter van Molenbeek. Met een soft beleid alleen zullen we er echter niet 
geraken. Zachte heelmeesters maken stinkende wonden. Laten we 
proberen de problemen aan te pakken, bijvoorbeeld over alle adviezen 
die er al zijn, over het fusioneren en samenwerken van politiezones. 
Dit wordt stelselmatig tegengewerkt. Ik hoop dat minister-president 
Vervoort zijn verantwoordelijkheid opneemt en wil samenwerken.  
 

09.12  Franky Demon (CD&V): La 

ministre tend la main à Bruxelles et 
à la bourgmestre de Molenbeek. 
On n'y arrivera pas avec une poli-
tique douce: aux grands maux les 
grands remèdes. Abordons les pro-
blèmes en prenant comme point de 
départ de notre réflexion les avis 
existants sur la fusion des zones 
de police. Malheureusement, cer-
tains s'opposent systématique-
ment à cette fusion. J'espère que le 
ministre-président bruxellois Rudi 
Vervoort prendra ses responsabili-
tés et militera pour la coopération 
interzonale. 
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09.13  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, merci pour 

vos réponses et vos pistes concrètes. J'aimerais quand même rappeler 
que les premières victimes, de ce dont on parle depuis environ 20 mi-
nutes, ce sont les Molenbeekois. Et je pense qu'ils doivent se poser 
pas mal de questions, vu le spectacle auquel ils assistent. 
 
Le caractère urgent de réunir nos forces pour gagner ce combat et 
donner à notre police et à notre justice les moyens de nos ambitions 
politiques n'est plus à démontrer. J'aimerais rappeler simplement en 
guise de conclusion qu'aujourd'hui, il est temps d'agir en amont. Cen-
trons-nous sur la prévention! Donnons à notre police de proximité les 
moyens dont elle a besoin! Donnons à nos acteurs sociaux de ces 
quartiers des moyens pour retisser du lien, retisser du lien entre la po-
lice et les jeunes! Ne tombons pas dans un discours ultrasécuritaire et 
répressif qui n'apporte pas la moindre solution à ce qui nous occupe 
aujourd'hui! 
 

09.13  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): De inwoners van Molen-
beek zijn de grootste slachtoffers 
van die feiten. We moeten drin-
gend de krachten bundelen om de 
politie en het gerecht de nodige 
middelen te verschaffen zodat 
onze ambities waargemaakt kun-
nen worden. We moeten ons fo-
cussen op preventie, de nodige 
middelen uittrekken voor de wijk-
werking van de politie en de maat-
schappelijke actoren van die wijken 
de nodige tools aanreiken om de 
banden tussen de politie en de jon-
geren te herstellen. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Samengevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over 
"Het toenemende geweld op en rond recreatiedomeinen" (55002670P) 
- Franky Demon aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) over 
"Het geweld in de recreatiedomeinen" (55002676P) 
- Jean-Marie Dedecker aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen) 
over "Het toenemende geweld op en rond recreatiedomeinen en stranden" (55002682P) 

10 Questions jointes de 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "L'augmentation 
de la violence aux abords des et dans les domaines récréatifs" (55002670P) 
- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "La violence dans les 
domaines récréatifs" (55002676P) 
- Jean-Marie Dedecker à Annelies Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "L'augmenta-
tion de la violence dans les domaines récréatifs et sur les plages et aux alentours" (55002682P) 
 

10.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, het spijt me dat 

ik me tot de bevoegde minister moet richten voor deze problematiek. 
Terwijl de schietpartijen in Molenbeek escaleren, ervaren we in Vlaan-
deren ook problemen, namelijk in onze recreatieparken, bijvoorbeeld 
het Zilvermeer in Mol, De Nekker in Mechelen en uiteraard ook de 
Blaarmeersen in Gent. Die problemen worden veroorzaakt door – laten 
we een kat een kat noemen – allochtone jongeren die vanuit Brussel 
naar daar afzakken. Het gaat om baldadigheden, het lastigvallen van 
gezinnen, vandalisme, vechtpartijen en zelfs de foltering van een kar-
per in de Blaarmeersen. 
 
De Blaarmeersen blijft wel het grootste zorgenkind, want elk jaar op-
nieuw komen dezelfde fenomenen terug. We stellen daar onder meer 
de volgende problemen vast, mevrouw de minister: een tekort aan vei-
ligheidspersoneel, een tekort aan politiemensen, een tekort aan red-
ders, een slecht functionerend identiteitscontrolesysteem en hekjes 
rond het domein die omzeild kunnen worden. 
 
Is dit nieuw? Absoluut niet! Het is identiek dezelfde problematiek als 
vorig jaar. U antwoordde toen op mijn vraag dat men eerst preventief 
zou sensibiliseren om vervolgens repressief te ageren met een om-
zendbrief. Hierdoor zouden er GAS-boetes uitgeschreven kunnen wor-
den en zouden de burgemeesters een plaatsverbod kunnen opleggen, 

10.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Les jeunes allochtones de 
Bruxelles provoquent encore une 
fois des nuisances dans nos do-
maines de loisirs flamands. Nous 
parlons en l'occurrence de tous 
types d'agitation, du fait d'importu-
ner des familles, d'actes de vanda-
lisme, de bagarres, etc. Les pro-
blèmes se concentrent surtout au 
domaine de Blaarmeersen, à 
Gand. On y manque d'agents de 
sécurité, de policiers et de secou-
ristes, sans compter le système de 
contrôle d'identité qui fonctionne 
mal et les grilles entourant le do-
maine qui peuvent être facilement 
contournées. La problématique est 
identiquement la même que les an-
nées précédentes. L'année der-
nière encore, la ministre promettait 
d'agir de manière préventive ET ré-
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waarbij het opgelegde verbod in de Algemene Nationale Gegevens-
bank zou worden opgenomen. Een jaar na die feiten merk ik op dat we 
nog steeds met dezelfde problemen geconfronteerd worden. 
 
Wat zult u doen opdat onze gezinnen zich weer veilig kunnen ontspan-
nen in onze recreatieparken? 
 

pressive, notamment en ayant re-
cours aux SAC et aux interdictions 
de lieu. Et voilà que les mêmes pro-
blèmes se reproduisent. Que 
compte faire la ministre pour que 
nos familles puissent à nouveau se 
détendre en toute sécurité dans 
nos domaines de loisirs? 
 

10.02  Franky Demon (CD&V): Mevrouw de minister, de zomer is in-

gezet, de temperaturen stijgen en mensen gaan massaal op zoek naar 
verkoeling en ontspanning. Mensen gaan naar de recreatiedomeinen 
en naar de kust. Iedereen is welkom in alle recreatiezones, maar we 
merken dat sommige jongeren uit het binnenland niet altijd met de 
juiste bedoelingen komen. Ze komen niet voor de verfrissing, ze komen 
om amok te maken. 
 
Dat zorgt ervoor dat mensen in de eigen regio niet meer naar de kust 
of naar de recreatiedomeinen durven te gaan, bijvoorbeeld naar de 
mooie Blaarmeersen. Dat is een prachtig initiatief, maar na het amok 
van het laatste weekend mogen we er niet meer zonnen met 
10.000 mensen, maar nog slechts met 4.500, omdat er jongeren waren 
die per se amok moesten maken. Wij in Brugge bekijken ook de aanleg 
van een extra recreatiedomein. Men zou echter schrik krijgen om het 
als stad uit te baten. 
 
De omzendbrief waarmee u vorig jaar kwam ter bestrijding van de over-
last in de recreatiegebieden was een zeer goede aanzet. Burgemees-
ters konden amokmakers eindelijk een tijdelijk plaatsverbod opleggen. 
Het was het eerste jaar waarin dat mogelijk was. We moeten echter 
eerlijk zijn, dit blijkt niet te volstaan. Als relschoppers een plaatsverbod 
hebben in het ene domein, dan gaan ze naar een ander domein. We 
moeten een voorbeeld nemen aan de voetbalwet. Als men amok maakt 
in één stadion, kan men een plaatsverbod krijgen voor alle stadions in 
België. Ik stel voor dat wie tweemaal amok maakt in de recreatiezones 
op een amoklijst komt. 
 

10.02  Franky Demon (CD&V): 

L'été a commencé et les gens as-
pirent massivement à la fraîcheur 
et à la détente, par exemple dans 
des zones de loisirs ou à la côte. 
Certains jeunes originaires de 
l'intérieur du pays s'y rendent tou-
tefois exclusivement pour y semer 
la pagaille. La circulaire de 2021 vi-
sant à lutter contre les incivilités a 
d'ores et déjà constitué un excel-
lent tremplin pour s'attaquer à ce 
phénomène. Elle a permis aux 
bourgmestres d'imposer une inter-
diction temporaire de lieu aux fau-
teurs de troubles. Cependant, les 
émeutiers faisant l'objet d'une in-
terdiction de lieu ont beau jeu de se 
déplacer vers un autre domaine ré-
créatif. Est-il prévu d'établir une 
"liste des fauteurs de troubles" per-
mettant d'infliger aux émeutiers 
une interdiction de lieu pour l'en-
semble de ces domaines? 
 

10.03  Jean-Marie Dedecker (ONAFH): Mevrouw de minister, we kun-

nen er de klok op gelijkzetten, want ieder jaar bij de eerste zonnestra-
len komt de multiculturele elite van draaideurcriminelen afgezakt uit 
Molenbeek, Kuregem, Schaarbeek en consorten naar het Vlaamse 
land. Ze komen bijvoorbeeld naar De Nekker, de Blaarmeersen en 
Hoogstraten. Daar stoppen ze overigens niet, want ze gaan ook door 
naar de kust. Om die reden sta ik hier, want vanaf 1 juli mogen we hen 
aan de kust verwachten. Daar houden ze een parasolgevecht in Blan-
kenberge of een nepverdrinking, zodat de reddingshelikopters voor 
niets uitvliegen. Ook daar stopt het niet, want - u ziet het al komen - de 
trein wordt gemolesteerd, ze lopen op de sporen en dergelijke meer. 
 
Zulke feiten zijn niet nieuw. Dat fenomeen doet zich al meer dan twintig 
jaar voor, want zelfs in de jaren 90 was dat tuig van de richel al bezig. 
Door onze multiculturele verdraagzaamheid durven we er echter niets 
aan te doen. 
 
Ook vandaag wordt er nog steeds niets aan gedaan. Wel worden de 
uitbaters gestraft, want de domeinen mogen slechts bezoekers toela-
ten voor de helft van hun capaciteit. Cafetaria's moeten sluiten, zodat 
de brave mensen zelfs geen pintje meer mogen drinken, want dat is 

10.03  Jean-Marie Dedecker (IN-

DEP): Chaque année, aux pre-
miers rayons du soleil, l'élite pluri-
culturelle des criminels multirécidi-
vistes de Molenbeek, Cureghem et 
Schaerbeek se déchaîne dans les 
domaines récréatifs flamands et au 
littoral. Le phénomène existe de-
puis plus de vingt ans, mais nous 
n'osons pas bouger le petit doigt, 
au nom de notre tolérance multicul-
turelle. En revanche, nous sanc-
tionnons les exploitants puisque 
les domaines récréatifs ne peuvent 
plus exploiter que la moitié de leur 
capacité et des cafétérias doivent 
fermer. Les auteurs sont tous con-
nus de la police, puisque la ma-
jeure partie de cette racaille a un 
casier judiciaire impressionnant. 
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allemaal te gevaarlijk. Zodoende worden de slachtoffers gestraft. De 
daders zijn allemaal gekend bij de politie. Dat straatcrapuul, met excu-
ses voor het woordgebruik, is gekend bij de politie, want de meesten 
hebben een strafblad groter dan Het Laatste Nieuws. 
 
Mevrouw de minister, u doet eigenlijk helemaal niets. In 2020 heeft 
onze collega Koen Metsu een resolutie ingediend die door u allen 
goedgekeurd werd om daar iets aan te doen. In dat voorstel staat bij-
voorbeeld de uitvaardiging van een plaatsverbod en de aanleg van een 
databank. Men wou gewoon zeggen dat het zo niet meer kan. Een da-
tabank kan worden geraadpleegd door de plaatselijke politie, hetzij in 
Mechelen, hetzij in de Blaarmeersen, hetzij in Middelkerke, waar we 
misschien ook ooit nog een recreatiedomein aanleggen. 
 
Mevrouw de minister, u hebt in 2020 zelf toegegeven dat dit een pro-
bleem is. U bent inmiddels twee jaar minister. Begin eraan. 
 

En 2022, la Chambre a adopté une 
proposition de résolution déposée 
par M. Metsu, demandant notam-
ment une interdiction de lieu et une 
banque de données consultable 
par la police. La ministre a reconnu 
le problème, il y a deux ans déjà. 
Quand s'attellera-t-elle enfin à l'éla-
boration d'une solution? 
 

10.04 Minister Annelies Verlinden: Collega's, uiteraard is dat soort 

incidenten niet te tolereren, op de eerste plaats voor alle gezinnen en 
vriendengroepen die van de recreatiegebieden gebruik willen maken. 
Wij hebben tijdens legislatuur al wel initiatieven genomen, mijnheer De-
decker. Zo hebben we in overleg met de uitbaters en de lokale bestu-
ren een rondzendbrief opgesteld met preventieve en repressieve maat-
regelen. Zoals afgesproken, hebben we enkele weken geleden de toe-
passing ervan geëvalueerd via een bevraging bij de uitbaters en de 
lokale besturen. Daaruit is gebleken dat ze de omzendbrief kennen en 
hem positief beoordelen, aangezien hij instrumenten aanreikt waarmee 
zij effectief aan de slag kunnen gaan. 
 
Enerzijds zijn er de preventieve instrumenten. Men kan werken met 
een capaciteitsbeperking of met een reservatiesysteem met het oog op 
minder bezoekers. Dat is misschien te betreuren, mijnheer Demon, 
maar het heeft ons wel geleerd dat er bij een capaciteitsbeperking min-
der incidenten plaatsvinden. 
 
Anderzijds zijn er – dit is even belangrijk – repressieve maatregelen 
mogelijk, waaronder, ten eerste, een toegangsverbod. Soms wordt er 
met dergelijke begrippen wat gegoocheld, maar het toegangsverbod 
kunnen uitbaters opleggen aan amokmakers, waardoor hun een vol-
gende keer de toegang tot het recreatiegebied ontzegd kan worden. 
We stellen wel vast dat niet elk recreatiedomein met een toegangscon-
trole werkt. Bovendien is het wettelijk niet mogelijk dat persoonsgege-
vens worden gedeeld tussen de recreatieparken. 
 
Mijnheer Dedecker, ik herinner mij sommige van uw uiteenzettingen 
over de bescherming van de privacy en de persoonsgegevens toen het 
ging over corona. Welnu, dezelfde reglementering zorgt ervoor dat niet 
zomaar al die gegevens kunnen worden gedeeld. Dat stellen wij vast. 
 
Ten tweede is er het plaatsverbod door de burgemeesters. Wij hebben 
het nodige gedaan – de regering zit echt niet stil – opdat het plaatsver-
bod wordt geregistreerd in de centrale databank van de politie, zodat 
bij een identiteitscontrole veel makkelijker kan worden gecontroleerd of 
iemand daaraan is onderworpen. 
 
Ten derde kan er uiteraard worden gewerkt met een GAS-boete. Ove-
rigens zijn we bezig met een aanpassing van de GAS-reglementering 
om sancties voor overlast te verzwaren en gemakkelijker toepasbaar 

10.04  Annelies Verlinden, mi-

nistre: Il va de soi que de tels inci-
dents sont inadmissibles. Nous 
avons déjà pris des mesures sous 
cette législature. Nous avons ré-
digé une circulaire incluant des me-
sures préventives et répressives. Il 
ressort d'un sondage effectué il y a 
quelques semaines que tant les ex-
ploitants que les pouvoirs locaux 
ont évalué positivement la direc-
tive. Ils peuvent opter pour des ins-
truments préventifs, comme travail-
ler avec une limitation de la capa-
cité ou un système de réservation, 
ou pour des mesures répressives, 
comme une interdiction d'accès. 
Les domaines récréatifs qui ne re-
courent pas à un contrôle d'accès 
ne peuvent évidemment pas appli-
quer ce système. 
 
D'un point de vue légal, un échan-
ge de données à caractère person-
nel entre les parcs récréatifs n'est 
pas non plus possible. Ce sont pré-
cisément les personnes qui ont tel-
lement insisté sur la protection de 
la vie privée durant la crise du co-
vid qui souhaitent manifestement 
que je jette aujourd'hui cette régle-
mentation au rebut. 
 
L'interdiction de lieu décidée par 
les bourgmestres est enregistrée 
dans la banque de données cen-
trale de la police de sorte que lors 
d'un contrôle d'identité, il soit plus 
aisé de vérifier si une personne 
donnée y est soumise. Une 
amende SAC peut également être 
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te maken voor lokale besturen. 
 
Ik dring er uiteraard ook wat dat betreft erop aan dat justitie snel en 
gepast optreedt tegen de amokmakers, als ze strafrechtelijke inbreu-
ken plegen. 
 
Er moet me wel van het hart, mijnheer Dedecker, dat de taal die u han-
teert, niet bijdraagt tot het vinden van een oplossing voor het probleem. 
Populistische uitspraken dat "het crapuul uit Brussel" de trein neemt tot 
Gent en vervolgens tot aan de kust om er voor amok te zorgen, helpt 
de zaak niet vooruit. Het probleem is veel complexer dan u het hier 
voorhoudt. Zoals ik al eerder zei, moeten we het dossier benaderen 
vanuit een breder perspectief. Jongeren, jonge gezinnen, iedereen 
heeft recht op recreatie. Ik vraag dan ook dat alle lokale besturen, maar 
ook alle collega's in alle regeringen, federaal en gewestelijk, hun ver-
antwoordelijkheid nemen en zorgen voor voldoende recreatie en ont-
spanning op het terrein. Mensen zullen zich namelijk verplaatsen om-
dat er in hun buurt zelf onvoldoende ontspannings- en recreatiemoge-
lijkheden zijn. Dat mogen we niet over het hoofd zien. 
 
Tot slot wordt er een parallel getrokken met het stadionverbod. Voor 
alle duidelijkheid: zo'n stadionverbod komt op een heel andere manier 
tot stand. Vooreerst is er de afspraak dat de Voetbalcel of de FOD Bin-
nenlandse Zaken zo'n stadionverbod uitspreekt. Het is dan ook meteen 
duidelijk dat dat voor stadions geldt. Kunnen we iets dergelijks toepas-
sen voor de recreatiedomeinen en -gebieden? Ik wil wel, maar als ik u 
om een lijst vraag, zou blijken dat die bijzonder moeilijk in kaart te bren-
gen zijn. Dat is een eerste verschil. Daarnaast kan men niet zomaar 
een vergelijkbaar systeem hanteren voor het toegangsverbod voor re-
creatiedomeinen, al was het maar omdat niet elk recreatiegebied een 
omheining of toegangscontrole heeft. 
 
Ik ben er wel van overtuigd dat we een belangrijk deel van het antwoord 
geven als we de huidige instrumenten maximaliseren, namelijk de 
GAS-boetes, het plaatsverbod opgelegd door de burgemeester en het 
toegangsverbod waartoe de beheerders van de recreatiedomeinen be-
slissen. Ook op dat vlak moeten we samenwerken met anderen. We 
hebben onlangs nog kunnen vaststellen dat, door een samenwerking 
tussen de politie en de NMBS, jongeren die na een bezoek aan Gent 
in Brussel aankwamen, onmiddellijk konden worden verhoord en dat 
de nodige maatregelen onmiddellijk werden genomen. We moeten dus 
breder kijken dan alleen naar de politiediensten. 
 
Het spreekt voor zich dat ik alle mogelijke steun zal geven, zodat we 
een plezierige zomer tegemoetgaan, met zo weinig mogelijk inciden-
ten. 
 

infligée. Nous nous attelons actuel-
lement à adapter la réglementation 
SAC afin d'alourdir et de mieux ap-
pliquer les sanctions pour cause 
d'incivilités. 
 
Je demanderai également aux tri-
bunaux d'agir rapidement et de ma-
nière appropriée. 
 
Il est inutile de souligner de ma-
nière populiste, comme l'a fait 
M. Dedecker, qu'il s'agit de voyous 
de Bruxelles. En tout cas, ce n'est 
pas en employant un tel langage 
que nous résoudrons le problème, 
qui est beaucoup plus complexe. 
Tout le monde a droit à des activi-
tés récréatives. Tous les pouvoirs 
locaux et tous les ministres doivent 
prendre leurs responsabilités afin 
d'offrir suffisamment de possibilités 
de loisirs et de détente. Si un quar-
tier offre trop peu de possibilités de 
détente, ses habitants vont forcé-
ment se déplacer dans un autre 
quartier. 
 
Les interdictions de stade, qui sont 
le résultat d'un accord entre la cel-
lule Football et le SPF Intérieur, ne 
sont pas du même ordre. Une inter-
diction de stade tombe sous le 
sens, mais il est très difficile de dé-
finir tous les lieux récréatifs et d'en 
dresser la liste. Par ailleurs, les 
zones récréatives ne sont pas 
toutes équipées d'une clôture ou 
d'un contrôle d'accès. 
 
En appliquant au maximum les ou-
tils dont nous disposons à l'heure 
actuelle – les amendes SAC, les in-
terdictions de lieu imposées par les 
bourgmestres et les interdictions 
d'accès imposées par les do-
maines récréatifs –, nous apporte-
rons déjà une partie importante de 
la réponse. J'apporterai tout le sou-
tien possible pour faire en sorte 
que nous passions un été 
agréable, avec le moins possible 
d'incidents. 
 

10.05  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, steek uw kop 

niet in het zand. Benoem de problemen zoals ze zijn. Het zijn wel de-
gelijk voornamelijk allochtone jongeren uit Brussel die naar onze recre-
atiedomeinen afzakken en daar de omgeving onveilig maken voor 

10.05 Ortwin Depoortere (VB): 

Madame la ministre, ne faites pas 
l'autruche. Ce sont en effet princi-
palement des jeunes allochtones 
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onze gezinnen. Begin alstublieft daar al mee. 
 
Het Vlaams Belang stelt een tweede knock-outplan voor tegen die 
agressievelingen. Zorg voor een plaatsverbod, dat wordt toegepast. 
Zorg voor effectieve straffen via snelrecht. Zorg voor preventieve 
screenings aan de vertrek- en eindstations. Zorg voor voldoende per-
manente beveiliging in de recreatiedomeinen. Zorg voor camerabewa-
king. 
 
De tijd van het pamperen moet voorbij zijn. Roep burgemeesters en 
desnoods de gouverneurs op om de nodige maatregelen te nemen. Wij 
eisen herstel van recht en orde, zodat onze gezinnen zich weer kunnen 
ontspannen in onze recreatiedomeinen. 
 

bruxellois qui viennent créer de 
l'insécurité dans nos domaines ré-
créatifs. Le Vlaams Belang pro-
pose un deuxième plan knock-out 
contre ces individus violents. Veil-
lez à ce que l'interdiction de lieu 
soit appliquée, que les sanctions 
soient effectives par le biais de la 
procédure accélérée, que des con-
trôles préventifs soient menés 
dans les gares de la SNCB, qu'une 
protection permanente soit prévue 
dans les domaines récréatifs ainsi 
qu'une vidéosurveillance. 
L'époque de l'indulgence est révo-
lue. Nous exigeons le rétablisse-
ment du droit et de l'ordre. 
 

10.06  Franky Demon (CD&V): Mevrouw de minister, iedereen is wel-

kom aan de kust. Iedereen is welkom in alle recreatiedomeinen. Wie 
amok maakt, moeten wij echter weren. 
 
Wij moeten samenwerken, zoals u zelf opmerkt, met de NMBS en met 
alle instanties. Er moet snelrecht zijn. Laat die jongeren of anderen die 
amok maken, maar snel voorkomen. Bekijk met de minister van Justitie 
wat mogelijk is. 
 
Misschien moeten wij naar het goede voorbeeld van het werk van de 
voetbalcel bij Binnenlandse Zaken onderzoeken welke praktische be-
slommeringen wij uit de weg moeten ruimen, zodat wie amok maakt in 
een recreatiedomein, zij het de grotere recreatiedomeinen, geen toe-
gang meer krijgt tot alle andere recreatiedomeinen. 
 

10.06  Franky Demon (CD&V): 

Tout le monde est le bienvenu 
dans les domaines récréatifs et à la 
côte, mais il faut bannir les fauteurs 
de troubles. À cet effet, nous de-
vons coopérer avec la SNCB et 
toutes les autorités concernées. 
Madame la ministre, en collabora-
tion avec le ministre de la Justice, 
examinez les possibilités de tra-
duire rapidement ces fauteurs de 
troubles en justice. Nous devons 
également identifier quels obs-
tacles nous empêchent encore de 
refuser à ces fauteurs de troubles 
l'accès à tous les grands domaines 
récréatifs. 
 

10.07  Jean-Marie Dedecker (ONAFH): Mevrouw de minister, ik heb, 

samen met andere ordehandhavers, genoeg van uw jeukwoorden en 
wegkijkgedrag. 
 
In Brussel wordt het zwembad FLOW met dezelfde problematiek ge-
confronteerd. Johan Cruijff heeft er in 2018 nog een voetbalveldje aan-
gelegd. De dag erna was het afgebroken, mevrouw de minister! Dan 
moet men inderdaad naar Vlaanderen trekken om daar de boel op stel-
ten te zetten. 
 
Het snelrecht bestaat sinds 2001, collega's. Ik heb het nog goedge-
keurd in de Kamer. Wat hebt u ermee gedaan, mevrouw de minister? 
U hebt er niets mee gedaan! In het voetbal bestaat een stadionverbod. 
Is het zo moeilijk om voor zes of zeven recreatiedomeinen een data-
bank aan te leggen? Dat heeft niets te maken met privacy. Het heeft 
enkel te maken met de bestrijding van criminaliteit en daarin schiet u 
tekort. 
 
Ik ben kustburgemeester, mevrouw de minister. U weet heel goed 
waarover het gaat. Hulp krijgen we niet, want u hebt geen mensen. Er 
is geen opleiding van agenten. Ik heb het er hier al over gehad. We 

10.07  Jean-Marie Dedecker (IN-

DEP): Tout comme les forces de 
l'ordre, j'en ai assez des propos ir-
ritants et de la politique de l'au-
truche de la ministre. Que fait la mi-
nistre de la procédure accélérée, 
qui a été adoptée ici en 2001? 
Rien! Dans le domaine du football, 
une interdiction de stade est pos-
sible. Est-il si difficile de créer une 
base de données pour ces six ou 
sept domaines récréatifs? À la 
côte, nous demandons des renforts 
supplémentaires, mais nous ne les 
obtenons pas. Pourquoi? Parce 
que la politique de la ministre ne 
vaut rien. 
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vragen extra versterking in de zomer voor de Blankenbergse parasol-
gooiers, maar we krijgen ze niet, omdat uw beleid niet deugt. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Bert Wollants aan Alexander De Croo (eerste minister) over "Het afschakelplan voor gas" 

(55002691P) 

11 Question de Bert Wollants à Alexander De Croo (premier ministre) sur "Le plan de délestage pour 

le gaz" (55002691P) 
 

11.01  Bert Wollants (N-VA): Mevrouw de voorzitster, mevrouw de 

minister, collega's, de druk op de gasbevoorrading in Europa neemt 
toe. Wij zijn misschien minder afhankelijk van Rusland, maar dat bete-
kent niet dat wij de effecten minder zullen voelen, want door de Euro-
pese solidariteit zullen wij die gevolgen ook voelen.  
 
Meer en meer landen nemen maatregelen en houden hun noodplan-
nen tegen het licht. Dat gebeurt ook bij ons. U hebt bevestigd dat in-
derdaad bedrijven kunnen worden afgesloten of minder gas zullen krij-
gen. Het gaat over 200 bedrijven. Daar valt wel wat over te vragen. De 
industrie gaf reeds aan dat dit op sommige vlakken zeer moeilijk werk-
baar is, want als men de gastoevoer naar bepaalde bedrijven vermin-
dert, zullen die volledig moeten sluiten omwille van de veiligheid.  
 
Tegelijkertijd is er een zeer groot onevenwicht, want maar liefst 80 % 
van die bedrijven is gevestigd in Vlaanderen. Dat is een manifest on-
evenwicht. Wat zal er vervolgens, als die sluiten, gebeuren met de eco-
nomische schade, die dan ook in Vlaanderen terechtkomt? Het effect 
op de werknemers komt ook in Vlaanderen terecht. Wie zal die kosten 
dan dragen? Wie zal dat verhaal bekostigen?  
 
Mevrouw de minister, u bent vandaag bezig met een bevraging van de 
sector, om te bekijken hoe u die zaken kunt verfijnen, maar u gaf mij 
reeds aan dat het niet uw bedoeling is om iets te doen aan dat oneven-
wicht. Waar gaat u wel heen? Moet u het geweer niet van schouder 
veranderen? Moet u er niet voor zorgen dat u een plan maakt dat ge-
richt is op het beperken van de economische schade, op het beperken 
van effecten op werknemers en dergelijke, en dan in één keer ook dat 
gigantische onevenwicht aanpakken?  
 
Mevrouw de minister, het is duidelijk, wij moeten vooruit met dat dos-
sier en wij moeten na deze gigantische energiecrisis niet aansturen op 
ook nog een economisch kerkhof, want daarvan wordt niemand beter. 
Mevrouw de minister, hoe wilt u dit dossier aanpakken?  
 

11.01  Bert Wollants (N-VA): La 

pression sur les approvisionne-
ments en gaz en Europe aug-
mente. La Belgique n'est pas aussi 
dépendante du gaz russe que 
d'autres pays, mais en raison du 
système de solidarité européenne, 
elle en ressentira les consé-
quences. De plus en plus de pays 
font un audit de leurs plans de se-
cours. La ministre Van der Straeten 
a également déclaré que des en-
treprises pourraient être fermées 
ou recevoir moins de gaz. Pas 
moins de 80 % des entreprises 
sont situées en Flandre, ce qui 
constitue un déséquilibre impor-
tant. Qui supportera les coûts? La 
ministre interroge actuellement le 
secteur, mais elle n'a pas l'intention 
de faire quoi que ce soit pour remé-
dier à ce déséquilibre. Un cimetière 
économique ne profite à personne. 
Comment la ministre entend-elle 
traiter ce dossier? 
 

11.02 Minister Tinne Van der Straeten: Mijnheer Wollants, dank u 

voor uw vragen, maar zoals gewoonlijk werd er in uw vraagstelling 
weer veel op een hoopje gegooid. 
 
Ik zal eerst antwoorden op uw laatste vraag. Ik zal dit dossier aanpak-
ken zoals ik al mijn dossiers aanpak: gebaseerd op feiten, cijfers en 
overleg. Op het moment dat wij een zeer grote energiecrisis beleven in 
Europa en in ons land, is dat de enige aanpak die werkt. Met de veilig-
heid voorop en met de bescherming van onze gezinnen en bedrijven 
voorop. 
 
Maar laten wij even teruggaan in de tijd. Waarom komen de vragen 

11.02  Tinne Van der Straeten, 

ministre: M. Wollants a l'habitude 
de faire des amalgames. À l'instar 
de tous mes dossiers, je m'attaque 
également à ce dossier en me ba-
sant sur des chiffres et en m'ap-
puyant sur la concertation. 
 
Pour se préparer le mieux possible 
à l'hiver, l'Allemagne veut à présent 
économiser le maximum de gaz. 
Nous nous montrons solidaires des 
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vandaag? De vragen zijn vandaag uiterst terecht. Duitsland heeft aan-
gekondigd dat het in de volgende fase van zijn noodplan terechtkomt. 
Waarom? Omdat Duitsland maximaal voorbereid de winter wil ingaan. 
Duitsland wil het gas maximaal kunnen opsparen om zijn voorraden te 
kunnen sturen. Wij zijn daarmee solidair. Wij voeren vandaag op maxi-
mumcapaciteit uit naar Duitsland. 3,5 keer het Belgische verbruik 
wordt geëxporteerd naar die landen die het vandaag moeilijker heb-
ben, Duitsland en Nederland. 
 
Ondertussen zijn wij inderdaad bezig aan een verfijning van ons eigen 
noodplan, dat erin voorziet dat de gezinnen te allen tijde hun huis zullen 
kunnen verwarmen en dat de veiligheid te allen tijde gegarandeerd is. 
Ik heb uw vraag beantwoord in de commissie. Daarvoor zijn wij inder-
daad een bevraging gestart bij onze industrie, om op maat te kunnen 
werken en om de juiste en de beste gegevens te kunnen hebben. Want 
ongetwijfeld zijn er bedrijven die meer kunnen, die sneller kunnen. 
 
Het is op die vragen dat wij een exact antwoord willen, zodat wij ons 
noodplan kunnen activeren wanneer wij het nodig hebben. Tegen de 
winter willen wij dat verfijnd hebben, zodat wij op maat kunnen werken. 
Zo kunnen wij ons uiteindelijk maximaal beschermen in een periode 
van grote onzekerheid. 
 

Allemands en exportant aujour-
d'hui une capacité maximale vers 
l'Allemagne. L'équivalent de 
3,5 fois la consommation de la Bel-
gique est exporté vers des pays qui 
sont désormais confrontés à des 
difficultés accrues, à savoir l'Alle-
magne et les Pays-Bas. 
 
Nous affinons entre-temps notre 
propre plan d'urgence, qui prévoit 
que nos ménages puissent tou-
jours chauffer leur maison et qui 
veille à ce que la sécurité soit ga-
rantie à tout moment. Pour pouvoir 
posséder des données correctes et 
procéder sur mesure, nous avons 
lancé une enquête auprès de 
l'industrie. L'objectif est de  
disposer de ce plan d'urgence af-
finé d'ici l'hiver. 
 

11.03  Bert Wollants (N-VA): Mevrouw de minister, wij zijn natuurlijk 

kwetsbaarder geworden doordat een aantal landen in Europa ervoor 
heeft gekozen om massaal hun kerncentrales te sluiten en in te zetten 
op extra aardgas. Dat heeft het moeilijker gemaakt.  
 
De economische schade die eraan komt en waarnaar u moet kijken, 
lijkt u niet te willen meenemen in de oefening. U hebt niet gezegd op 
welke manier die zaken zullen worden vergoed en ook niet waarom u 
enkel focust op de volumes aardgas en niet op de bedrijvigheid. Aan 
het eind van de rit is het budget van de hele regering immers geba-
seerd op wat mensen op tafel leggen via die bedrijvigheid. Met wat er 
zo binnenkomt, moeten wij aan de slag. Die bedrijven het zwaarst tref-
fen, zou de grootste fout zijn die u kunt maken. Ik vraag u dus om u 
redelijk op te stellen, zodat wij er goed uitkomen. Wij passen voor een 
economisch kerkhof.  
 

11.03  Bert Wollants (N-VA): Le 

fait qu'un certain nombre de pays 
aient choisi de fermer leurs cen-
trales nucléaires et de miser da-
vantage sur le gaz naturel rend la 
situation encore plus compliquée. 
La ministre n'a rien dit ni sur les 
dommages éventuels et les indem-
nités ni sur les raisons pour les-
quelles elle se concentre unique-
ment sur les volumes de gaz natu-
rel et non sur l'activité économique. 
Cela serait une grossière erreur de 
pénaliser le plus lourdement les 
entreprises les plus actives. Je de-
mande à la ministre de se montrer 
raisonnable. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 

 
La présidente: Ceci clôture notre séance de questions orales. 
 

Projet de loi et propositions 

Wetsontwerp en voorstellen 

 

12 Proposition de résolution relative à une approche efficace et intégrale de lutte contre la broncho-

pneumopathie chronique obstructive (2259/1-6) 

12 Voorstel van resolutie betreffende een doeltreffende en integrale aanpak van chronic obstructive 

pulmonary disease (2259/1-6) 
 
Proposition déposée par: 
Voorstel ingediend door: 
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Gitta Vanpeborgh, Hervé Rigot, Daniel Bacquelaine, Laurence Hennuy, Nathalie Muylle, Robby De Caluwé, 
Barbara Creemers. 
 
Le texte adopté par la commission sert de base à la discussion. (Rgt 85, 4) (2259/5) 
De door de commissie aangenomen tekst geldt als basis voor de bespreking. (Rgt 85, 4) (2259/5) 
 
La discussion est ouverte. 
De bespreking is geopend. 
 
Discussion 
Bespreking 
 
La rapporteuse, Mme Dominiek Sneppe, renvoie à son rapport écrit. 
 

12.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Mevrouw de voorzitster, collega's, 

de intenties van het voorstel van resolutie van collega Vanpeborgh be-
treffende de aanpak van COPD zijn heel goed. COPD is een heel ern-
stige en invaliderende aandoening. Ze kan vaak worden voorkomen, 
aangezien ze heel vaak gelinkt is aan roken, aan het aantal pack years 
van een patiënt. De problematiek van fijnstof is nog toegevoegd aan 
het oorspronkelijke voorstel van resolutie. 
 
Volgens onze fractie is het zeker verdienstelijk dat deze problematiek 
wordt aangekaart en aangepakt, maar zoals wel vaker met de voorstel-
len van resolutie die in de commissie voor Gezondheid worden inge-
diend, flirt Vivaldi met de deelstaatbevoegdheden. Dat is een zeer ge-
voelig punt voor onze fractie. U weet dat wij er ten stelligste van over-
tuigd zijn dat het volledig overhevelen van de bevoegdheid voor ge-
zondheidszorg, waar we preventie, curatie en nazorg op één niveau 
bundelen, absoluut noodzakelijk is. 
 
Wij vinden het Vlinderakkoord en de afspraken die de partijen daarin 
hebben gemaakt een rommeltje, maar het heeft geen zin om nu nog 
verder te rommelen en stapsgewijs naar die deelstaatbevoegdheden 
te kijken en alles nog chaotischer te maken met voorstellen van reso-
lutie. Dat is de allergrootste bemerking van mijn fractie met betrekking 
tot dit voorstel van resolutie. Wij roepen de meerderheid op om werk 
te maken van het regeerakkoord. Daar staat letterlijk in dat men werk 
zal maken van het regionaliseren van de bevoegdheden inzake volks-
gezondheid. Doe dat dan, veel liever dan stapsgewijs kleine impact-
voorstellen te doen die op het preventieve luik werken. 
 
Collega's, COPD is echter een aandachtspunt. De diagnose wordt 
vaak laat gesteld en het is een ongeneeslijke ziekte. Er bestaat medi-
catie die verlichting kan bieden, maar het verlies aan levenskwaliteit is 
vaak heel hoog en dat moeten we zo goed mogelijk aanpakken. 
 
Wij zijn absoluut voorstander van de multidisciplinaire aanpak die in 
het voorstel van resolutie wordt voorgesteld. Wij gaan ook absoluut ak-
koord met het feit dat de gesprekken over een goed gebruik van ge-
neesmiddelen bij de huisapotheker worden opgenomen. 
 
Bij de screening zie ik echter wel een zekere contradictie tussen wat in 
het voorstel van resolutie staat en het advies van de pneumologen. De 
pneumologen zeggen duidelijk dat men niet kan bewijzen dat er een 
verlaging van de mortaliteit of van de hospitaalopnames zal zijn met 
een algemene screening. Als we screenen, moeten we dat gericht 

12.01  Kathleen Depoorter (N-

VA): Les intentions de 
Mme Vanpeborgh et consorts sur 
l'approche de la maladie BPCO 
sont très louables. Cette maladie 
grave peut être évitée dans de 
nombreux cas étant donné qu'elle 
est liée au tabagisme. Nous esti-
mons qu'il est positif que le pro-
blème soit abordé, même si nous 
flirtons une nouvelle fois avec les 
compétences des entités fédérées. 
Il est insensé de continuer à chipo-
ter dans le véritable capharnaüm 
qu'est cet accord Papillon. Nous 
demandons la mise en œuvre de 
l'accord de gouvernement de la Vi-
valdi et la régionalisation de la 
santé publique. 
 
La BPCO est une maladie incu-
rable dont le diagnostic n'est sou-
vent posé que tardivement. Des 
médicaments peuvent soulager les 
symptômes, mais la perte de qua-
lité de vie est importante. Nous 
sommes favorables à l'approche 
multidisciplinaire proposée par 
cette résolution ainsi qu'au rôle que 
joue le pharmacien dans les dis-
cussions relatives à une utilisation 
correcte des médicaments. 
 
En ce qui concerne les contrôles, il 
y a une contradiction entre la pro-
position de résolution et l'avis des 
pneumologues. Selon ceux-ci, il ne 
peut être démontré qu'un dépis-
tage général entraînerait une 
baisse du taux de mortalité ou des 
hospitalisations. Ils estiment préfé-
rable de procéder à des dépistages 
ciblés. Demander à des généra-
listes de surveiller le statut vaccinal 
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doen. We moeten risicoprotocollen hebben die de screening begelei-
den. 
 
Ik heb ook een kleine opmerking over het verzoek dat de huisartsen 
vraagt om de covidvaccinatiestatus van de COPD-patiënten in de ga-
ten te houden. Collega, u hebt daarnet een een-tweetje gehad met de 
minister van Volksgezondheid over het invullen van het huisartsenbe-
roep. Huisartsen screenen hun patiënten op de covidvaccinatiestatus. 
Zij zijn daar absoluut mee bezig. Ik denk dat dit een beetje betuttelend 
overkomt. Het was dus niet echt nodig om dat op te nemen. 
 
Samenvattend zijn wij het ermee eens dat we het probleem moeten 
aanpakken. Sterker inzetten op een vroegere diagnose, helemaal ak-
koord. Een multidisciplinaire samenwerking, helemaal akkoord. De 
huisarts en de huisapotheker meenemen in dat heel belangrijke traject, 
ook naar een rookstop, is zeker een werkpunt. 
 
Het is wel heel jammer dat ons voorstel van amendement inzake de 
endobronchiale kleppen, die wel een oplossing kunnen zijn voor een 
aantal patiënten, niet opgenomen is. Dat is niet opgenomen op basis 
van het advies van één arts. Ook wij hadden adviezen gevraagd en die 
waren wel positief. Ik denk dat we hierop later nog moeten terugkomen. 
 
Ik heb nog een laatste opmerking. Dit is een voorstel van de meerder-
heid. De bevoegde instanties, met name het RIZIV, zaten niet echt op 
dit voorstel te wachten. 
 
Ik denk dat ook communicatie tussen de meerderheidspartijen en de 
federale organisaties essentieel is voor het volksgezondheidsbeleid. 
Dat beleid loopt al niet zo vlotjes, want de FOD Volksgezondheid heeft 
bijvoorbeeld nog altijd geen voorzitter. Aan die communicatie kan er 
dus misschien gewerkt worden. 
 

contre le covid des patients atteints 
de BPCO, comme le prévoit la pro-
position de résolution, est assez in-
fantilisant. Ils suivent de toute fa-
çon le statut vaccinal de leurs pa-
tients. 
 
Il est regrettable que notre amen-
dement sur les valves endobron-
chiques ait été rejeté. Ce rejet est 
basé sur l'avis d'un seul médecin 
alors que de nombreux autres avis 
étaient favorables à ce traitement. 
 
Pour mettre en œuvre une politique 
valable, une bonne communication 
entre les partis de la majorité et les 
organisations fédérales est impor-
tante. Toutefois, l'INAMI n'attend 
pas vraiment cette résolution. La 
communication peut encore être 
améliorée.  
 

12.02  Hervé Rigot (PS): Madame la présidente, chers collègues, mon 

groupe attache beaucoup d'importance à cette maladie méconnue qui 
touche 800 000 Belges aujourd'hui, avec de lourdes conséquences 
pour eux. Mon groupe soutiendra évidemment cette résolution que j'ai 
eu le plaisir de cosigner. Je remercie Mme Vanpeborgh pour le travail 
de concertation car nous avons reçu de nombreux avis qui nous ont 
permis d'avancer. 
 
À travers cette proposition de résolution, nous souhaitons permettre 
une approche efficace et intégrale de la BPCO via la sensibilisation, la 
prévention. L'objectif d'une génération sans tabac, dans lequel s'est 
engagé notre gouvernement, sera évidemment essentiel dans ce 
cadre. 
 
Nous voulons aussi des mesures pour un dépistage précoce. Plus tôt 
on dépiste, plus tôt on peut prendre les actions qui permettront d'éviter 
le plus longtemps possible les conséquences néfastes et pénibles de 
cette maladie via une implication plus grande de la première ligne de 
soins ainsi qu'un suivi, un accompagnement renforcé et un bon traite-
ment des patients. Cette réflexion devra être menée par le ministre de 
la Santé afin de voir dans quelle mesure nous pourrions augmenter le 
nombre de centres multidisciplinaires de revalidation pulmonaire sur 
l'ensemble du territoire au bénéfice d'une plus grande accessibilité 
pour les patients touchés. 
 

12.02  Hervé Rigot (PS): Mijn frac-

tie hecht veel belang aan die wei-
nig bekende ziekte, waaraan van-
daag 800.000 Belgen lijden, en zal 
deze resolutie steunen, die ik me-
deondertekend heb. Ik wil me-
vrouw Vanpeborgh bedanken voor 
het gepleegde overleg. 
 
Wij willen een integrale aanpak van 
COPD mogelijk maken via sensibi-
lisering en preventie. Onze rege-
ring heeft zich ertoe verbonden te 
streven naar een tabaksvrije gene-
ratie, en dat doel is uiteraard cruci-
aal. 
 
We willen ook maatregelen voor 
een vroegtijdige screening, en een 
grotere betrokkenheid van de eer-
stelijnszorg. We moeten samen 
met de minister van Volksgezond-
heid bekijken hoe we het aantal 
centra voor pulmonaire revalidatie 
over het hele grondgebied kunnen 
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Nous soutiendrons ce texte et je remercie mes collègues pour le travail 
mené. 
 

verhogen. 
 

12.03  Daniel Bacquelaine (MR): Madame la présidente, cette propo-

sition nous paraît importante à bien des égards. D'abord, parce que la 
BPCO est une pathologie extrêmement préoccupante. Des études 
montrent que 800 000 Belges sont touchés par cette maladie caracté-
risée par une obstruction permanente chronique des voies bron-
chiques. Des progrès ont été réalisés ces dernières années en matière 
de prise en charge de cette pathologie. Dans les années 80, nous 
étions bien loin de ce qui est actuellement disponible.  
 
Cette problématique doit rester une préoccupation, raison pour la-
quelle nous soutiendrons cette proposition, que nous avons d'ailleurs 
cosignée. À ce propos, j'aimerais mettre en avant plusieurs aspects qui 
nous paraissent essentiels et qui nous ont convaincus de la pertinence 
de cette proposition de résolution. 
 
La BPCO touche énormément de personnes dans notre pays et reste 
encore fortement méconnue, d'où l'importance de la recherche active 
de la BPCO. Il faut en faire le diagnostic le plus tôt possible, avec un 
rôle essentiel de la première ligne de soins à cet égard. 
 
C'est en effet une maladie qu'on peut qualifier de maladie silencieuse, 
au début. Les symptômes mettent souvent du temps à apparaître; rai-
son pour laquelle le volet préventif est extrêmement important. Je 
pense notamment à la lutte contre le tabagisme et pour la qualité de 
l'air. Parlons également des pollutions de type industriel et de l'exposi-
tion de certaines personnes à des travaux, qu'ils réalisent parfois eux-
mêmes dans leur propre habitation sans penser qu'ils s'exposent de 
manière importante et sans en connaître les risques! 
 
La BCPO peut devenir un fardeau quotidien pour les patients. En effet, 
sans prise en charge adéquate, la qualité de vie des personnes at-
teintes diminue drastiquement. Il s'agit bien ici d'une pathologie extrê-
mement invalidante. Je pense notamment aux conséquences qu'elle 
implique dans la vie quotidienne. C'est donc une maladie dangereuse 
et, comme le souligne la proposition, quasiment incurable. 
 
Une prise en charge précoce est donc essentielle. À ce titre, il faut 
rappeler qu'à un stade avancé, l'insuffisance respiratoire engendrée 
par cette pathologie peut se répercuter sur le cœur et mettre en péril 
le pronostic vital du patient. 
 
La BCPO fait donc partie des grandes causes de mortalité au monde. 
Selon les derniers chiffres disponibles de l'OMS, elle a entraîné plus 
de 3 millions de décès en 2019. 
 
Au regard de tout ceci, les propositions formulées dans le texte qui 
nous est soumis aujourd'hui sont, selon nous, pertinentes. Je souligne 
notamment la demande visant à examiner, en concertation avec les 
acteurs de la première ligne de soins, la possibilité de prévoir, pour les 
catégories d'âge à risque, des check-up réguliers systématiques à 
l'aide de la spirométrie chez le médecin généraliste et/ou chez le pneu-
mologue. 
 
Outre ceci, nous pouvons également mettre en avant la demande vi-
sant à examiner s'il serait envisageable d'augmenter le nombre de 

12.03  Daniel Bacquelaine (MR): 

Wij steunen dit voorstel, dat we 
medeondertekend hebben. De dia-

gnose van chronic obstructive pul-

monary disease, waaraan 800.000 
landgenoten lijden, moet in een zo 
vroeg mogelijk stadium gesteld 
worden. De eerstelijnszorg heeft 
daarin een cruciale rol te spelen. 
 
De symptomen ontstaan niet on-
middellijk; preventie is dus uiterst 
belangrijk. Ik denk dan meer be-
paald aan de bestrijding van het ta-
baksgebruik en de verbetering van 
de luchtkwaliteit, maar ook aan be-
paalde vormen van industriële ver-
vuiling en aan de blootstelling aan 
bepaalde werken. Deze aandoe-
ning is voor de patiënt uiterst inva-
liderend. De levenskwaliteit van 
patiënten met COPD daalt dras-
tisch. Het is essentieel dat zij in een 
vroeg stadium medisch behandeld 
worden.   
 
Volgens de WHO leidde COPD in 
2019 wereldwijd tot meer dan 
3 miljoen sterfgevallen.  
 
Het lijkt me aangewezen regelma-
tige check-ups met behulp van spi-
rometrie te organiseren en het aan-
tal centra voor longrevalidatie te 
verhogen.  
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centres multidisciplinaires de revalidation pulmonaire ambulatoire afin 
de mieux les répartir sur le territoire. 
 
Chers collègues, compte tenu de tout ceci, le groupe MR apportera 
son soutien à la proposition de résolution qui vous est soumise. Merci 
de votre attention.  
 

12.04  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Mevrouw de voorzitster, ook de 

PVDA-PTB-fractie zal het voorstel van resolutie steunen. Het behan-
delt een belangrijk thema en legt de nadruk op de preventie van chronic 
obstructive pulmonary disease, beter bekend als COPD of rokerslong. 
 
In de eerste plaats keek men naar roken als oorzaak van de ziekte, 
maar er kwam later meer aandacht voor andere oorzaken, zoals de 
luchtkwaliteit. Dat vinden wij een goede zaak. Ook de vroegtijdige op-
sporing van chronisch longlijden via spirometrie lijkt ons een goed idee. 
Veel mensen die aan de ziekte lijden, worden zich daar immers pas 
van bewust op het ogenblik dat zij een zware bronchitis ontwikkelen of 
in ademnood verkeren. Dan is de ziekte vaak al vergevorderd, maar 
zelfs dan is het nog steeds nuttig te stoppen met roken. 
 
De grootste oorzaak van COPD is roken. Daarom is het volgens ons 
ook belangrijk roken als een collectief probleem aan te merken. Ta-
baksstopprogramma's zijn in sommige omstandigheden wel gratis, 
maar dat is niet altijd het geval. Er moet dus nog een aardig aantal 
drempels worden weggewerkt. 
 
We denken dat het ook belangrijk is te investeren in hulpmiddelen voor 
huisartsen, zodat zij hun patiënten beter kunnen begeleiden om te  
kunnen stoppen met roken. Daarnaast moet er ook worden geïnves-
teerd in andere eerstelijnsactoren. 
 
Het is daarnaast ook belangrijk om COPD-patiënten proactief tegen de 
griep en COVID-19 te vaccineren. Daar wordt ook op gewezen in het 
voorstel van resolutie. Tijdens de COVID-19-vaccinatiecampagne wa-
ren er goede initiatieven. De bekende longpatiënten werden via het re-
gistratiesysteem van de ziekenfondsen en de huisartsen proactief als 
eerste uitgenodigd om zich te laten vaccineren, aangezien zij een risi-
cogroep vormen. Ik vind het dan ook spijtig dat we die goede praktijk 
niet voortzetten, want de vaccinatiecentra zijn immers aan het sluiten. 
Er werd jammer genoeg niet nagedacht over de instandhouding van 
die proactieve structuur en methode om die risicopatiënten te verwitti-
gen. Dat zou nochtans een positieve invloed kunnen hebben op de 
vaccinatiegraad. Onze partij wil de positieve elementen uit de corona-
periode duurzaam verankeren in permanente preventieve lokale initia-
tieven. 
 
Het is belangrijk om stil te staan bij de kosten van medicatie en die van 
puffers. Ook al is de maximumfactuur van toepassing, toch moeten 
COPD-patiënten, die ook vaak antibiotica – medicijnen die mevrouw 
De Block in categorie C onderbracht in plaats van categorie B – nodig 
hebben, meer betalen voor een therapie die zij regelmatig nodig heb-
ben. Ik heb al gehoord dat sommigen hun behandeling daarom uitstel-
len. 
 
Ik wil ook wijzen op het feit dat de inhalatiekamer die nodig is om puf-
fers goed in te nemen – zonder inhalatiekamer is de medicatie minder 
efficiënt –, vandaag niet terugbetaald wordt door het RIZIV. De kamer 

12.04  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

Nous soutiendrons la proposition 
de résolution à l'examen. Elle met 
l'accent sur la prévention de la 
BPCO ou du "poumon du fumeur". 
On considérait initialement le taba-
gisme comme la cause principale 
de cette maladie, mais d'autres fac-
teurs sont venus s'y ajouter par la 
suite, à commencer par la qualité 
de l'air. 
 
Le dépistage précoce de la bron-
cho-pneumopathie chronique au 
moyen de la spirométrie nous 
semble être une bonne idée. La 
maladie n'est souvent détectée 
qu'à un stade avancé, même s'il est 
toujours utile d'arrêter de fumer. 
 
Le tabagisme reste le principal 
coupable, raison pour laquelle il est 
nécessaire de proposer le plus 
grand nombre possible de pro-
grammes gratuits d'arrêt de la ciga-
rette et de faire en sorte que les 
médecins généralistes disposent 
également d'autres outils pour ai-
der leurs patients à arrêter de fu-
mer. Il faut aussi investir dans 
d'autres acteurs de première ligne. 
 
Les patients BPCO doivent être 
vaccinés proactivement contre la 
grippe et le Covid-19. Pendant la 
crise du Covid-19, les patients at-
teints d'une affection pulmonaire 
ont été les premiers à être invités à 
se faire vacciner et il serait bon de 
maintenir les centres de vaccina-
tion ouverts en tant que structure 
proactive. Notre parti souhaite an-
crer durablement les éléments po-
sitifs de la période corona dans des 
initiatives préventives perma-
nentes à l'échelon local. 
 
Il est important de considérer le 
coût des médicaments et des aéro-
sols-doseurs. Certains patients at-
teints de la BPCO ont droit au 
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kost de patiënten 30 euro en ook dat euvel moet worden weggewerkt. 
 
Ten slotte vind ik het positief dat er in de tekst gehamerd wordt op de 
luchtkwaliteit. Roken is namelijk niet de enige oorzaak van COPD. 
Luchtkwaliteit is niet enkel een ecologische, maar ook een sociale 
kwestie. Mensen met lagere inkomens wonen namelijk vaker op plaat-
sen met minder luchtkwaliteit. Zo zijn ze extra kwetsbaar voor de ge-
zondheidsgevolgen van de luchtvervuiling. Een onderzoek van de VUB 
heeft dat ook nauwkeurig beschreven. In armere wijken zijn de wonin-
gen van slechtere kwaliteit en zijn er smalle straten met veel verkeer 
en weinig groen. De wijkbewoners werken ook vaak op plaatsen met 
een slechte luchtkwaliteit. Ze werken bijvoorbeeld als buschauffeur, 
straatveger of in de industrie. Daarom vragen wij ook om te onder-
zoeken of COPD als beroepsziekte kan worden erkend. 
 
We zullen alleszins het voorstel van resolutie steunen. 
 

maximum à facturer, mais ils ont 
souvent aussi besoin d'antibio-
tiques, que la ministre De Block a 
fait passer de la catégorie B à la ca-
tégorie C. La chambre d'inhalation 
à laquelle l'aérosol doit être rac-
cordé n'est pas remboursée par 
l'INAMI et par conséquent, certains 
patients ne l'achètent pas.  
 
Je vois d'un bon œil que la résolu-
tion insiste sur la qualité de l'air. Il 
s'agit d'une question non seule-
ment écologique, mais aussi so-
ciale. Les personnes à faibles reve-
nus vivent et travaillent plus sou-
vent dans des endroits où la qualité 
de l'air est moins bonne. Il est donc 
intéressant d'examiner la possibi-
lité de reconnaître la BPCO comme 
maladie professionnelle. 
 

12.05  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): Mevrouw de voorzitster, collega's, 

de aanleiding van deze resolutie was een pakkend gesprek dat ik heb 
gehad begin 2021 met de vzw COPD, de vereniging die de COPD-
patiënten organiseert en voor hun belangen opkomt. In dat gesprek 
schetsten zij niet alleen hun situatie en de noden, maar zij brachten 
ook een noodkreet uit om deze toch wel ernstige, miskende en vooral 
ongeneeslijke ziekte uit de schaduw te krijgen. 
 
Volgens hen is er veel te weinig aandacht geweest voor deze ziekte. 
Dat is een terechte opmerking. Ondanks het feit dat deze ziekte nau-
welijks gekend is in de samenleving treft ze toch niet minder dan 
800.000 Belgen en zorgt ze jaarlijks voor 3.500 overlijdens. De voor-
naamste oorzaak van deze ziekte is effectief roken, hoewel niet alle 
rokers COPD krijgen en ook niet-rokers COPD kunnen krijgen. Er zijn 
immers nog andere mogelijke oorzaken, zoals het jarenlang inademen 
van schadelijke stofdeeltjes, zoals bij de mijnwerkers, een tekort aan 
bepaalde eiwitten of herhaaldelijke longinfecties tijdens de jeugd.  
 
Deze resolutie roept de federale regering dan ook op om in samenwer-
king en in overleg met de deelstaten, zoals vele resoluties, werk te ma-
ken van een grotere bekendheid en een doeltreffende en integrale aan-
pak van deze ziekte. Het initiële voorstel dat op tafel lag, is bijgestuurd 
op basis van adviezen en het debat in de commissie. 
 
Met betrekking tot bewustwording en preventie werd naast de grote 
impact van roken effectief ook de impact van milieufactoren toege-
voegd. Met betrekking tot screening en vroegtijdige detectie werd ook 
het zoeken naar een gepaste leeftijds- en risicogebonden screening 
benadrukt. Daar hebben we ook bijgestuurd omdat het natuurlijk goed 
is te weten wie wanneer gescreend moet worden. Op die manier wor-
den nodeloze kosten en onderzoeken vermeden. 
 
Met betrekking tot de follow-up en de behandeling werd ook gevraagd 
de zorgnoden zo snel en zo goed mogelijk in kaart te brengen en ook 
te onderzoeken op welke manier de juiste zorg en financiering gebo-
den kan worden. Op die manier proberen we aan het prijskaartje te 

12.05 Gitta Vanpeborgh 

(Vooruit): Selon l'association 
COPD vzw, une attention insuffi-
sante est accordée à la broncho-
pneumopathie chronique obstruc-
tive ou BPCO (COPD ou Chronic 
obstructive pulmonary disease), 
une maladie grave, méconnue et 
surtout incurable. Cette affection 
touche 800 000 Belges et est res-
ponsable de 3 500 décès par an. 
La principale cause de cette mala-
die est le tabagisme, bien que tous 
les fumeurs ne la contractent pas 
et que les non-fumeurs peuvent 
également la développer.  
 
La proposition de résolution ap-
pelle le gouvernement à s'atteler, 
en coopération avec les entités fé-
dérées, à faire davantage con-
naître cette maladie et à adopter 
une approche efficace et intégrale 
dans la lutte contre celle-ci. La pro-
position initiale a été adaptée après 
des avis et le débat en commis-
sion.  
 
En matière de prévention, il con-
vient de mettre en garde contre les 
risques du tabagisme mais égale-
ment contre l'incidence de facteurs 
environnementaux. Un screening 
ciblé des catégories d'âge à risque 
est nécessaire. Une détection pré-
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denken. De meerwaarde van het goed gebruik van geneesmiddelen 
en een gesprek met de apotheker werd nog eens benadrukt. Met be-
trekking tot de pulmonaire revalidatie werd gewezen op een extra bud-
get van 5 miljoen euro voor de verdere uitbouw van de multidiscipli-
naire centra voor ambulante revalidatie, gebruikmakend van be-
staande gespecialiseerde revalidatie-instellingen.  
 
Een aantal andere debatelementen heb ik zeker gehoord, maar die 
werden uiteindelijk niet opgenomen. Ik vind het toch belangrijk om daar 
heel even op terug te komen. Dat was onder andere – ik kijk naar me-
vrouw Fonck – het toevoegen van nog meer concrete maatregelen om 
tot een rookvrije generatie te komen. Ik ben het daar volledig mee 
eens, maar het antitabaksplan is op komst. Over het maximaal facilite-
ren en doelgericht inzetten van endobronchiale kleppen hebben wij in-
derdaad een discussie, maar dat zullen wij later oppikken. Het voorzien 
van een protocol voor huisartsen en pneumologen is mogelijk en be-
langrijk in een latere fase, maar laat ons eerst goed bekijken wie wan-
neer moet worden gescreend. De mogelijke financiering van het 
astma-COPD-overlapsyndroom, mevrouw Rohonyi, werd uiteindelijk 
niet opgenomen, omdat er nog heel wat discussie is over de definitie 
en de behandeling van die dubbele diagnose. 
 
Ik rond af, mevrouw de voorzitster, met een belangrijke opmerking over 
mijn teleurstelling. Op 7 juni 2022 werd het voorstel van resolutie door 
alle fracties goedgekeurd in de commissie, met uitzondering van de N-
VA, die zich onthield. U hebt uitgelegd waarom, mevrouw Depoorter, 
maar ik blijf dat toch betreuren. Het voorstel heeft alleszins niet de be-
doeling om de gezondheidszorg te herfederaliseren. Het werd ge-
schreven in het kader van de zesde staatshervorming. Twee weken 
geleden hebben wij de resolutie over de European Disability Card 
goedgekeurd, waar evenveel overlapping in zat als in dit voorstel van 
resolutie, maar dat werd wel door de N-VA gesteund. Ik blijf dat dus 
betreuren, niet voor mij, want mijn politiek ego is zeker niet zo groot, 
maar wel voor de 800.000 patiënten, hun naasten en zorgverstrekkers.  
 
Ten slotte wens ik iedereen te bedanken die heeft bijgedragen tot het 
voorstel van resolutie. Voor mij is dit geen eindpunt, maar een begin-
punt. Als men een resolutie in het leven roept, moet men ze ook verder 
opvolgen en concretiseren. Ik zal dat dan ook blijven doen, zolang ik in 
het Parlement zit en misschien daarna en ik hoop dat velen dat samen 
met mij zullen doen. 
 

coce est importante afin de per-
mettre des soins et un financement 
aussi efficaces que possible. L'im-
portance d'un bon usage des médi-
caments et d'un entretien avec le 
pharmacien a encore été souli-
gnée. Un budget supplémentaire 
est nécessaire pour la revalidation 
pulmonaire afin de poursuivre le 
développement de la revalidation 
multidisciplinaire et ambulatoire 
dans des établissements spéciali-
sés. 
 
Ce qui n'a pas été inclus, mais qui 
est important, c'est un paquet con-
cret de mesures visant à élever 
une génération sans tabac. Je suis 
d'accord avec ce paquet, mais le 
plan antitabac est dans les tuyaux.  
 
La facilitation maximale et l'enga-
gement ciblé des valves endobron-
chiales sont au centre d'une con-
troverse mais nous y reviendrons 
plus tard.  
 
Un protocole pour les médecins 
généralistes et les pneumologues 
sera important dans une phase ul-
térieure, mais examinons d'abord 
de près qui doit être dépisté et 
quand.  
 
Mme Rohonyi, le financement 
éventuel du syndrome de chevau-
chement entre l'asthme et la 
BPCO, n'a finalement pas été in-
clus parce que ce double diagnos-
tic est encore très controversé. 
 
La proposition de résolution a été 
approuvée par tous les partis, sauf 
par la N-VA. Cette résolution ne 
vise absolument pas à refédérali-
ser les soins de santé et je regrette 
donc que la N-VA ne la soutienne 
pas pour cette raison. Je le regrette 
surtout pour les 800 000 patients 
atteints de BPCO, leurs proches et 
leurs prestataires de soins. Il y a 
deux semaines, nous avons 
adopté la résolution sur l'European 
Disability Card, qui contenait au-
tant de chevauchements de com-
pétences que cette résolution et 
qui a pourtant bénéficié du soutien 
de la N-VA.  
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Je remercie chacun pour sa colla-
boration sur ce que je considère 
comme un point de départ. Je con-
tinuerai à suivre ces questions 
aussi longtemps que je siégerai ici. 
 

12.06  Catherine Fonck (Les Engagés): Madame la présidente, chers 

collègues, je n'ai pas de souci sur ce que contient ce texte. Nous le 
soutiendrons. Par contre, mon message d'aujourd'hui portera surtout 
sur ce qu'il ne contient pas. 
 
La bronchite pulmonaire, la bronchopneumopathie chronique obstruc-
tive (BPCO), est toujours essentiellement, largement due au tabac. 
Certes, votre texte comprend un petit point sur la génération sans ta-
bac. Mais en ce qui concerne la génération sans tabac, tout le travail 
qui est réalisé par les associations en ce sens, c'est pour l'avenir. C'est 
pour les générations qui se dessinent. S'il y a bien un traitement - c'est 
en fait le seul - qui est potentiellement curatif et qui, de façon très claire, 
ralentit l'évolution de la maladie, c'est l'arrêt du tabac. Ce n'est en rien 
évoqué dans les pistes de recommandation. Pourtant, nous restons 
aujourd'hui encore en deçà de ce qui devrait être fait en matière d'ac-
cessibilité pour les patients, tant pour ce qui concerne le volet du rem-
boursement des substituts nicotiniques et des autres traitements d'aide 
à l'arrêt et au sevrage du tabac que le volet des consultations multidis-
ciplinaires auprès des tabacologues et de l'accompagnement et du 
soutien psychologique. En effet, reconnaissons-le, pour des patients 
ou des personnes qui sont dépendantes, il est difficile de s'en passer. 
 
Or, vous avez volontairement fait l'impasse sur ce volet et vous l'avez 
balayé du revers de la main. J'ai déposé un amendement en ce sens 
en commission et que je redépose en plénière car, dans le fond, c'est 
le levier le moins cher et le plus efficace pour les patients. C'est le seul 
potentiel traitement curatif aujourd'hui pour plus de 90 % des patients 
qui souffrent d'une BPCO. Je trouve vraiment dommage que vous ne 
le preniez pas en compte. J'imagine que c'est, soit, pour des raisons 
de nature politique, soit, parce que vous préférez ne pas aborder ce 
dossier. Pourtant, il est crucial. 
 
Chers collègues, cela ne m'empêchera pas de soutenir ce texte mais 
avec une déception majeure car cela reste crucial pour ces patients, 
d'autant plus qu'ils sont très souvent atteints de pathologies cardiovas-
culaires également en lien avec le tabac. 
 

12.06  Catherine Fonck (Les En-

gagés): COPD is grotendeels te 
wijten aan tabaksgebruik. Stoppen 
met roken is de enige behandeling 
die de ziekte kan vertragen. Daar-
over staat er nochtans niets in de 
aanbevelingen van deze tekst. We 
zouden vandaag meer inspannin-
gen moeten leveren voor de terug-
betaling van nicotinevervangers, 
rookstopbegeleiding en hulp bij het 
ontwennen, de multidisciplinaire 
consulten bij tabacologen en de 
psychologische ondersteuning om 
van de verslaving af te raken. U 
hebt die aspecten terzijde gescho-
ven, hoewel ik hierover toch een 
amendement ingediend had. Ik 
dien dat amendement staande 
deze plenaire vergadering dus op-
nieuw in, want stoppen met roken 
is de goedkoopste en meest doel-
treffende hefboom.  
 
We zullen uw tekst steunen, maar 
zijn niettemin teleurgesteld.  
 

12.07  Sophie Rohonyi (DéFI): Madame la présidente, chers col-

lègues, on l'a dit aujourd'hui, la broncho-pneumopathie chronique obs-
tructive (BPCO) est la troisième cause de décès en Belgique et en Eu-
rope. En 2030, elle pourrait même devenir la troisième cause de décès 
dans le monde, comme l'a récemment souligné l'OMS. Le problème, 
c'est que cette maladie ne connaît aucun traitement permettant d'en 
guérir. Il s'agit donc d'une maladie incurable. La seule mesure qui per-
mettrait effectivement de ralentir de manière significative l'évolution de 
cette maladie, comme l'a très justement souligné Mme Fonck à l'ins-
tant, c'est l'arrêt du tabagisme puisque le tabac est la cause de la ma-
ladie dans 80 % des cas. 
 
On l'a dit aussi, la BPCO est caractérisée par une inflammation chro-
nique des voies respiratoires et par une limitation du débit d'air. Il s'agit 

12.07  Sophie Rohonyi (DéFI): 

COPD is de op twee na grootste 
doodsoorzaak in ons land. Helaas 
bestaat er geen behandeling te-
gen. De enige manier om de ziekte 
af te remmen is stoppen met roken, 
wat in 80 % van de gevallen de oor-
zaak van de aandoening is. Deze 
chronische ontsteking van de lucht-
wegen bemoeilijkt de ademhaling, 
verslechtert de longen en vermin-
dert de fysieke conditie. 
 
Doordat de ziekte niet zo bekend is 
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donc d'une maladie chronique avec toutes les conséquences qui s'en-
suivent pour les patients au quotidien. Ces patients sont confrontés à 
des difficultés à respirer, à une dégradation des tissus pulmonaires ou 
encore à une baisse des conditions physiques, à une perte musculaire 
ou à des événements dépressifs. 
 
Cette maladie est presque totalement méconnue des citoyens et des 
médias mis à part ceux qui en souffrent et qui le savent. Cette mécon-
naissance a pour conséquence directe que la maladie est très large-
ment sous-diagnostiquée. En effet, seuls 50 % des patients sont dia-
gnostiqués et les autres sont par conséquent diagnostiqués beaucoup 
trop tard. C'est dramatique car seul un diagnostic précoce permet d'an-
ticiper le traitement de la maladie, d'améliorer la qualité de vie des pa-
tients et de prévenir sa détérioration rapide. Un meilleur diagnostic va 
donc de pair avec une meilleure connaissance de la maladie, ce qui 
exige donc une plus grande sensibilisation, une plus grande prévention 
de la population mais aussi du personnel soignant, que ce soit sur les 
éléments déclencheurs de la maladie, comme le tabac, ou sur les élé-
ments qui permettent de diminuer les risques de contracter la BCO, 
comme une alimentation équilibrée, par exemple. 
 
L'amélioration du diagnostic passe par la généralisation de la spiromé-
trie qui est un test simple, rapide et fiable qui permet de diagnostiquer 
de façon précoce la présence de BCO mais aussi de déterminer le 
stade de la maladie pour pouvoir définir des traitements adéquats. La 
spirométrie est littéralement l'outil indispensable dans le dépistage des 
maladies respiratoires obstructives parce qu'elle permet de diagnosti-
quer la maladie parfois plusieurs années avant l'apparition des pre-
miers symptômes. 
 
Pourtant, ce test est méconnu par la population en général, mais sur-
tout n'est pas systématiquement réalisé par les médecins généralistes, 
parce qu'il prend du temps et, surtout, n'est pas suffisamment rem-
boursé. Il convient donc également d'agir au niveau des traitements 
afin que les patients soient informés au mieux de leur bonne utilisation, 
par exemple celle de l'inhalateur. Pour ce faire, un entretien spécifique 
avec le pharmacien sur le bon usage des médicaments est fondamen-
tal, mais n'est là aussi malheureusement pas prévu aujourd'hui pour la 
broncho-pneumopathie chronique obstructive.  
 
Par ailleurs, les patients atteints de BPCO perdent en condition phy-
sique, en masse musculaire. Il est donc fondamental, là aussi, de leur 
assurer un programme de revalidation complet qui puisse comprendre 
l'aspect alimentaire, mais aussi les aspects psychosociaux. Chez 
nous, seuls quatre centres proposent une approche multidisciplinaire 
globale, mais uniquement pour les patients qui présentent les symp-
tômes les plus graves. Ces programmes portent pourtant leurs fruits 
puisqu'ils constituent une étape importante dans le trajet de rétablisse-
ment et de réduction des symptômes de la maladie.  
 
Cela me rappelle les témoignages des patients touchés par le covid 
long, que nous avions eu l'occasion d'entendre en commission de la 
Santé. Ils nous ont poussés, par leurs témoignages et leur mobilisation, 
à proposer enfin des trajets de soins qui soient multidisciplinaires dans 
notre proposition de résolution relative au covid long, adoptée il y a 
plus d'un an et qui commence seulement à sortir ses effets.  
 
La BPCO doit, pour toutes ces raisons, constituer une priorité de santé 

bij het publiek, wordt de diagnose 
slechts bij 50 % van de patiënten 
gesteld. Alleen bij een vroegtijdige 
diagnose kan de levenskwaliteit 
van de patiënten verbeterd wor-
den. We moeten het zorgpersoneel 
dan ook bewustmaken van het be-
lang om de ziekte op te sporen. De 
diagnose kan verbeterd worden via 
een wijdverbreid gebruik van de 
spirometrie, een eenvoudige en 
betrouwbare test, waarmee men 
zelfs kan vooruitlopen op de eerste 
symptomen. 
 
Die test, die onvoldoende terugbe-
taald wordt, wordt niet altijd door 
huisartsen uitgevoerd. Men moet 
de patiënten beter informeren over 
het correcte gebruik van de inhala-
tor. De apotheker speelt een be-
langrijke rol. Er is nood aan een 
volledig revalidatieprogramma, 
waarvan de voedingsgewoonten 
en de psychosociale aspecten een 
integrerend deel uitmaken. Slechts 
in vier centra wordt er een multidis-
ciplinaire totaalaanpak aangebo-
den. 
 
COPD moet een prioriteit voor de 
volksgezondheid worden. Mijn 
fractie zal deze resolutie en de 
doelstellingen ervan steunen. Dat 
behelst de mogelijkheid tot jaar-
lijkse check-ups, de financiële 
compensatie voor de huisartsen 
voor de jaarlijkse spirometrie bij  
risicopatiënten, het correcte ge-
bruik van de geneesmiddelen en 
een goede spreiding van de multi-
disciplinaire centra over ons grond-
gebied. 
 
In het licht van de effecten van de 
luchtverontreiniging ben ik blij dat 
het milieuaspect in de tekst opge-
nomen werd.  
 
Er zijn echter drie punten die niet 
ambitieus genoeg zijn. Ten eerste 
had het enige verzoek met betrek-
king tot tabak preciezer geformu-
leerd kunnen worden om tot een 
rookvrije generatie te komen – we 
zullen het amendement van me-
vrouw Fonck daarom steunen. 
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publique. C'est pourquoi je me suis enthousiasmée pour le dépôt de 
cette proposition de résolution par ma collègue Mme Vanpeborgh, que 
je remercie chaleureusement. Mon groupe soutiendra donc cette pro-
position de résolution et, en particulier, ses objectifs dont la recherche 
d'une approche efficace et intégrale de la BPCO; l'analyse de la possi-
bilité d'effectuer des check-up annuels systématiques, et ce, à l'aide 
d'un spiromètre pour certaines catégories de personnes à risque; la 
compensation financière pour les médecins généralistes en contrepar-
tie de la spirométrie annuelle des patients à risque; l'examen, avec le 
pharmacien, de la nécessité d'un entretien sur le bon usage des médi-
caments, remboursé par l'INAMI pour les patients souffrant de BPCO; 
ou encore l'examen des possibilités pour élargir les centres multidisci-
plinaires que j'ai évoqués, relatifs à la revalidation pulmonaire obliga-
toire, mais aussi faire en sorte que ces centres puissent être mieux 
répartis sur l'ensemble de notre territoire.  
 
Par ailleurs, je me réjouis des modifications qui ont pu être apportées 
à ce texte en commission, visant à intégrer l'aspect environnemental 
au cœur de cette résolution, sachant qu'il y a des liens très clairs entre 
la BPCO et les polluants atmosphériques.  
 
Je me dois, toutefois, de relever trois points qui, selon nous, manquent 
encore d'ambition.  
 
Premièrement, la seule demande – Mme Fonck y a fait allusion – rela-
tive au tabac contenue dans cette proposition de résolution appelle le 
gouvernement à intensifier "ses efforts afin de concrétiser l'ambition de 
créer une génération sans tabac, en exécution de l'accord de gouver-
nement". Autrement dit, avec cette proposition de résolution, le Parle-
ment demande au gouvernement d'exécuter son accord de gouverne-
ment. Sincèrement, on aurait pu attendre de la majorité davantage de 
précisions, davantage d'ambition, davantage de concret pour atteindre 
cette génération sans tabac. C'est la raison pour laquelle nous soutien-
drons l'amendement déposé par Mme Fonck.  
 
Deuxièmement, souffrant du syndrome de chevauchement asthme et 
BPCO que j'ai évoqué en commission – je remercie, d'ailleurs, 
Mme Vanpeborgh d'y avoir fait référence –, certains patients nécessi-
tent des traitements de désensibilisation qui représentent un coût par-
fois tel que cela peut constituer un véritable frein pour certains d'entre 
eux. Or, la proposition de résolution à l'examen demeure complète-
ment silencieuse à cet égard puisqu'elle se contente "d'identifier les 
besoins en soins des patients atteints de BPCO détectés précocement 
et d'examiner la meilleure manière de leur donner des soins appropriés 
et de financer ces soins". On ne cible aucun soin en particulier, en tout 
cas pas dans le cadre de cette demande, et on ne dit pas de quelle 
manière ils seront mieux financés. J'entends Mme Vanpeborgh expli-
quer que le manque de connaissances relatives à ce syndrome justifie 
l'absence de demandes précises à ce sujet, mais il existe déjà de mul-
tiples études sur la prévalence des risques de ce syndrome. On sait 
aussi que ce syndrome touche un patient BPCO asthmatique sur cinq. 
Ce n'est quand même pas négligeable. Selon moi, cette proportion im-
portante méritait que l'on y fasse référence dans cette proposition de 
résolution.  
 
Troisièmement, une plus grande attention aurait pu, à mon avis, être 
accordée à la sensibilisation et à la formation des médecins généra-
listes dans la méthode de diagnostic de la spirométrie. 

Voorts zijn er dure desensibilisatie-
behandelingen nodig voor de pati-
enten die aan het astma-COPD-
overlapsyndroom lijden: hierover 
staat er niets in het voorstel, noch 
met betrekking tot de behandeling, 
noch met betrekking tot de finan-
ciering. Tot slot had er meer aan-
dacht moeten worden besteed aan 
de opleiding van de artsen in ver-
band met de diagnose aan de hand 
van spirometrie.  
 
Ik hoop dat mevrouw Vanpeborgh 
me een antwoord kan verstrekken 
voor die punten.  
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Peut-être que Mme Vanpeborgh sera en mesure de me répondre sur 
ces trois points. Je l'espère sincèrement. En effet, si ses réponses de-
vaient se révéler satisfaisantes, c'est avec enthousiasme que nous vo-
terions tout à l'heure cette proposition de résolution.  
 

12.08  Kathleen Depoorter (N-VA): Mevrouw Vanpeborgh, ik kom nog 

even terug op uw emotioneel afsluitertje over uw ontgoocheling omdat 
de N-VA-fractie zich zal onthouden voor die 800.000 COPD-patiënten. 
U weet heel goed dat ons hart uiteraard naar die 800.000 COPD-pati-
enten uitgaat. Het gaat uit naar alle patiënten. Dat is nu net de reden 
waarom wij in navolging van uw regeerakkoord pleiten voor een regio-
nalisering. Die regionalisering moet ervoor zorgen dat de volksgezond-
heid in één pakket en op één niveau dicht bij de patiënt ligt, zodat de 
organisatie van de volksgezondheid optimaal kan gebeuren. Het is dan 
ook enigszins flauw dat u met dat laatste zinnetje laat uitschijnen dat 
onze fractie niet toegewijd zou zijn aan die patiënten. 
 
Mevrouw Vanpeborgh, beste collega's van de vivaldicoalitie en van 
Vooruit, ik kaats de vraag terug naar u. Hoe voelt u zich dan zelf, wan-
neer u alle constructieve voorstellen wegstemt die vanuit de N-VA-frac-
tie apolitiek en op basis van volksgezondheid evidencebased worden 
gebracht? We hebben het gehad over de weesziekten en de weesge-
neesmiddelen. Mevrouw Van Peel had het voorstel rond de asbestpro-
blematiek. Was u dan de fractie die niet opkomt voor patiënten met een 
weesziekte? Was u dan de fractie die niet opkomt voor slachtoffers van 
asbest? Is dat het dan? Collega, dat is toch wel vergezocht. 
 
Wanneer wij het hebben over voorstellen die wij in covidtijden hebben 
gedaan, waarmee wij de btw op persoonlijke beschermingsmiddelen 
wilden verlagen, zodat onze zorgverstrekkers beschermd waren, was 
u dan de partij die niet voor de zorgverstrekkers opkwam? Collega's, 
laten wij ernstig blijven. Het is aan ons om ervoor te zorgen dat de 
volksgezondheid optimaal en zo dicht mogelijk bij de patiënt wordt in-
gericht. Ik zou dan ook van u verwachten dat u amendementen, voor-
stellen en bemerkingen van de oppositie, die goed zijn en die u goed 
vindt, meteen gaat goedkeuren en dat u ze niet via een ommetje in de 
wet houdende diverse bepalingen opneemt. Dat is al gebeurd, dat weet 
u ook. 
 
Wanneer wij het over empathie hebben, laat ons dan eerlijk zijn. Ieder-
een in de commissie voor Volksgezondheid heeft het beste voor met 
de patiënten. Daar zijn wij absoluut van overtuigd. Bij Vivaldi mis ik 
echter intellectuele eerlijkheid wanneer wij het over evidencebased 
toepassingen hebben. 
 

12.08 Kathleen Depoorter (N-

VA): Mme Vanpeborgh déplore 
notre abstention, surtout pour les 
800 000 patients atteints de BPCO. 
Nous sommes bien sûr de tout 
cœur avec eux, comme avec les 
autres patients d'ailleurs. C'est jus-
tement la raison pour laquelle nous 
plaidons pour une régionalisation, 
qui permettrait à la santé publique 
d'être organisée de manière opti-
male, au plus près du patient, à un 
seul niveau et en un seul bloc.  
 
Comment les représentants de la 
coalition Vivaldi doivent-ils se sen-
tir lorsqu'ils rejettent des proposi-
tions constructives de la N-VA, qui 
sont pourtant formulées de ma-
nière apolitique et selon des cri-
tères objectifs? Qu'en est-il des 
maladies orphelines, des médica-
ments orphelins et de la probléma-
tique de l'amiante? Les Vivaldiens 
se soucieraient-ils moins de ces 
patients-là? Restons sérieux! 
 
Tous les membres en sortiraient 
grandis s'ils adoptaient sans tarder 
les amendements, les propositions 
et les remarques sensées de l'op-
position au lieu de les intégrer de 
manière détournée dans la loi por-
tant des dispositions diverses, 
comme cela a déjà été le cas. Au 
sein de la commission de la Santé 
Publique, chaque membre veut 
faire de son mieux pour les pa-
tients, alors que pour ce qui est de 
la Vivaldi, je trouve qu'elle manque 
d'honnêteté intellectuelle lorsque 
nous évoquons les applications ba-
sées sur des preuves.  
 

12.09  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): Beste collega's, bedankt voor de 

bijkomende vragen en bedenkingen. 
 
Mevrouw Fonck, ik begin met uw bedenking. U zegt dat u het belangrijk 
vindt dat er meer aandacht voor is en dat er meer concrete maatrege-
len in de resolutie hadden moeten staan, omdat roken een heel be-
langrijke, zelfs de belangrijkste oorzaak van die ziekte is. Met dat laat-
ste hebt u een punt. Er staan wel twee verzoeken in de resolutie. Ik 

12.09 Gitta Vanpeborgh 

(Vooruit): Mme Fonck a raison lors-
qu'elle affirme que le tabac est une 
cause importante de la maladie. La 
résolution comprend également 
deux requêtes. Mais il ne s'agit pas 
ici du plan de lutte contre le tabac. 
Ce plan sera là bientôt et je suis 
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herhaal nogmaals dat deze resolutie niet over het antitabaksplan gaat. 
Dat plan is op komst, zoals de minister in de commissievergadering al 
duidelijk heeft gezegd. Ik neem aan dat er in dat plan ook zeer concrete 
maatregelen zullen staan. Daar heb ik vertrouwen in. Dat debat zullen 
we dus voeren en ik vind ook dat het gevoerd moet worden op de ge-
eigende plaats. 
 
Enkele collega's, waaronder mensen van de N-VA, vinden dat we de 
huisartsen te veel betuttelen. Tegenover die bedenking staat dat me-
vrouw Merckx en mevrouw Rohonyi vinden dat we de huisartsen nog 
meer op hun verantwoordelijkheid moeten wijzen in hun opleiding. Zo-
doende moeten de huisartsen proactieve stappen zetten, bijvoorbeeld 
bij het vaccineren, overigens niet alleen bij de vaccinatie tegen COVID-
19, maar ook bij de vaccinatie tegen pneumokokken en tegen griep, 
dus breder. Ik vraag me dan af wat we moeten doen om goed te doen. 
Aan de ene kant betuttelen we de huisartsen, aan de andere kant moe-
ten we hen meer op hun verantwoordelijkheid wijzen. In die zin hebben 
wij eigenlijk geen opmerkingen gekregen van de betrokken actoren, 
waardoor ik denk dat we wel goed zitten. 
 
Nu kom ik tot het astma-COPD-overlapsyndroom. Ik ben niet medisch 
geschoold, ik heb er gewoon over gelezen, want ik vind het belangrijk 
om geïnformeerd te zijn. Mevrouw Rohonyi, door te lezen weet ik dat 
er nog heel veel discussie bestaat over de definitie. Er moet immers 
een dubbele diagnose gesteld worden. Doordat er nog zeer veel dis-
cussie bestaat, is er zeker ook discussie over die dubbele behandeling. 
In dat opzicht is dat een heel belangrijk en interessant gegeven. Ik heb 
dan ook altijd gezegd dat deze resolutie voor mij geen eindpunt is, 
maar een beginpunt. Ik ga ermee verder om dat zeker mee aan boord 
te nemen. Het werd echter niet opgeworpen door de betrokken sta-
keholders, ook al zijn zij specialist ter zake. Door heel de verwarring 
over de definitie vind ik het beter om dat niet op te nemen, wat niet 
wegneemt dat we het meenemen in de jaarlijkse update met de betrok-
ken stakeholders. 
 
Dan kom ik bij de laatste opmerking van mevrouw Depoorter. Dat was 
helemaal niet emotioneel, het was een puur rationele reactie. Ik pro-
beer het te begrijpen. Inhoudelijk is er geen fundamentele kritiek. Ik 
neem er het verslag bij: "Mevrouw Katleen Depoorter staat achter de 
geest van het voorstel van resolutie, maar stelt vast dat er weer heel 
wat bevoegdheden van de deelstaten worden aangesneden. Zij kan 
niet instemmen met de pogingen van de meerderheidspartijen om de 
gezondheidszorg te herfederaliseren en zal het voorstel van resolutie 
dan ook niet steunen." 
 
Ik zeg het nogmaals, deze resolutie heeft geenszins de bedoeling ge-
had om te herfederaliseren. Ze werd geschreven binnen het kader van 
en met respect voor de zesde staatshervorming. U kan en mag daar 
kritiek op hebben, maar we hebben ons aan dat kader gehouden. Er 
staat: "in samenwerking met, in overleg met…". Dat kader wordt ook 
toegepast voor andere resoluties. Ik verwijs daarbij naar resolutie in-
zake de European Disability Card van twee weken geleden. De over-
lapping met de deelstaten was daar even groot, zo niet groter. Ik heb 
spijt dat mevrouw Lanjri hier niet aanwezig is, want zij zou dat kunnen 
bevestigen. Ik vind dat eigenlijk geen goed excuus. 
 
Daarmee heb ik niet gezegd dat u niet bekommerd bent om die patiën-
ten, ik zeg alleen maar dat dit voor mijn ego niet speelt. Wel denk ik 

tout à fait persuadée qu'il compor-
tera des mesures concrètes. 
 
Mes collègues de la N-VA estiment 
que nous mettons trop les méde-
cins généralistes sous tutelle, tan-
dis que Mmes Merckx et Rohonyi 
sont d'avis que nous devons placer 
encore davantage les médecins 
généralistes devant leur responsa-
bilité. Les médecins généralistes 
devraient entreprendre des dé-
marches proactives, par exemple 
en matière de vaccination, tant 
contre le Covid-19 que contre le 
pneumocoque et la grippe. 
 
Comme nous n'avons pas reçu de 
remarques à ce sujet de la part des 
personnes concernées, je suppose 
que nous sommes donc sur la 
bonne voie. 
 
Je n'ai aucune formation médicale, 
mais je me suis bien informée. En 
raison de la controverse persis-
tante à propos de la définition du 
syndrome de chevauchement 
asthme-BPCO et du double dia-
gnostic qui doit être établi, des dis-
cussions ont sans doute lieu aussi 
concernant le double traitement. 
Cette résolution est un point de dé-
part, pas un point d'arrivée. Nous 
allons prendre cette situation en 
considération dans la mise à jour 
annuelle avec les parties pre-
nantes concernées, même si elles 
ne l'ont pas soulevée. 
 
Enfin, j'essaie de comprendre de 
façon purement rationnelle l'atti-
tude de Mme Depoorter. Après 
tout, elle adhère à la philosophie de 
la proposition de résolution mais, 
parce qu'un trop grand nombre de 
compétences seraient retirées aux 
entités fédérées, elle craint que la 
majorité veuille refédéraliser les 
soins de santé. Pourtant, cette ré-
solution a été rédigée dans le 
cadre de la sixième réforme de 
l'État et en conformité avec elle. 
Par ailleurs, ce cadre était égale-
ment d'application il y a deux se-
maines lors du vote sur la résolu-
tion concernant la European Disa-
bility Card. Pourquoi avait-t-elle 
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dat die 800.000 patiënten het signaal hebben willen opvangen dat jullie 
niet alleen jullie onthouden, maar ook een dergelijke resolutie steunen, 
temeer daar jullie het inhoudelijk eens zijn met alle elementen. Het 
enige element dat jullie aandragen is dat jullie vinden dat er weer heel 
wat bevoegdheden van de deelstaten worden aangesneden. Dat is nu 
zo, maar waarom u hier nu onthouden en twee weken geleden wel een 
resolutie met exact dezelfde insteek goedkeuren? Ik vermoed waarom, 
maar dat betreur ik wel.  
 

alors approuvé cette résolution? Je 
pense le savoir, mais je déplore 
néanmoins son attitude. 
 

12.10  Catherine Fonck (Les Engagés): Si vous le permettez madame 

la présidente, j'interviens. Mme Vanpeborgh insiste et tente, en ramant 
quelque peu, d'intervenir, mais je suis désolée, chère collègue, je ne 
peux pas vous laisser donner une explication complètement alambi-
quée en ce qui concerne le seul traitement curatif qui existe – ou qui 
permette de ralentir l'évolution de la maladie. Vous nous dites que tous 
les aspects sont inclus dans le texte. Tout ce que vous visez en matière 
tabagique, c'est votre texte. Lisez mieux ou lisez bien! Ceci concerne 
la sensibilisation et la prévention. On est ici dans le domaine du curatif 
et pour ce volet-là, tout ce que vous envisagez, c'est du réseautage 
entre les acteurs de l'aide médicale de première ligne et les tabaco-
logues. 
 
Je le répète: il faut qu'en termes de remboursement, d'aide, de soutien, 
d'accompagnement à l'arrêt du tabac, nous soyons, en matière de 
santé publique, beaucoup plus ambitieux et beaucoup plus efficaces. 
Effectivement, tout ce volet-là n'est pas apparent et n'a été en rien évo-
qué, ni dans vos développements, ni dans vos présentations. C'est 
pour moi un manquement majeur. Cela ne m'empêchera pas de voter 
pour le reste du texte, mais c'est clairement pour moi un manquement. 
Et j'ose espérer, d'ailleurs, qu'à ce sujet, le gouvernement ne vous sui-
vra pas et, au contraire, qu'il avancera en matière de remboursement 
et de soutien complémentaires aux patients.  
 

12.10  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Het enige wat deze tekst 
op het gebied van rookverslaving 
beoogt, is bewustwording en pre-
ventie. Op curatief vlak is men en-
kel van plan netwerken op te bou-
wen tussen de eerstelijns medi-
sche zorg en de tabacologen.  
 
We moeten ambitieuzer en doel-
treffender durven te zijn op het ge-
bied van terugbetalingen, hulp en 
ondersteuning bij het stoppen met 
roken. U hebt dat aspect echter 
noch in uw toelichting, noch in uw 
uiteenzetting vermeld. Dat zal me 
er niet van weerhouden voor de 
rest van de tekst voor te stemmen, 
in de hoop dat de regering u op dit 
punt niet zal volgen.  
 

12.11  Kathleen Depoorter (N-VA): Beste collega, ik heb niet de ge-

woonte de discussies van in de commissie helemaal te herkauwen, 
daarvoor zitten we hier niet. Toch wil ik u even wijzen op een aantal 
punten van kritiek die we in de commissie hebben gegeven, nog los 
van het feit dat het gaat om deelstaatbevoegdheden. 
 
We hebben heel duidelijk gezegd dat de impact van uw voorstel van 
resolutie niet voldoende groot zal zijn, dat het niet ver genoeg gaat, dat 
u geen protocol hebt om de screening efficiënt te organiseren, dat u 
geen risicoanalyse gemaakt hebt, dat de pneumologen van oordeel 
zijn dat u geen winst zult boeken wat hospitalisatie en mortaliteit betreft 
en dat u de huisartsen betuttelt. U had het daarnet over de pneumo-
kokkenvaccinatie, collega. Wel, ik heb maanden geleden aan uw  
minister Vandenbroucke gevraagd waarom er samen met Humira niet 
automatisch ook een pneumokokkenvaccin wordt toegediend. Hij vond 
dat niet nodig, terwijl in de bijsluiter nu wel net staat dat het nodig is. 
Dat is evidencebased. Ik hoef echt geen lesjes te krijgen in de zin van: 
"Wij hebben het allemaal goed voor en u bent enkel met polarisering 
en regionalisering bezig." Nee, wij zijn bezig met een optimale gezond-
heidszorg voor onze patiënten, niet alleen voor COPD-patiënten, maar 
voor alle types patiënten. 
 
Als ik uw argumentatie hoor, wil ik heel graag opnieuw de discussie 
voeren over de weesziekten en weesgeneesmiddelen. Heel graag, col-
lega! Dan wil ik ook heel graag uw argumentatie rond het voorstel van 

12.11  Kathleen Depoorter (N-

VA): Il n'est pas dans mes habi-
tudes de ressasser les discussions 
ayant eu lieu en commission, mais 
je tiens à souligner les critiques 
que nous y avons émises. L'impact 
de cette résolution ne sera pas 
énorme car elle ne va pas assez 
loin: il n'y a pas de protocole pour 
le screening, pas d'analyse des 
risques, pas de bénéfices en 
termes d'hospitalisation et de mor-
talité, et les médecins généralistes 
sont traités avec condescendance. 
 
Madame Vanpeborgh avait égale-
ment mentionné la vaccination 
contre le pneumocoque. Lorsque 
j'ai demandé au ministre pourquoi 
ce vaccin n'était pas également ad-
ministré d'emblée, il a répondu que 
ce n'était pas nécessaire. C'est 
pourtant le contraire qui est indiqué 
dans la notice. Je n'ai pas de leçon 
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amendement van collega Fonck nog eens onder de loep nemen. Want 
wat zegt u nu in feite? Het komt erop neer dat u die pluim op uw vival-
dihoed gaat steken. Daar draait het om, niet meer en niet minder. U 
kunt dan wel zeggen dat het niet uw ego is, maar wellicht is het dan 
toch dat van de regering in wier naam u spreekt. Dat is bijzonder jam-
mer. 
 
Toch is er ook één positief element. Er is nu een heel mooi voorstel 
rond mondzorg hangende, van mijn collega Frieda Gijbels. Ik reken 
erop dat u met overtuiging zult meestemmen. Het voorstel zit goed in 
elkaar, het zal goed zijn voor de patiënten en we kunnen er samen aan 
werken. 
 

à recevoir. Notre seule préoccupa-
tion est d'avoir des soins de santé 
optimaux pour tous les patients. Je 
rouvrirais volontiers le débat sur les 
maladies orphelines et les médica-
ments orphelins, mais l'unique but 
du gouvernement est de s'attribuer 
les mérites de cette démarche. 
Heureusement, il y a maintenant 
une belle proposition sur les soins 
bucco-dentaires de Mme Gijbels. 
Je compte sur Mme Vanpeborgh 
pour l'approuver avec conviction. 
 

La présidente: Quelqu'un demande-t-il encore la parole? (Non) 
Vraagt nog iemand het woord? (Nee) 
 
La discussion est close. 
De bespreking is gesloten. 
 
*  *  *  *  * 
Amendements déposés: 
Ingediende amendementen: 
Demande/Verzoek a), iii 
  • 20 – Kathleen Depoorter cs (2259/6) 
Demande/Verzoek a), v.(n) 
  • 21 – Catherine Fonck (2259/6) 
Demande/Verzoek c) v.(n) 
  • 19 – Kathleen Depoorter cs (2259/6) 
*  *  *  *  * 
 
Réservés: les amendements. 
Aangehouden: de amendementen. 
 
Le vote sur les amendements réservés et sur la proposition aura lieu ultérieurement. 
De stemming over de aangehouden amendementen en over het voorstel zal later plaatsvinden. 
 

13 Proposition de loi modifiant la loi du 15 mars 1954 relative aux pensions de dédommagement des 

victimes civiles de la guerre 1940-1945 et de leurs ayants droit (2419/1-5) 

13 Wetsvoorstel tot wijziging van de wet van 15 maart 1954 betreffende de herstelpensioenen voor de 

burgerlijke slachtoffers van de oorlog 1940-1945 en hun rechthebbenden (2419/1-5) 
 
Proposition déposée par: 
Voorstel ingediend door: 
Daniel Bacquelaine, Caroline Taquin, Benoît Piedboeuf, Nathalie Gilson, Denis Ducarme, Kattrin Jadin,  
Emmanuel Burton, Vincent Scourneau. 
 
Discussion générale 
Algemene bespreking 
 
La discussion générale est ouverte. 
De algemene bespreking is geopend. 
 
Les rapporteurs sont Mme Fonck et M. De Caluwé, qui se réfèrent à leur rapport écrit. 
 

13.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Mevrouw de voorzitster, dit is een 

wetsvoorstel waar wij toch een aantal bemerkingen bij hebben. Niet 
wegens de inhoud. Wij hebben van bij het begin van de bespreking 

13.01  Kathleen Depoorter (N-

VA): Nous n'avons pas de re-
marques sur le contenu de cette 
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gezegd dat het opnemen van psychische schade in de wet effectief 
een goede zaak is. Wij moeten er rekening mee houden dat de om-
standigheden van oorlogsslachtoffers precair waren en effectief tot 
schade geleid hebben. Wij staan volledig achter die mensen wanneer 
er bewezen psychische schade is en wanneer zij daardoor een invali-
diteit bekwamen. Wij willen dus zeker onze steun aan alle betrokkenen 
bevestigen. 
 
Waar wij wel een probleem mee hebben, is met het feit dat hier een 
voorstel wordt gedaan dat niet echt noodzakelijk is. Dat geven de ex-
perts aan. Men kon ook tot een regularisatie komen in de Franstalige 
Burgerlijke Invaliditeitscommissie zonder dat deze aanpassing plaats-
vond. Eigenlijk zal men via dit voorstel de onafhankelijkheid van de 
Nederlandstalige Burgerlijke Invaliditeitscommissie echt betwisten. In 
dit voorstel van wet zien wij heel duidelijk het communautaire luik, na-
melijk dat de interpretatie van de Nederlandstalige commissie minder 
breed gaat dan de interpretatie van de Franstalige commissie. 
 
Het kan toch niet dat de wetgever daarin tussenbeide komt en dat de 
wetgever een aanpassing aan de wet invoert omdat de ene kamer een 
andere interpretatie heeft dan de andere kamer. Wij hebben er het vol-
ste vertrouwen in dat de leden van de Nederlandstalige Burgerlijke In-
validiteitscommissie hun werk in eer en geweten hebben gedaan, en 
vinden dat dit ook zo gelaten moet worden. 
 

proposition de loi, car l'insertion 
des dommages psychiques dans la 
loi est une bonne chose. Les per-
sonnes concernées bénéficient 
certainement de notre soutien. Le 
fait qu'une proposition élaborée ne 
soit pas vraiment nécessaire y 
compris selon les experts nous 
pose toutefois problème. Une régu-
larisation au sein de la Commission 
civile francophone d'invalidité suffi-
rait également. Cette proposition 
contestera l'indépendance de la 
Commission civile néerlandophone 
d'invalidité, car l'interprétation de la 
Commission néerlandophone est 
moins large que l'interprétation de 
la Commission francophone. Il 
n'appartient pas au législateur 
d'intervenir à cet égard. 
 

13.02  Daniel Bacquelaine (MR): Madame la présidente, nous avons 

déposé cette proposition de loi car nous pensons que dans la nuit et le 
brouillard, des enfants furent soudainement séparés de leurs parents 
et cachés dans des familles ou placés dans des institutions, privés de 
leur environnement familial. Ces enfants vécurent dans des conditions 
angoissantes avec la crainte permanente d'une dénonciation et le 
risque de la déportation. Ils connurent l'anxiété suscitée par l'absence 
de nouvelles de parents ou de proches.  
 
Cette combinaison d'éléments douloureux a pu générer dans le chef 
de ces enfants devenus adultes un traumatisme réel, avec d'importants 
et durables retentissements sur la santé physique ou psychique. 
 
La loi du 15 mars 1954 prévoit une pension de dédommagement pour 
les victimes civiles de la guerre 1940-1945 et l'obtention de cette pen-
sion implique un lien de causalité entre le fait de guerre et une invalidité 
physique. Nous ne remettons pas en cause ce lien de causalité. Nous 
n'intervenons d'ailleurs en rien, contrairement à ce qui vient d'être dit, 
dans le travail des commissions d'invalidité ou dans la commission 
d'appel, qui gardent leur parfaite indépendance. L'obtention de cette 
pension postule également une continuité des soins. 
 
En 1954, l'affection et l'invalidité physiques étaient prédominantes. 
L'objectif de cette proposition de loi est d'adapter la loi de 1954 à la 
réalité d'aujourd'hui. Aujourd'hui, l'affection psychique est largement 
reconnue, par exemple par la loi de 2017 relative à la création du statut 
de solidarité nationale et à l'octroi d'une pension de dédommagement 
à la suite d'actes terroristes. Nous proposons de mettre la loi de 1954 
en cohérence avec la loi de 2017. 
 
Nous introduisons quatre changements dans la loi de 1954. Première-
ment, il n'y a pas de remise en cause du lien de causalité mais nous 
demandons la reconnaissance d'un traumatisme psychologique ou 

13.02  Daniel Bacquelaine (MR): 

Halsoverkop werden kinderen van 
hun ouders gescheiden en moes-
ten ze onderduiken bij gezinnen of 
werden ze in instellingen geplaatst. 
Ze leefden daar in akelige omstan-
digheden, in voortdurende angst 
dat ze verklikt en mogelijk gedepor-
teerd zouden worden. Dat alles kan 
trauma's op volwassen leeftijd ver-
oorzaakt hebben, met aanzienlijke 
gevolgen voor de psychische of li-
chamelijke gezondheid. 
 
De wet van 1954 voorziet in een 
herstelpensioen voor burgerslacht-
offers van de Tweede Wereldoor-
log. Om zo'n herstelpensioen te 
kunnen krijgen moet men een oor-
zakelijk verband aantonen tussen 
de oorlogshandelingen, de invalidi-
teit en de zorgcontinuïteit. Het 
voorstel strekt ertoe deze wet aan 
de realiteit van vandaag aan te 
passen. Thans worden psychische 
aandoeningen immers veel meer 
erkend.  
 
We stellen vier veranderingen 
voor. In de eerste plaats vragen we 
de erkenning van psychologische 
trauma's of invaliditeit ten gevolge 
van psychische aandoeningen die 
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d'une invalidité psychique liée à des circonstances de guerre. 
 
Nous ajoutons donc dans la loi l'invalidité psychique à l'invalidité phy-
sique.  
 
Deuxièmement, nous pensons que l'absence de continuité des soins 
ne peut pas être le seul motif de rejet de la demande du requérant. La 
continuité des soins reste évidemment un critère d'appréciation, mais 
dans le cas de l'invalidité psychique, elle ne peut être une condition 
absolument nécessaire. En effet, en matière de traumatisme psycho-
logique, la continuité des soins n'est jamais un critère pertinent. 
 
Troisièmement, nous proposons que toutes les demandes introduites 
basées sur l'invalidité psychique puissent être renvoyées vers l'office 
médico-légal pour l'évaluation du dommage.  
 
Quatrièmement, nous voulons permettre au requérant dont la de-
mande a été rejetée de bénéficier d'une procédure de révision lorsque 
l'atteinte à l'intégrité psychique n'a pas été prise en considération par 
la Commission civile d'invalidité ou la Commission supérieure d'appel 
pour absence de continuité des soins ou défaut du lien de causalité 
entre le fait de guerre et le traumatisme psychique. 
 
Chers collègues, aujourd'hui, la littérature scientifique traite abondam-
ment de ce qu'on appelle le post-traumatic stress disorder qui est re-
connu auprès des groupes ou des personnes qui ont vécu des circons-
tances violentes, traumatisantes ou sortant de l'ordinaire. J'ai été sen-
sibilisé à cette problématique, notamment par l'association l'Enfant Ca-
ché (Het Ondergedoken Kind).  
 
Je ne doute pas, chers collègues, que vous êtes convaincus de la per-
tinence d'une reconnaissance des souffrances endurées par les vic-
times civiles de la guerre et, en particulier, celles des enfants dont la 
vie fut marquée à jamais par ce bouleversement de l'humanité. 
 
Permettez-moi, pour conclure, de citer quelque chose, qui m'a profon-
dément marqué. Nous ne sommes pas aujourd'hui en train de traiter 
une question budgétaire. Vous vous doutez bien que, quatre-vingts 
ans après le début de la guerre, nous ne sommes plus vraiment dans 
un problème budgétaire. Nous ne sommes pas dans un problème de 
moyens. Nous sommes véritablement dans un problème de principes 
et de reconnaissance.  
 
Ce principe de la reconnaissance a, dans mon esprit, été fortement 
renforcé par des pages littéraires remarquables de Jean-
Claude Grumberg qui conte l'histoire d'un enfant qui a été jeté, par ses 
parents, du train qui les emmenait vers les camps et qui a été recueilli 
par une famille polonaise. Cet ouvrage assez court dont le titre laisse 
perplexe et interrogatif s'intitule La plus précieuse des marchandises. 
Je vous remercie de votre attention. 
 

verband houden met oorlogsom-
standigheden.  
 
Met dit wetsvoorstel willen wij dus 
het criterium psychische invaliditeit 
in de wet invoegen.  
 
Voorts blijft de ontstentenis van 
zorgcontinuïteit dan wel een beoor-
delingscriterium, ze mag niet de 
enige reden zijn voor de verwer-
ping van de aanvraag voor psychi-
sche invaliditeit. Bovendien worden 
alle aanvragen ingediend bij de 
Gerechtelijk-Geneeskundige 
Dienst, die de psychische schade 
evalueert. Tot slot kan de aanvra-
ger zich beroepen op een herzie-
ningsprocedure voor een aanvraag 
die door de Burgerlijke Invaliditeits-
commissie of de Hogere Commis-
sie van Beroep verworpen werd 
wegens ontstentenis van zorgcon-
tinuïteit of van causaal verband 
tussen de oorlog en het psychische 
trauma.  
 
In de wetenschappelijke literatuur 
wordt er zeer veel aandacht be-
steed aan posttraumatische stress. 
Ik twijfel er niet aan dat u het be-
langrijk acht dat het lijden van bur-
gerlijke oorlogsslachtoffers, en in 
het bijzonder van kinderen, erkend 
wordt. 80 jaar na het begin van de 
oorlog is dit geen budgettaire 
kwestie, maar een kwestie van 
principes en erkenning.   
 
Dat principe heeft bij mij nog aan 
kracht gewonnen door het boek La 
plus précieuse des marchandises 
van Jean-Claude Grumberg, dat 
het verhaal vertelt van een kind dat 
door zijn ouders uit de trein naar de 
kampen gegooid wordt en opgeno-
men wordt in een Pools gezin.  
 

13.03  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Monsieur Bacquelaine, une fois 

n'est pas coutume, nous soutiendrons votre proposition qui répare une 
injustice et qui vise à reconnaître une invalidité psychique due à la 
guerre, comme le syndrome post-traumatique dont vous avez parlé. 
Mieux vaut tard que jamais. En l'occurrence, c'est effectivement très 
tard car, vous l'avez rappelé, il s'agit ici de la loi de 1954 que nous 
allons modifier en 2022, soixante-huit ans après. 

13.03  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

We zullen dit wetsvoorstel,  
waarmee een onrecht hersteld 
wordt door middel van de erken-
ning van psychisch letsel als ge-
volg van de oorlog, steunen. Beter 
laat dan nooit! We zullen de wet 
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Personnellement, à l'occasion des commémorations du 8 mai, j'ai été 
fortement émue par l'histoire d'un rescapé qui avait pu s'échapper d'un 
train qui emportait ses parents à Auschwitz. Ces personnes sont évi-
demment marquées à jamais. À cet égard, je trouve l'attitude de la N-
VA un peu mesquine, évoquant des considérations budgétaires ou 
communautaires dans un tel dossier. 
 
C'est effectivement fort tard. Il n'y a probablement que quelques vic-
times encore vivantes qui pourront trouver un peu plus de reconnais-
sance dans ce changement de loi. J'espère qu'elles se sentiront recon-
nues dans leur souffrance à la suite du pire crime de l'humanité. 
 

van 1954 wijzigen.   
 
Ter gelegenheid van de herden-
kingsplechtigheden op 8 mei was 
ik ontroerd door het verhaal van 
een overlevende die uit een trein 
ontsnapt was die zijn ouders naar 
Auschwitz bracht. Die mensen zijn 
voor het leven getekend. De bud-
gettaire of communautaire overwe-
gingen van de N-VA lijken dan ook 
kleingeestig. Na zoveel jaar zal 
slechts een handvol nog in leven 
zijnde slachtoffers die bijkomende 
erkenning krijgen. Ik hoop dat ze 
zich erkend zullen voelen in hun lij-
den als gevolg van de ergste mis-
daad tegen de mensheid.  
 

13.04  Sophie Rohonyi (DéFI): Madame la présidente, chers col-

lègues, je tenais à intervenir dans ce débat parce que, dès qu'il s'agit 
de mettre fin à une situation d'injustice ou d'arbitraire, mon parti répond 
présent. C'est d'ailleurs ce qui guide mon engagement politique per-
sonnel. Justement, force est de constater que cette proposition de loi 
permet enfin de mettre fin aux différences de traitement que l'on ob-
servait dans les dossiers relatifs aux victimes civiles de la Seconde 
Guerre mondiale. 
 
Aujourd'hui, la loi du 15 mars 1954 relative aux pensions de dédom-
magement des victimes civiles de la Seconde Guerre mondiale et de 
leurs ayants droit implique que les décisions d'octroi de ces pensions 
sont généralement prises par des commissions juridictionnelles admi-
nistratives au sein desquelles on observe quatre grandes difficultés, 
auxquelles il était nécessaire de répondre. 
 
Premièrement, ces commissions ont un large pouvoir d'appréciation 
des éléments de fait qui leur sont soumis, de sorte que la charge de la 
preuve qui incombe aux requérants peut s'avérer très lourde. On peut 
facilement imaginer la difficulté d'établir, de prouver donc, un lien de 
causalité entre des faits de guerre établis, d'une part, et, d'autre part, 
des traumatismes psychologiques qui sont encore réels des décennies 
plus tard. Cette difficulté a d'ailleurs été relayée par certaines associa-
tions de terrain venant en aide aux victimes et je suis heureuse, vrai-
ment, qu'ils aient ainsi pu être entendus. 
 
Deuxièmement, il existe aujourd'hui des disparités dans la manière de 
traiter les dossiers entre les différentes commissions civiles d'invalidité. 
On constate que les commissions civiles francophones apprécient le 
lien de causalité de façon plus souple que les commissions civiles 
néerlandophones, de sorte que ces dernières rejettent plus souvent les 
demandes des requérants. L'argument communautaire soulevé ici par 
la N-VA ne tient selon moi absolument pas. Je pense au contraire que 
cela a du sens d'assurer une égalité de traitement aux victimes, à leurs 
ayants droit, et donc une prise en compte de leur trauma quelle que 
soit leur Région ou leur langue.  
 
Troisièmement, l'absence de continuité des soins est très souvent un 

13.04  Sophie Rohonyi (DéFI): 

Mijn partij is altijd bereid mee te 
werken als het zaak is een einde te 
maken aan onrechtvaardigheden, 
zoals met dit wetsvoorstel, waar-
mee verschillen in de behandeling 
van de dossiers van burgerslacht-
offers van de Tweede Wereldoor-
log weggewerkt worden. De wet 
van 15 maart 1954 houdt in dat 
rechtsprekende administratieve 
commissies, met ruime beoorde-
lingsbevoegdheid, beslissen over 
de toekenning van herstelpensioe-
nen aan burgerslachtoffers van de 
Tweede Wereldoorlog. De bewijs-
last kan zwaar zijn. Het is moeilijk 
om na tientallen jaren een oorzake-
lijk verband aan te tonen tussen 
oorlogsdaden en psychische trau-
ma's.  
 
Bovendien zijn de Franstalige Bur-
gerlijke Invaliditeitscommissies 
coulanter dan de Nederlandstalige, 
die aanvragen vaker afwijzen. Het 
door de N-VA aangevoerde com-
munautaire argument houdt geen 
steek. Er moet voor gezorgd wor-
den dat slachtoffers gelijk behan-
deld worden, ongeacht hun gewest 
of taal. 
 
De ontstentenis van zorgconti-
nuïteit wordt in beroepsprocedures 
zeer vaak ingeroepen als reden om 
aanvragen af te wijzen. Dat stoelt 
echter op een verkeerde interpreta-
tie van de wet door de Burgerlijke 
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motif invoqué en procédure d'appel pour rejeter les demandes des re-
quérants. Or, cet argument est en réalité fondé sur une mauvaise in-
terprétation de la loi par les commissions civiles d'invalidité. 
 
En effet, in fine, un trauma psychologique n'est pas nécessairement lié 
à un trajet de soins continu. Il fallait donc clarifier la loi en ce sens en 
établissant l'obligation d'un test ou d'un examen qui doit exposer la na-
ture de la séquelle invoquée et donc faire le lien entre cette séquelle et 
le fait dommageable. Cet examen peut par exemple revêtir la forme 
d'un entretien avec un psychothérapeute, ce qui réduira cette marge 
d'appréciation trop grande aujourd'hui laissée aux commissions, point 
sur lequel il faudra néanmoins rester très attentif dans les faits. 
 
Enfin, M. Bacquelaine y a fait référence et je tiens à le remercier pour 
tout le travail qu'il a fourni en commission, l'invalidité physique était re-
connue mais pas l'invalidité psychique. Bien sûr, nous pouvons aujour-
d'hui regretter que cette modification législative arrive très tard mais à 
côté du symbole, il y a quand même une avancée significative qui est 
à souligner, à saluer et à soutenir. C'est ce que nous ferons tout à 
l'heure lors du vote sur la présente proposition de loi. 
 
Je vous remercie. 
 

Invaliditeitscommissies. 
 
Voor een psychisch trauma hoeft 
er niet noodzakelijk sprake te zijn 
van een continu zorgtraject. Er 
moet een verplicht onderzoek inge-
voerd worden om de aard van de 
klachten te bestuderen en na te 
gaan of ze verband houden met het 
schadelijk feit. Dat kan in de vorm 
van een gesprek met een psycho-
therapeut, wat de ruime beoorde-
lingsmarge van de invaliditeitscom-
missies zou beperken. 
 
Tot slot, zelfs al komt deze wetswij-
ziging erg laat, dan nog heeft ze 
niet enkel symboolwaarde, maar is 
ze ook een grote stap voorwaarts. 
Wij zullen dit wetsvoorstel steunen. 
 

La présidente: Quelqu'un demande-t-il encore la parole? (Non) 
Vraagt nog iemand het woord? (Nee) 
 
La discussion générale est close. 
De algemene bespreking is gesloten. 
 
Discussion des articles 
Bespreking van de artikelen 
 
Nous passons à la discussion des articles. Le texte adopté par la commission sert de base à la discussion. 
(Rgt 85, 4) (2419/1) 
Wij vatten de bespreking van de artikelen aan. De door de commissie aangenomen tekst geldt als basis voor 
de bespreking. (Rgt 85, 4) (2419/1) 
 
La proposition de loi compte 5 articles. 
Het wetsvoorstel telt 5 artikelen. 
 
Aucun amendement n'a été déposé. 
Er werden geen amendementen ingediend. 
 
Les articles 1 à 5 sont adoptés article par article. 
De artikelen 1 tot 5 worden artikel per artikel aangenomen. 
 
La discussion des articles est close. Le vote sur l'ensemble aura lieu ultérieurement. 
De bespreking van de artikelen is gesloten. De stemming over het geheel zal later plaatsvinden. 
 

14 Projet de loi visant à octroyer une allocation pour l'acquisition de gasoil ou de propane en vrac 

destinés au chauffage d'une habitation privée (2752/1-4) 

14 Wetsontwerp houdende toekenning van een toelage voor het aanschaffen van huisbrandolie of pro-

paan in bulk bestemd voor de verwarming van een privéwoning (2752/1-4) 
 
Discussion générale 
Algemene bespreking 
 
La discussion générale est ouverte. 
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De algemene bespreking is geopend. 
 

14.01  Patrick Prévot, rapporteur: Madame la présidente, le projet de 

loi que nous examinons cet après-midi a reçu l'urgence le 16 juin der-
nier. La commission de l'Économie s'est réunie, hier, le 22 juin pour 
procéder à la discussion et au vote du projet. Je tiens, d'ores et déjà, 
à signaler qu'un consensus s'est dégagé tant en commission qu'en 
conférence des présidents pour que ce dossier soit envoyé, dès au-
jourd'hui, en séance plénière. Je profite de l'occasion pour remercier 
tous mes collègues, de la majorité comme de l'opposition, qui ont con-
tribué à faire en sorte que ce projet soit amené très rapidement et que 
cette discussion puisse être menée, hier, en commission et mise au 
vote, aujourd'hui, en séance plénière. Il me tenait à cœur de les remer-
cier toutes et tous. 
 
Concernant les travaux en commission, le ministre Pierre-Yves Der-
magne a tout d'abord rappelé le contexte: la flambée des prix de l'éner-
gie et les mesures prises par le gouvernement pour aider les ménages. 
Pour ceux qui se chauffent au gaz de ville, une mesure de réduction 
de la TVA à 6 % a été prise. Toutefois, pour les personnes se chauffant 
au mazout, une telle approche de réduction de la TVA n'est pas pos-
sible suivant le droit européen. C'est la raison pour laquelle le gouver-
nement a décidé, en mars dernier, d'élaborer un mécanisme de prime, 
centralisé au niveau du SPF Économie. Ce mécanisme a été concerté 
et soumis aux différents organes d'avis. 
 
Le ministre indique que le kern du 18 juin dernier a décidé d'augmenter 
le montant du chèque mazout de 200 à 225 euros et de donner davan-
tage de temps aux citoyens pour introduire leur demande. Il précise 
que des sessions d'information seront organisées pour apporter la 
meilleure information possible aux citoyens. 
 
Mme Van Bossuyt estime que l'objectif de soutenir les ménages est 
louable. Toutefois, une approche différente de celle du gouvernement 
est, selon elle, souhaitable. Elle évoque la proposition de loi du 
groupe N-VA pour faire en sorte que chaque ménage bénéficie d'une 
réduction d'impôt d'environ 500 euros. À l'inverse, le gouvernement 
prévoit des aides différenciées (élargissement du tarif social, TVA à 
6 %, 100 euros pour l'électricité, chèque mazout). Cela pose, selon 
elle, des questions d'équité entre les consommateurs d'énergie renou-
velable et les consommateurs d'énergie fossile, entre propriétaires et 
copropriétaires, entre ménages flamands et ménages wallons. La mise 
en œuvre nécessite, en outre, du travail administratif. 
 
Selon M. Vicaire, l'objectif n'est pas d'encourager à consommer des 
énergies fossiles, mais de soutenir le pouvoir d'achat des ménages se 
chauffant au mazout au même titre que ceux se chauffant au gaz de 
ville. Le mécanisme de prime imaginé générera un coût administratif 
inférieur à 1 % du budget affecté. La mesure qui est prise est donc à 
la fois juste, généreuse et intelligente. Elle obtient le soutien du groupe 
Ecolo-Groen. 
 
M. Patrick Prévot présente, quant à lui, des amendements de la majo-
rité. Ces amendements visent, d'une part, à porter le montant de l'allo-
cation de 200 à 225 euros, conformément à la décision prise en kern. 
Ils visent, d'autre part, à allonger les délais de la procédure d'octroi. La 
période de livraison qui ouvre le droit à l'allocation ira du 15 no-

14.01  Patrick Prévot, rapporteur: 

Op 16 juni werd het urgentiever-
zoek voor dit wetsontwerp aange-
nomen. Ik dank de collega's van de 
meerderheid en de oppositie dat zij 
er eenparig mee ingestemd heb-
ben dat dit wetsontwerp gisteren in 
de commissie zeer snel besproken 
kon worden en vandaag in de ple-
naire vergadering ter stemming 
voorgelegd wordt.  
 
Tijdens de commissievergadering 
wees minister Dermagne op de 
sterke stijging van de energieprij-
zen en de steunmaatregelen voor 
de gezinnen, zoals de verlaging 
van de btw op gas tot 6 %. Aange-
zien het op grond van het Euro-
pees recht onmogelijk was het-
zelfde te doen voor wie met stook-
olie verwarmt, heeft de regering 
in maart beslist die mensen een 
stookoliecheque toe te kennen, 
waarvan de waarde van 200 naar 
225 euro opgetrokken wordt. De 
termijn om die cheque aan te vra-
gen wordt verlengd. De minister 
verduidelijkte dat er informatieses-
sies voor de burgers georgani-
seerd zullen worden.  
 
Mevrouw Van Bossuyt was van 
mening dat de doelstelling lofwaar-
dig was, maar ze pleitte voor een 
andere aanpak en verwees daarbij 
naar het wetsvoorstel van de N-
VA-fractie waarmee een belasting-
vermindering van 500 euro voor 
alle gezinnen beoogd wordt. Voor 
haar leiden de gedifferentieerde 
steunmaatregelen van de regering 
tot onrechtvaardige verschillen tus-
sen verbruikers van hernieuwbare 
energie en verbruikers van fossiele 
brandstoffen, tussen eigenaars en 
mede-eigenaars en tussen 
Vlaamse en Waalse gezinnen. Bo-
vendien moeten die dossiers admi-
nistratief verwerkt worden. 
 
Volgens de heer Vicaire is het niet 
de bedoeling om het gebruik van 
fossiele brandstoffen te bevorde-
ren, maar om de koopkracht te on-
dersteunen. De administratieve 
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vembre 2021 au 31 décembre 2022. Les demandes pourront être in-
troduites jusqu'au 10 janvier 2023. Le SPF Économie statuera sur la 
recevabilité, au plus tard le 15 mars 2023. 
 
M. Van Lommel demande pourquoi cette mesure annoncée depuis des 
mois n'a pas été réalisée plus vite. Il estime qu'il existe un aspect com-
munautaire au dossier, étant donné les différences importantes entre 
Régions quant à l'utilisation du mazout. Son groupe souhaite des me-
sures structurelles pour la facture d'énergie et non pas des accords 
partiels régulièrement renouvelés.  
 
Mme Reuter souhaite que la mesure puisse rapidement être votée 
pour être profitable aux citoyens. Elle insiste sur l'importance de bien 
communiquer pour que les citoyens réalisent les démarches. Au nom 
du groupe MR, elle demande si un soutien comparable sera apporté 
aux artisans et aux PME. 
 
Mme Dierick pose plusieurs questions concrètes sur la procédure d'oc-
troi. Y aura-t-il une campagne d'information? La plate-forme en ligne 
est-elle déjà prête? Combien de temps faudra-t-il pour libérer les mon-
tants? Elle espère la clarté la plus grande possible sur l'ensemble de 
la procédure à suivre et elle se réjouit des différentes mesures du gou-
vernement. 
 
M. D'Amico indique que le droit à l'énergie fait partie du droit à un lo-
gement décent. Son groupe se bat pour des mesures structurelles 
telles que la TVA à 6 %. Le droit européen ne doit pas être un obstacle 
pour mieux aider les personnes dans la précarité. Il estime que la pro-
cédure d'octroi du chèque mazout peut être simplifiée. Il faut veiller à 
ne pas discriminer les personnes n'ayant pas de numéro de compte. Il 
demande si des sessions d'aide seront prévues pour assister les per-
sonnes dans leurs démarches. 
 
Mme Depraetere souhaite que la TVA à 6 % sur l'énergie devienne une 
mesure structurelle. Elle indique que cette question devrait être exami-
née en octobre, lors de la confection du budget. Les personnes qui se 
chauffent au mazout n'ont toutefois pas accès à la TVA réduite. Il est 
donc important de les soutenir. Elle demande quand et selon quelles 
modalités aura lieu la campagne d'information. 
 
Le ministre Dermagne répond aux différentes questions posées. Il ré-
fute tout caractère communautaire au dossier. Si les pourcentages 
d'utilisateurs de mazout en Flandre et en Wallonie avaient été inversés, 
il aurait, exactement de la même manière, agi en sa qualité de ministre 
de l'Économie. Il rappelle l'engagement du gouvernement de ne laisser 
personne au bord de la route pour cet hiver. Concernant l'information 
de la population, une campagne de communication est prévue, et l'en-
semble des canaux disponibles sera mobilisé.  
 
La commission de l'Économie a ensuite procédé, en date du 22 juin, 
au vote du projet de loi. Une seconde lecture n'a pas été demandée. 
Tous les membres de la commission ont voté en faveur du projet à 
l'exception des membres du groupe N-VA qui se sont abstenus.  
 
Madame la présidente, si vous me le permettez, je vais à présent dire 
quelques mots au nom de mon groupe sur le texte qui nous est pré-
senté. 
 

kosten van het premiemechanisme 
zouden minder dan 1 % van de  
geoormerkte middelen bedragen. 
Hij vindt de maatregel, – die de 
steun van de Ecolo-Groenfractie 
gekregen heeft – eerlijk, gul en 
slim. De heer Patrick Prévot heeft 
de amendementen van de meer-
derheid toegelicht. Deze strekken 
ertoe de toelage van 200 euro tot 
225 euro te verhogen en de termij-
nen voor de indiening van de aan-
vragen tot 10 januari 2023 te ver-
lengen.  
 
De heer Van Lommel vroeg 
waarom die maatregel zo lang op 
zich heeft laten wachten. Hij wees 
op de verschillen tussen de gewes-
ten op het stuk van het stookolie-
verbruik. Zijn fractie pleit voor 
structurele maatregelen op de 
energiefactuur. Mevrouw Reuter 
wenst dat de maatregel snel van 
kracht zou worden en drong aan op 
een goede communicatie naar de 
burgers. Ze vraagt namens de MR-
fractie een vergelijkbare steun-
maatregel voor de ambachtslieden 
en de kmo's.  
 
Mevrouw Dierick stelde vragen 
over de toekenningsprocedure en 
wilde weten of er een informatie-
campagne op touw zou worden ge-
zet en of er al een onlineplatform 
beschikbaar was. Ze hoopte dat er 
duidelijkheid verschaft zou worden 
over de procedures en was blij met 
de maatregelen van de regering. 
 
De heer D'Amico was van mening 
dat het recht op energie een onder-
deel vormt van het recht op be-
hoorlijke huisvesting. Zijn fractie 
pleitte voor maatregelen, zoals de 
btw-verlaging naar 6 %. Hij gaf aan 
dat de Europese regelgeving geen 
obstakel mag vormen. Hij was van 
mening dat de procedure voor de 
toekenning van de stookolieche-
que vereenvoudigd zou kunnen 
worden, zodat men de meest 
kwetsbare groepen beter zou kun-
nen helpen. Hij vroeg of er voorzien 
is in zitdagen om aanvragers te 
helpen.  
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Tout d'abord, je remercie très sincèrement le ministre M. Pierre-Yves 
Dermagne d'avoir porté ce projet. Avec celui-ci, nous allons pouvoir 
soutenir une part importante de la population et l'aider à faire face à 
l'augmentation des prix de l'énergie. Nous corrigeons, en quelque 
sorte, une certaine inégalité, puisque si le mécanisme direct de  
réduction de la TVA, notamment sur le gaz, avait été implémenté, il 
fallait aussi avoir une attention pour les personnes se chauffant au ma-
zout ou au propane. C'est l'objectif de ce texte. 
 
En Belgique, un ménage sur cinq se chauffe au mazout. Cela repré-
sente un million de ménages, dont 37,3 % résident effectivement en 
Wallonie. Comme je viens de le dire, avec ce projet, c'est une part im-
portante de la population qui pourra être aidée. 
 
Selon nous, il est essentiel de soutenir le pouvoir d'achat des ménages. 
Je veux vraiment ici appuyer l'engagement pris par le gouvernement 
de ne laisser personne au bord de la route cet hiver. Au niveau de notre 
groupe, nous continuerons d'appeler le gouvernement à des mesures 
fortes pour aider les gens, notamment à faire face à l'augmentation des 
coûts de l'énergie.  
 

Mevrouw Depraetere pleitte ervoor 
de tijdelijke verlaging van de btw op 
energie naar 6 % om te vormen tot 
een structurele maatregel en om 
die kwestie in oktober te bespre-
ken, tijdens de bespreking van de 
begroting. Aangezien degenen die 
met stookolie verwarmen niet in 
aanmerking komen voor een ver-
laagd tarief, moet men die groep 
steunen. Ze vroeg wanneer de in-
formatiecampagne op touw gezet 
zou worden en hoe die zou verlo-
pen. 
 
De heer Dermagne ontkende dat 
het dossier communautair van aard 
is en stelde dat zijn beslissing niet 
beïnvloed werd door het aantal 
personen in elk gewest dat met 
stookolie verwarmt. De regering 
gaf aan vastbesloten te zijn om nie-
mand in de kou te laten staan deze 
winter. Alle communicatiekanalen 
zullen worden benut. 
 
De commissie voor Economie is op 
22 juni overgegaan tot de stem-
ming. Alle leden stemden voor het 
wetsontwerp, behalve de N-VA, die 
zich onthield.   
 
Ik zal nu het standpunt van mijn 
fractie toelichten. Dankzij dit ont-
werp zullen we meer mensen kun-
nen steunen in het licht van de stij-
gende verwarmingskosten. Er 
wordt voor meer gelijkheid gezorgd 
tussen diegenen die met gas en 
diegenen die met stookolie verwar-
men. Een huishouden op vijf ver-
warmt zijn woning met huisbrand-
olie, en 37,3 % van die gezinnen 
woont in Wallonië. Ik steun het en-
gagement van de regering om 
deze winter niemand in de kou te 
laten staan.   
 

14.02  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Bedankt, collega Prévot, voor 

het mondelinge verslag. Het is overigens wel bijzonder dat de PS-frac-
tie blijkbaar de grootste is in het halfrond, aangezien zij het debat 
mocht beginnen. Het is misschien haar toekomstdroom. Ik hoop alles-
zins dat wij de grootste fractie blijven. 
 
Ik zal het hele debat van gisteren in de commissie niet overdoen. Ik wil 
slechts een aantal belangrijke punten aanhalen. Zoals eerder aange-
geven, denk ik dat het doel van de voorgestelde maatregel nobel is. 

14.02  Anneleen Van Bossuyt (N-

VA): Même si la finalité de la me-
sure est noble, la N-VA aurait pris 
d'autres mesures pour alléger la 
lourde facture énergétique des mé-
nages. MM. Wollants et Donné 
avaient mis une proposition très 
concrète sur la table: l'octroi d'une 
réduction d'impôt de 500 euros aux 
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We zijn het er allemaal over eens dat de energiefactuur voor onze ge-
zinnen heel zwaar doorweegt en dat daarvoor maatregelen moeten 
worden genomen. Onze fractie zou echter andere maatregelen nemen 
dan dewelke de regering neemt. 
 
Collega Prévot heeft ook verwezen naar mijn toelichting van gisteren. 
Collega's Wollants en Donné hebben, in naam van de fractie, een heel 
concreet voorstel op tafel gelegd. Dat voorstel gaat over de toekenning 
van een belastingvermindering van 500 euro aan gezinnen. Dat heeft 
namelijk diverse voordelen. Het zou immers gebeuren via een vermin-
dering van de bedrijfsvoorheffing. Die techniek werd al eerder toege-
past, bijvoorbeeld voor de federale jobbonus. Andere voordelen zijn 
dat elk huishouden ervan kan genieten en dat het voor iedereen het-
zelfde bedrag van 500 euro is. Het verbruik zal ook niet gesimuleerd 
worden. Dat is eveneens niet onbelangrijk. Voor een verlaging van het 
belastingtarief simuleert men immers deels het verbruik. Dat staat na-
tuurlijk in schril contrast met de maatregelen die de regering neemt; dat 
is voor iedereen duidelijk. 
 
Een belangrijk element waarop we gisteren zijn ingegaan en dat niet 
vermeld is in het mondelinge verslag, al is het natuurlijk moeilijk om 
alles daarin te vermelden, is dat de regering de belangrijke groep van 
bewoners van appartementsgebouwen vergeet. Dat is geen kleine 
groep. Het gaat namelijk om 3 à 4 miljoen mensen. Ten opzichte van 
het totaal aantal inwoners in België van 11 miljoen vergeet de regering 
wel degelijk een grote groep. 
 
Die 3 à  4 miljoen appartementsbewoners verwarmen grotendeels op 
gas. Een klein deel van hen verwarmt op elektriciteit. 
 
Zij kunnen nog altijd niet het verlaagde btw-tarief op gas van 6 % ge-
nieten. 
 
Gisteren verwees ik naar de verschillende uitspraken die hierover eer-
der al gedaan zijn, onder meer van uw voorzitter Paul Magnette, mijn-
heer de minister, die reeds in april een oplossing binnen de kortste tijd 
in het vooruitzicht stelde. Anderen zeiden dat er naarstig naar een op-
lossing zou worden gezocht. Mijn fractie stelt daar al sinds januari vra-
gen over. Vervolgens berichtte minister Van Peteghem dat er een op-
lossing zou worden uitgewerkt en vorige week werd gezegd dat de be-
trokkenen vanaf 1 juli ook het verlaagde btw-tarief op gas zullen kun-
nen genieten. Het is vandaag 23 juni en ik stel mij oprecht de vraag, in 
het belang van de vele bewoners van appartementsgebouwen, hoe u 
het in godsnaam nog zult klaarspelen om alles in orde te brengen tegen 
1 juli, zodat ook bewoners van appartementsgebouwen het verlaagde 
btw-tarief op gas zullen kunnen genieten. 
 
Natuurlijk zal de maatregel voor hen pas gelden vanaf 1 juli, terwijl dat 
voor anderen al het geval is sinds 1 april. Als de regering er toch nog 
in slaagt om de maatregel in te voeren vanaf 1 juli, dan zal er nog altijd 
een verschil zijn met de niet-appartementsbewoners. Dan had ik het 
nog niet over de groep van bewoners van appartementsgebouwen die 
zich verwarmen met elektriciteit. Voor hen is er nog altijd geen oplos-
sing en lijkt evenmin in de maak te zijn. 
 
Als ons voorstel wel was aangenomen – de meerderheid heeft het ech-
ter verworpen –, dan zou dat wel al allemaal in orde zijn geweest en 
zou iedereen op dezelfde manier dat voordeel kunnen genieten, een 

ménages. Une telle mesure pré-
sente plusieurs avantages. En ef-
fet, elle serait accordée sous la 
forme d'une réduction du pré-
compte professionnel, chaque mé-
nage entrerait en ligne de compte 
et le montant serait le même pour 
tout le monde. La consommation 
ne serait pas non plus encouragée. 
Il en va autrement dans le cas 
d'une réduction du taux d'imposi-
tion. 
 
Le gouvernement oublie de sur-
croît les 3 à 4 millions de résidents 
d'immeubles à appartements, qui 
se chauffent en grande partie au 
gaz, une petite partie d'entre eux 
se chauffant à l'électricité. 
 
La semaine dernière, il a été dit que 
ces personnes pourraient égale-
ment bénéficier du taux de TVA ré-
duit sur le gaz à partir du 1er juillet 
2022. Nous sommes le 23 juin. 
Comment fera-t-on pour tout arran-
ger? Pour les personnes n'habitant 
pas un appartement, la mesure est 
déjà d'application depuis le 
1er avril. Pour les résidents d'un im-
meuble à appartements qui se 
chauffent à l'électricité, il ne semble 
même y avoir aucune solution à 
l'horizon. 
 
Avec notre proposition, que la ma-
jorité a rejetée, tout aurait été réglé 
et l'avantage aurait été supérieur à 
celui qu'offrent les différentes me-
sures adoptées par le gouverne-
ment.   
 
Un ménage moyen qui se chauffe 
au gaz a payé 1 150 euros de plus 
au cours de l'année écoulée qu'une 
famille qui se chauffe au mazout, 
mais il ne reçoit aucune compensa-
tion correspondant à ces coûts 
beaucoup plus élevés. Les per-
sonnes qui se chauffent au mazout 
ont également déjà reçu la prime 
unique de 100 euros. Il subsiste 
donc toujours un écart entre ceux 
qui se chauffent au gaz et ceux qui 
se chauffent au mazout. Aucune 
justification objective n'explique cet 
écart. 
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voordeel dat trouwens groter zou zijn geweest, namelijk 500 euro, dan 
het voordeel dat door de verschillende maatregelen van de regering 
naar voren wordt geschoven. 
 
In de commissie had ik ook gevraagd waarom de gebruikers van ma-
zout een groter voordeel zouden moeten genieten dan de gebruikers 
van gas. Als men de cijfers van de CREG vergelijkt, ziet men dat een 
gemiddeld gezin dat op gas verwarmt, door de heel sterk stijgende 
gasprijzen, die sterker stijgen dan de prijzen van mazout, het voorbije 
jaar gemiddeld 1.150 euro meer kosten heeft gemaakt dan een gezin 
dat op mazout verwarmt. Degenen die op gas verwarmen, hebben een 
eenmalige premie van 100 euro gekregen. Daarnaast is er ook het ver-
laagde belastingtarief van 6 %. Daarvan zijn berekeningen gemaakt. 
Dat zou neerkomen op 73 euro. Die maatregel is nu verlengd. Daar zal 
dus een stuk bijkomen. De eenmalige premie van 100 euro hebben de 
gebruikers van mazout echter ook gekregen. De premie werd immers 
via de elektriciteitsfactuur toegekend. We zien dus nog altijd een dis-
crepantie in de maatregelen ten gunste van wie op gas verwarmt en 
van wie op mazout verwarmt. Daar lijkt mij geen objectieve rechtvaar-
diging voor te zijn. 
 
Ik zal geenszins beweren dat het zo bedoeld was – u ontkende dit gis-
teren trouwens vrij heftig -, maar wij kunnen alleen maar vaststellen dat 
in Wallonië meer dan de helft van het aantal gezinnen op mazout ver-
warmt, terwijl dat in Vlaanderen 16 tot 17 % is. Ik zal hier vandaag toch 
te herhalen wat ik gisteren al zei: het zijn alvast niet de Vlaamse par-
tijen die in de regering de broek dragen. 
 

En Wallonie, plus de la moitié des 
ménages se chauffent au mazout. 
En Flandre, le chiffre est de 16 à 
17 %. Ce ne sont en tout cas pas 
les partis flamands qui portent la 
culotte dans ce gouvernement. 
 

14.03  Albert Vicaire (Ecolo-Groen): Madame la présidente, chers col-

lègues, ce projet concerne une prime de 225 euros qui serait octroyée 
aux ménages dont la résidence principale est chauffée soit au mazout 
soit au gaz propane en vrac. La situation financière de nombreux mé-
nages est critique. Elle exige que nous sortions de nos zones de con-
fort pour trouver des solutions – certes imparfaites – pour faire face à 
une succession de crises et une situation qu'aucun de nos dirigeants 
n'est en âge d'avoir pu connaître. 
 
Pour ces raisons, le groupe Ecolo-Groen soutiendra ce texte, mais 
nous y voyons les avantages supplémentaires suivants. Première-
ment, une équité de traitement pour chaque citoyen face à l'augmen-
tation du coût de la vie. La ministre de l'Énergie l'a dit, l'État ne va pas 
faire de bénéfice sur le dos des personnes subissant l'augmentation 
des prix de l'énergie. Cette prime équilibre le supplément de TVA perçu 
suite à l'augmentation des combustibles désignés. Le gouvernement a 
diminué la TVA sur le gaz et sur l'électricité. Cela représentera environ 
le même montant. Il s'agit d'une justice de traitement pour tous les mé-
nages. 
 
Deuxièmement, le projet prévoit un mécanisme afin de faire profiter de 
cette prime les habitants d'une résidence chauffée par une chaudière 
centrale. Ce mécanisme, via le syndic, a été créé de toutes pièces, en 
partant d'une feuille blanche, ce qui explique notamment le délai né-
cessaire à sa mise en place. Je remercie les services du SPF Écono-
mie pour ce travail. 
 
Troisièmement, nous avons travaillé en urgence sur ce texte et hier, 
deux modifications ont été introduites. D'abord, le montant à été porté 
à 225 euros au lieu de 200. Ensuite, les dates ont été étendues. Ce 

14.03  Albert Vicaire (Ecolo-

Groen): Dit ontwerp betreft een 
premie van 225 euro die toege-
kend wordt aan gezinnen die hun 
woning verwarmen met stookolie of 
propaangas. De benarde financiële 
situatie van veel gezinnen noopt 
ons uit onze comfortzone te stap-
pen om een ongekende crisis het 
hoofd te bieden.  
 
Daarom zal de Ecolo-Groenfractie 
deze tekst, die veel voordelen be-
vat, steunen. Ten eerste zorgt deze 
tekst voor een gelijke behandeling 
van alle burgers nu de kosten van 
levensonderhoud stijgen. Met de 
premie worden de extra btw-ont-
vangsten van de overheid als ge-
volg van de gestegen brandstofprij-
zen gecompenseerd. 
 
Ten tweede bevat de tekst een me-
chanisme om de premie uit te brei-
den tot bewoners van een woning 
die verwarmd wordt door een cen-
trale verwarmingsketel. Ik wil de 
diensten van de FOD Economie 
bedanken voor de uitwerking van 
dat mechanisme.  
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changement de date est particulièrement malin car la prime est unique. 
Donc, même si les dates s'élargissent, les gens ne vont pas en profiter 
plus. Ils vont chacun pouvoir en profiter. Ceux qui étaient prévoyants 
et qui avaient fait le plein en janvier ou en tout cas avant la crise de 
l'énergie, peut-être parce qu'ils avaient vu l'inflation grandir aux États-
Unis, peut-être parce qu'ils avaient anticipé l'augmentation des taux 
aux État-Unis et forcément la montée du dollar par rapport à l'euro, 
ceux-là pourront faire le plein en fin d'année et bénéficieront aussi de 
la prime. 
 
Enfin, pour sortir de la crise et vraiment aider nos concitoyens, nous 
devons écouter les économistes. Ils se basent sur des études scienti-
fiques. Nous attendons le rapport des économistes demandé par le 
gouvernement pour la fin de ce mois. J'espère que nous pourrons en-
core dépasser les positions politiques et prendre les mesures préconi-
sées à court et à long terme par ces spécialistes et notamment contrer 
les effets de seuil et lutter contre les inégalités. 
 
Je vous remercie pour votre attention. 
 

 
Bovendien werden er in de tekst 
twee wijzigingen aangebracht: het 
bedrag werd van 200 naar 
225 euro opgetrokken en de termij-
nen werden verlengd, wat zinvol is, 
aangezien het een eenmalige pre-
mie betreft. Degenen die op de cri-
sis en de stijgende inflatiepercenta-
ges in de Verenigde Staten geanti-
cipeerd hadden en hun  
stookolietank in januari gevuld 
hadden, kunnen dat op het eind 
van het jaar nog eens doen en dan 
ook deze premie krijgen.  
 
Tot slot kijken we uit naar het ver-
slag van de economen dat eind juni 
klaar moet zijn. Ik hoop dat we over 
de partijgrenzen heen de daarin 
vermelde adviezen zullen kunnen 
toepassen, met name om de drem-
peleffecten tegen te gaan en de on-
gelijkheden te bestrijden.  
 

14.04  Erik Gilissen (VB): Mevrouw de voorzitster, de heer Van Lom-

mel heeft dit dossier in de commissie behandeld. Hij is ook wat beter 
geplaatst gezien zijn activiteiten in de commissie voor Energie, Leef-
milieu en Klimaat. Hij kon vandaag echter niet aanwezig zijn. Ik zal dan 
ook een korte uiteenzetting in zijn plaats houden.  
 
Een tegemoetkoming voor de aanschaf van huisbrandolie of propaan 
is meer dan welkom. De prijzen voor energie swingen de pan uit. Het 
is nog maar de vraag of we de piek al bereikt hebben dan wel of de 
prijzen misschien nog verder zullen stijgen. De woning kunnen verwar-
men, is een basisbehoefte. Het betaalbaar maken en houden van ener-
gie is dan ook een prioriteit. Het permanent verlagen van de btw op 
energie naar 6 % zou dan ook een goede zaak zijn voor de burger. 
 
Na al het gekibbel binnen de regering is hier echter nog steeds geen 
beslissing over genomen. Er zijn binnen Vivaldi blijkbaar even veel par-
tijen als er meningen zijn. Men raakt het over niets eens, ook niet als 
het gaat over het verhogen van de koopkracht. Niet alleen energie om 
te verwarmen is een basisbehoefte, maar ook de brandstof voor de 
wagen om van en naar het werk te kunnen rijden en ook heel wat aan-
kopen in de winkel zijn basisbehoeften. De prijzen in de winkels zijn 
sinds december vorig jaar met gemiddeld 11 % gestegen. Niet alleen 
de energie, maar ook de winkelkar moet betaalbaar zijn en blijven.  
 
De energiedeal werd al maanden geleden gemaakt. We hebben er be-
grip voor dat er tijd nodig is om een en ander correct uit te werken, 
maar we kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat het toch wel wat 
sneller had gekund. Bij de minister van Energie, mevrouw Van der 
Straeten, heb ik onlangs cijfers opgevraagd. In totaal zijn er in België 
bijna 5,2 miljoen elektriciteitscontracten en 3,1 miljoen contracten voor 
de afname van gas. Als we dit per Gewest bekijken, zijn er toch wel 
enkele opmerkelijke verschillen. 
 

14.04  Erik Gilissen (VB): Une in-

tervention pour l'achat de gasoil ou 
de propane est plus que bienve-
nue. Reste à savoir si nous avons 
déjà atteint le pic tarifaire. Le 
chauffage du logement est un be-
soin de base. L'abaissement per-
manent de la TVA sur l'énergie à 
6 % serait bénéfique à nos conci-
toyens, mais les dissensions au 
sein du gouvernement n'ont tou-
jours pas permis à ce dernier de 
prendre une décision à ce sujet. Le 
carburant pour les trajets domicile 
– lieu de travail ainsi que de nom-
breux produits vendus dans les 
commerces sont des besoins de 
base. Dans les commerces, les 
prix ont augmenté de 11 % en 
moyenne depuis décembre 2021. 
Le chariot du supermarché doit 
aussi rester abordable. 
 
Conclu il y a plusieurs mois, l'ac-
cord sur l'énergie aurait tout de 
même pu être mis en œuvre plus 
rapidement. 
 
Beaucoup plus de Flamands que 
de Wallons se chauffent au gaz. 
C'est la raison pour laquelle, selon 
nous, les choses ont traîné avant 
que cette diminution de la TVA ne 
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Zo zijn er bijna 3 miljoen elektriciteitscontracten en iets meer dan 2 mil-
joen gascontracten in Vlaanderen. Ervan uitgaande dat nagenoeg elke 
woning een elektriciteitsaansluiting heeft, kunnen wij stellen dat nage-
noeg 70 % van de Vlaamse gezinnen een gasaansluiting heeft. In Wal-
lonië zijn er ongeveer 1,65 miljoen elektriciteitscontracten en net geen 
700.000 gascontracten. Slechts iets meer dan 41 % van de Waalse 
gezinnen maakt dus gebruik van gas.  
 
Veel meer Vlamingen dan Walen verwarmen dus op gas. Daardoor 
heeft het volgens ons ook wat langer geduurd om die btw-verlaging op 
gas toe te kennen. Bovendien is de compensatie voor het verwarmen 
op stookolie 225 euro en bedraagt de btw-verlaging op gas tussen april 
en oktober slechts gemiddeld 95 euro. De prijs voor gas is bovendien 
in verhouding zelfs sterker gestegen dan de prijs voor stookolie. Wie 
verwarmt op stookolie, krijgt desondanks toch een hogere toelage.  
 
Mijnheer de minister, u zult het ontkennen, net als in de commissie, 
maar gezien de cijfers die ik zonet aanhaalde, kunnen wij ons toch niet 
van de indruk ontdoen dat dit een of andere communautaire lading 
heeft.  
 
Met betrekking tot de collectieve verwarming in gebouwen stellen wij 
vast dat er voor verwarming op gas nog steeds geen wetgevend kader 
voorzien is. Dat was reeds lang beloofd, maar dat is er dus nog steeds 
niet. Met dit wetsontwerp wordt er wel tegemoetgekomen aan het pro-
bleem voor de collectieve verwarming op stookolie, maar wie collectief 
verwarmt op aardgas, komt nog steeds niet in aanmerking.  
 
De toelage die men toekent, is een lapmiddel. Tot op vandaag werd er 
immers geen enkele structurele maatregel genomen om die energie-
factuur te verlagen. Dat is net hetgeen het Vlaams Belang vraagt, 
structurele maatregelen om die energiefactuur te verlagen. Energie is 
peperduur. Vele mensen hebben het steeds moeilijker om hun ener-
giefactuur te kunnen betalen. Daarom zullen wij dit wetsontwerp dan 
ook steunen.  
 
Maar collega's, er is meer dan alleen dit nodig. Ik kan alleen maar ho-
pen, minister, dat u met doortastendere maatregelen zult komen, want 
de mensen redden het niet meer. Men mag wel iets meer verwachten 
van een regering die zichzelf progressief noemt en die voor de mensen 
wil opkomen.  
 

soit accordée. Par ailleurs, la com-
pensation pour le chauffage au ma-
zout est bien plus importante, alors 
qu'en comparaison, le prix du gaz 
a augmenté bien davantage. Et au-
cune solution n'a encore été trou-
vée pour les gens qui se chauffent 
collectivement au gaz naturel. 
 
Cette allocation constitue un pis-al-
ler. Jusqu'à aujourd'hui, aucune 
mesure structurelle n'a été prise 
pour réduire la facture énergétique. 
 
L'énergie est extrêmement chère. 
De nombreuses personnes éprou-
vent de plus en plus de difficultés à 
payer leur facture. C'est pourquoi 
nous soutiendrons ce projet de loi, 
mais il faut en faire davantage. 
J'aspire à des mesures plus éner-
giques de la part d'un gouverne-
ment qui se dit progressiste. 
 

14.05  Florence Reuter (MR): Madame la présidente, je remercie éga-

lement M. Patrick Prévot pour son rapport concis ainsi que l'ensemble 
des commissaires de la commission de l'Économie car nous avons pu 
dégager l'unanimité pour éviter la deuxième lecture et pour pouvoir vo-
ter ce texte important aujourd'hui en séance plénière. En effet, mon-
sieur le ministre, la mesure est urgente. Elle a été décidée en Conseil 
des ministres en avril dernier et elle est attendue par un million de ci-
toyens qui, du fait de l'augmentation du coût des carburants et de 
l'énergie, ont du mal, soit, à remplir leur cuve pour l'hiver prochain, soit 
tout simplement à payer la facture pour la cuve qui a été remplie ré-
cemment. Cela concerne un million de Belges! Peu importe qu'ils 
soient flamands, wallons, germanophones ou bruxellois, aujourd'hui, 
ils se retrouvent tous dans une situation difficile. 
 
Il n'y a pas que les faibles revenus qui se retrouvent dans une situation 
compliquée. La classe moyenne est aujourd'hui également sur le fil, a 

14.05  Florence Reuter (MR): Ik 

dank de heer Prévot voor zijn ver-
slag en ik dank ook de commissie-
leden. Dankzij de eenparigheid in 
de commissie kon een tweede le-
zing voorkomen worden en kan er 
vandaag over deze belangrijke 
tekst gestemd worden. Een miljoen 
burgers die er niet meer in slagen 
een volle stookolietank te betalen, 
wachten op deze maatregel, waar-
toe de ministerraad in april beslist 
heeft. Of het nu Vlamingen, Walen, 
Duitstaligen of Brusselaars zijn, ze 
verkeren allen in moeilijkheden. 
Aangezien ook de middenklasse 
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la corde au cou et a du mal à finir le mois. Il était donc effectivement 
très important d'agir. Comme je l'ai fait en commission, j'insiste à nou-
veau sur la communication qui devra être faite rapidement afin que 
tous ceux qui sont concernés puissent véritablement bénéficier de 
cette prime unique de 225 euros. C'est évidemment très important. Par 
ailleurs, même si je sais que des mesures et des études sont en cours 
pour essayer de trouver d'autres situations, je rappelle aussi qu'il faut 
aider nos indépendants, nos petites entreprises et nos artisans. Je 
prends l'exemple du boulanger qui doit chauffer son four à pain. Lui 
aussi se trouve dans une situation extrêmement compliquée. Ce coût 
difficile a évidemment aussi des conséquences sur le ménage des pe-
tits indépendants. Il est donc extrêmement important que nous agis-
sions pour eux également. 
 
Monsieur le ministre, vous m'avez annoncé que les résultats du groupe 
de travail seraient définitifs et attendus début juillet. Ces aides sont 
évidemment les bienvenues. Il importe maintenant de travailler à des 
solutions plus globales à long terme car on sait très bien que la situa-
tion en ce qui concerne les coûts ne va pas s'améliorer. 
 
Faut-il le répéter, mon groupe et moi-même défendons évidemment 
des solutions structurelles pour augmenter le pouvoir d'achat des 
Belges. Cela passe évidemment par une augmentation du taux d'em-
ploi. C'est fondamental et, bien entendu, à cela s'ajoute une baisse de 
la fiscalité. Je crois que vous connaissez déjà le message. 
 

het moeilijk heeft om de eindjes 
aan elkaar te knopen, moest er iets 
gedaan worden. Er zal snel gecom-
municeerd moeten worden, zodat 
de betrokkenen van deze eenma-
lige bonus van 225 euro kunnen 
profiteren. 
 
Er worden maatregelen onderzocht 
om de zelfstandigen, de kleine on-
dernemingen en de ambachtslie-
den, die zich door de stijgende 
energiekosten in een moeilijke situ-
atie bevinden, te helpen. De eind-
resultaten van de werkgroep  
worden begin juli verwacht. Deze 
steun is welkom. Er moet werk ge-
maakt worden van langetermijnop-
lossingen, aangezien de situatie 
niet zal verbeteren. 
 
We verdedigen structurele oplos-
singen waarbij de koopkracht van 
de  Belgen verhoogd wordt door de 
werkzaamheidsgraad op te trekken 
en de belastingen te verlagen.  
 

14.06  Leen Dierick (CD&V): Mijnheer de voorzitster, mijnheer de mi-

nister, collega's, de energieprijzen zijn historisch hoog door de oorlog 
in Oekraïne. Vele mensen hebben het moeilijk hun energiefactuur te 
betalen. De regering heeft al een aantal maatregelen genomen om de 
hoge energieprijzen te drukken. Door het voorstel van onze minister en 
zijn collega, mevrouw Van der Straeten, werd de btw op elektriciteit en 
gas al tijdelijk verlaagd naar 6 %, een maatregel die vorig weekend nog 
werd verlengd. Daarnaast werd het uitgebreide sociaal tarief voor de 
meest kwetsbaren ook tijdelijk verlengd, een maatregel die wij zeker 
steunen. 
 
Maar wij mogen de mensen die daar geen recht op hebben en die het 
toch moeilijk hebben, niet vergeten. Niet alle mensen verwarmen hun 
huis met elektriciteit of gas. Sommige gezinnen verwarmen nog steeds 
met huisbrandolie, bijvoorbeeld omdat er geen gasleiding in hun straat 
ligt. Dat is zowel in Vlaanderen als in Wallonië het geval. Zo verwarmen 
heel wat gezinnen die landelijk wonen in West-Vlaanderen of in Lim-
burg, hun huis nog met huisbrandolie. Voor ons gaat het dus zeker en 
vast niet om een communautair debat. Wie het nodig heeft, heeft er 
recht op, ongeacht de woonplaats. Dat is onze visie althans. 
 
Dus ja, ook wie niet verwarmt met gas of elektriciteit moeten onder-
steund worden. Daar het niet mogelijk is de btw op huisbrandolie of 
propaan in bulk te verlagen, heeft de regering gekozen voor een an-
dere oplossing, namelijk een premie van 200 euro, die afgelopen 
weekend verhoogd werd tot 225 euro. 
 
Die premie werd al enige tijd geleden aangekondigd. Nu kunnen wij 
eindelijk overgaan tot de stemming. Ik vind het belangrijk dat er nu ein-
delijk duidelijkheid komt over de manier waarop de rechthebbenden de 
premie kunnen aanvragen. Dat kan online of via een aangetekend 

14.06  Leen Dierick (CD&V): Les 

prix de l'énergie sont historique-
ment élevés. Le gouvernement a 
déjà pris certaines mesures pour 
réduire les prix, dont une réduction 
temporaire de la TVA sur l'électri-
cité et le gaz. Le week-end dernier, 
il a prolongé cette mesure jusqu'à 
fin 2022. Il a une nouvelle fois pro-
longé temporairement le tarif social 
pour les personnes les plus vulné-
rables. Si nous saluons évidem-
ment ces mesures gouvernemen-
tales, nous ne pouvons pas oublier 
ceux qui n'y ont pas droit, mais 
éprouvent néanmoins des difficul-
tés. 
 
Par ailleurs, certains de nos conci-
toyens chauffent leur maison autre-
ment qu'à l'électricité ou au gaz, 
surtout dans les zones rurales, tant 
en Flandre qu'en Wallonie. Il ne 
s'agit donc pas d'un débat commu-
nautaire. Ceux qui en ont besoin y 
ont droit. Comme il n'est pas pos-
sible de réduire la TVA sur le gasoil 
ou le propane en vrac, le gouverne-
ment a opté pour une prime. Il faut 
malheureusement en faire soi-
même la demande, en ligne ou par 
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schrijven. 
 
De rechthebbenden moeten dat helaas wel zelf doen; een automati-
sche toekenning is niet mogelijk. Dat is eigenlijk een beetje jammer. 
Vandaar dat ik de minister uitdrukkelijk wil vragen een goede infocam-
pagne op te zetten, zodat iedereen ervan op de hoogte is hoe een en 
ander in het werk gaat en hoe snel hij of zij de premie op zijn bankre-
kening gestort zal zien. 
 
Wij zijn blij dat het ontwerp nu op de agenda staat. Ik wil uitdrukkelijk 
alle collega's van de commissie voor Economie bedanken. Wij hebben 
lang op de tekst moeten wachten, maar hij is zeer vlot behandeld in de 
commissie. Er is ook afgeweken van de gewoonte een tweede lezing 
te vragen, waardoor wij het ontwerp vandaag konden behandelen. Ik 
vond dat een zeer constructieve houding van alle collega's. 
 
U ziet, zo kan het ook. Dat smaakt naar meer; dank u wel. 
 
Wij zullen het ontwerp zeker steunen. 
 

courrier recommandé. Il est dom-
mage qu'un octroi automatique ne 
soit pas possible. C'est pourquoi 
nous demandons au gouverne-
ment de mener une bonne cam-
pagne d'information. 
 
Nous nous réjouissons que ce pro-
jet ait été inscrit à l'ordre du jour. Il 
est passé rapidement par la com-
mission. Tous les membres ont fait 
montre d'un esprit constructif. Nous 
avons envie de dire: encore! Il va 
de soi que nous soutiendrons le 
projet. 
 

14.07  Roberto D'Amico (PVDA-PTB): Monsieur le ministre, chers 

collègues, l'énergie doit être considérée comme un besoin fondamen-
tal. Pouvoir se chauffer fait partie du droit à vivre dans un logement 
décent, qu'on se chauffe au gaz ou au mazout, d'ailleurs. Les gens ont 
rarement la possibilité de choisir et de payer tous les travaux pour 
changer leur installation. C'est pourquoi il faut réduire au maximum les 
taxes sur l'énergie.  
 
Avec le PTB, nous nous battons depuis très longtemps pour réduire la 
facture énergétique des ménages. C'est depuis 2007 que nous met-
tons en avant la TVA à 6 %. Nous avons récolté quelque 300 000 si-
gnatures sur une pétition jusqu'à aujourd'hui. Excusez du peu! Nous 
avons fait pression sur ce gouvernement pendant les mois d'automne 
et d'hiver, pour la TVA à 6 % sur le gaz et l'électricité, avant que le 
gouvernement se décide finalement à prendre cette décision au prin-
temps et mette sur la table le chèque mazout en été. Avec la Vivaldi, 
c'est deux à trois saisons de retard. Mais les travailleurs ne peuvent 
pas être baladés de trois mois en trois mois, sans savoir quel sera le 
montant de leur facture d'énergie à plus longue échéance.  
 
Je le dis aujourd'hui parce que les mesures pour faire face à l'inflation 
doivent être pensées dans une stratégie à long terme, pas seulement 
à coup de chèques pour tenter de limiter les pertes de pouvoir d'achat. 
Quand vous vous retrouvez entre ministres pour discuter de la vision à 
long terme concernant les dépenses militaires, vous êtes capables 
d'aller jusqu'en 2035. Mais quand il s'agit de mesures essentielles pour 
la classe travailleuse, de leurs factures d'énergie, vous promettez des 
mesures pour maximum six mois.  
 
Aujourd'hui, vous mettez sur la table un projet de loi qui prévoit un 
chèque pour l'acquisition de gasoil et de propane. Bien évidemment, 
nous allons soutenir cette mesure, car les gens en ont besoin. Cela fait 
des mois que c'est une urgence. Mais je tiens à préciser que nous prô-
nons des mesures plus structurelles. Une TVA à 6 %, pas seulement 
pour le gaz et l'électricité, mais également pour le mazout. L'énergie 
n'est pas un produit de luxe mais un besoin fondamental. Elle doit être 
taxée au taux le plus bas, qu'il s'agisse du gaz ou du mazout. Je sais, 
vous allez me dire que ce n'est pas possible et que l'Europe va nous 

14.07  Roberto D'Amico (PVDA-

PTB): Energie moet als een basis-
behoefte beschouwd worden. Zich 
kunnen verwarmen maakt deel uit 
van het recht op een behoorlijk on-
derkomen. We moeten de taksen 
op energie verlagen. De mensen 
kunnen de werken die nodig zijn 
om van installatie te veranderen 
niet altijd betalen. De PVDA strijdt 
al geruime tijd voor een verlaging 
van de energiefactuur. Sinds 2007 
vragen we om de btw te verlagen 
naar 6 %. Onze petitie in dat ver-
band werd door 300.000 mensen 
ondertekend. Sinds het najaar oe-
fenen we druk uit op de regering. In 
het voorjaar werd er eindelijk be-
slist om de btw op gas en elektrici-
teit te verlagen tot 6 %. In de zomer 
komt de stookoliecheque eraan. 
De vivaldiregering loopt een paar 
seizoenen achter. 
 
De werknemers kunnen niet kwar-
taal na kwartaal van het kastje naar 
de muur gestuurd worden zonder 
te weten hoe hoog hun factuur zal 
uitvallen. Er is nood aan een lange-
termijnstrategie om de inflatie te 
boven te komen. De militaire uitga-
ven kunt u tot in 2035 vastleggen, 
maar voor uitgaven voor cruciale 
maatregelen ten behoeve van de 
werkende klasse reikt de horizon 
niet verder dan zes maanden. 
 
Het wetsontwerp voorziet in een 
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en empêcher, mais quand il s'agissait d'aider les banques qui avaient 
fait banqueroute en 2008, cela a été fait. Il n'y a donc pas de raison. 
 
Enfin, je vais citer mon collègue Albert Vicaire qui disait qu'il fallait tenir 
compte des spécialistes et des économistes. J'écoute bien ce qu'il me 
dit, parce que les économistes sont des spécialistes. Je citerai 
Bruno Colmant, qui n'est pas membre du PTB.  
 
Il appelle le monde politique à repenser le bien-fondé des taxes sur la 
consommation. C'est une réflexion que nous devrions effectivement 
avoir car ces taxes sont les plus injustes qui soient.  
 

cheque voor het aanschaffen van 
huisbrandolie en propaan. Wij zul-
len die maatregel steunen, aange-
zien de mensen die steun nodig 
hebben, maar we pleiten voor 
structurele maatregelen. De btw op 
gas, elektriciteit en stookolie moet 
verminderd worden tot 6 %. Deze 
basisbehoefte moet zo laag moge-
lijk belast worden. U zult aanvoe-
ren dat Europa het ons zal belet-
ten, maar in 2008 was het wel mo-
gelijk om de banken te redden die 
bankroet gingen. 
 
De econoom Bruno Colmant roept 
de politiek ertoe op de rechtmatig-
heid van verbruiksbelastingen op-
nieuw tegen het licht te houden. 
Deze belastingen zijn onrechtvaar-
dig.  
 

14.08  Melissa Depraetere (Vooruit): Mijnheer de minister, ik zal niet 

herhalen wat in het wetsontwerp staat. Het is immers al uitvoerig toe-
gelicht. Bovendien is het een vrij eenvoudig wetsontwerp. Ik wou wel 
nog even terugkomen op een aantal kritieken. Wat daarbij immers op-
merkelijk is, is dat de kritieken specifiek of apart op het voorliggende 
wetsontwerp worden gegeven in plaats van op het grotere geheel van 
de verschillende maatregelen die zijn getroffen in het hele energie- en 
koopkrachtdebat. 
 
Dat is opmerkelijk, want het is natuurlijk een en-enverhaal. We willen 
er immers voor zorgen dat niemand in de kou blijft staan. Voor de heel 
vele mensen die op dit moment moeite hebben om hun factuur te be-
talen, maakt het immers niet uit of zij verwarmen met elektriciteit, gas, 
stookolie of een warmtepomp. Dat maakt voor hen niet uit zolang zij op 
het einde van de maand maar in staat zijn de factuur te blijven betalen. 
 
Het is net daarom dat wij een reeks maatregelen hebben genomen. De 
eerste maatregel was het uitgebreide sociaal tarief, waarmee twee mil-
joen mensen worden beschermd. Dat is een grote groep die daarmee 
wordt beschermd. Door de stijgende prijzen is dat helaas echter onvol-
doende, want ook heel veel mensen die niet binnen die groep vallen, 
worden geconfronteerd met koopkrachtproblemen. 
 
Daarom beschermen wij ook een tweede groep, een groep die een 
rechtstreekse btw-verlaging op gas, elektriciteit of warmte krijgt via hun 
factuur. Zij krijgen een premie van honderd euro via hun factuur. 
 
Zelfs dan was er echter nog een derde groep die uit de boot viel. Dat 
is de groep die verwarmt met stookolie. Voor hen is de cheque een 
goede oplossing. Ik hoorde hier en daar opwerpen dat die maatregel 
geen structurele oplossing is en dat een cheque ook maar een cheque 
is. Dat klopt natuurlijk, maar die cheque moet wel worden bekeken bin-
nen het pakket aan maatregelen als een manier om ervoor te zorgen 
dat mensen niet uit de boot vallen. 
 
Mevrouw Van Bossuyt, een groep die door u heel terecht ook wordt 

14.08 Melissa Depraetere 

(Vooruit): Il convient de considérer 
ce projet dans le plus grand en-
semble des diverses mesures 
prises dans le cadre du débat sur 
l'énergie et le pouvoir d'achat. Pour 
ceux qui ont du mal à payer leurs 
factures, peu importe qu'ils se 
chauffent à l'électricité, au gaz, au 
mazout ou avec une pompe à cha-
leur. C'est pourquoi le gouverne-
ment a adopté une série de me-
sures. Par exemple, le tarif social 
étendu aide 2 millions d'habitants. 
La TVA sur le gaz et l'électricité a 
fait l'objet d'une baisse directe, et 
une prime de 100 euros a été oc-
troyée. Cependant, le groupe qui 
se chauffe au mazout est encore 
laissé pour compte, d'où ce projet 
de loi. Il est vrai qu'un chèque n'est 
pas une mesure structurelle, mais 
la mesure doit être considérée 
dans le paquet global des me-
sures.  
 
En effet, les citoyens qui se chauf-
fent collectivement sont toujours 
abandonnés à leur sort. Pour eux, 
le gouvernement s'engage aussi à 
prendre des mesures. À cette fin, il 
a déjà dégagé 70 millions d'euros. 
Nous comptons sur le gouverne-
ment pour prendre rapidement une 
initiative s'agissant de ces 70 mil-
lions d'euros. 



CRIV 55 PLEN 190 23/06/2022  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

63 

genoemd, bestaat uit de mensen in een appartementsblok, die inder-
daad wel nog uit de boot vallen. Dat is gewoon zo, dat moeten we vast-
stellen. Dat is ook een grote groep. Ook voor die vierde groep heeft de 
regering zich echter geëngageerd om maatregelen te nemen. Daar-
voor is 70 miljoen euro vrijgemaakt. Mijnheer de minister, wij rekenen 
er dus op dat er vanuit de regering ook snel een vierde initiatief volgt 
om die middelen goed te besteden. 
 

 

14.09  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Mevrouw de voorzitster, me-

vrouw Depraetere, het is inderdaad een en-enverhaal. 
 
U zegt het zelf, voor de grote groep van bewoners van appartements-
gebouwen die op gas verwarmen, is er nog altijd geen oplossing. Ik 
vraag me dan af waarom u niet voor het voorstel van onze fractie, van 
onder andere de collega's Donné en Wollants, hebt gestemd. Daarmee 
hadden we met één ingreep meteen 500 euro aan elk gezin kunnen 
geven, dus ook aan wie in een appartementsgebouw woont. Dat was 
toch veel eenvoudiger geweest? Met ons voorstel was iedereen gelijk 
voor de wet geweest, en bovendien zou het veel sneller zijn gegaan. U 
zegt dat de regering nu een engagement is aangegaan ten aanzien 
van de bewoners van appartementsgebouwen, maar dat is er nog altijd 
niet. Voor bewoners van appartementsgebouwen die op elektriciteit 
verwarmen, is er zelfs nog geen sprake van. Ik zoek dus naar een ver-
klaring waarom ons voorstel niet werd goedgekeurd. 
 

14.09  Anneleen Van Bossuyt (N-

VA): Je ne comprends pas pour-
quoi la proposition de notre groupe 
a été rejetée. Nous aurions pu don-
ner 500 euros à chaque famille par 
le biais d'une seule intervention. 
Avec notre proposition, tout le 
monde était égal devant la loi et les 
choses auraient été beaucoup plus 
vite. 
 

14.10  Melissa Depraetere (Vooruit): Mijn fractie en ikzelf geloven eer-

der in een getrapt systeem, waarbij de groep die binnen het uitgebreid 
sociaal tarief valt beter wordt beschermd. Voor hen gaat het over een 
veel hoger bedrag dan de 500 euro die hier wordt genoemd. Zij hebben 
het voorbije jaar al een forsere korting gekregen en dat lijkt me ook 
absoluut nodig. Deze groep heeft dat het meest nodig, maar dat neemt 
niet weg dat er geen andere maatregelen moeten worden genomen 
om ook andere groepen te ondersteunen. 
 
We geloven echter niet in één maatregel voor iedereen, veeleer in een 
getrapte vorm. Als het erom gaat om voor zoveel mogelijk mensen een 
snelle en logische maatregel te nemen, dan begrijpt u waarom wij zulke 
grote voorstanders van de btw-verlaging op energie waren. We hebben 
gezien dat die snel doorgevoerd kon worden en zo wordt meteen al de 
grootste groep bereikt. 
 
Anders dan u huldigen wij het principe dat energie een basisproduct is 
en dat het geen luxe is om zijn woning te verwarmen. Daarin verschilt 
ons voorstel van het uwe. Een eenmalige of zelfs permanent gemaakte 
belastingkorting lost dat niet op. Wij zijn ervan overtuigd dat energie 
een basisproduct is. Daarom zien we liever de verschillende maatre-
gelen naast elkaar. 
 

14.10  Melissa Depraetere 

(Vooruit): Nous ne croyons pas à 
une mesure unique pour tous, mais 
à un système par paliers, proté-
geant mieux le groupe auquel 
échoit le tarif social. Ces per-
sonnes reçoivent bien plus que 
500 euros, et elles en ont besoin. Il 
n'en demeure pas moins que des 
mesures doivent également être 
prises pour d'autres groupes. Avec 
la réduction de la TVA, nous avons 
déjà atteint le plus grand groupe en 
peu de temps. Parce que nous 
considérons l'énergie comme un 
produit de base, nous préférons 
voir différentes mesures coexister. 
 

14.11  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Nog even heel kort, want ik wil 

geen eindeloze discussie voeren. 
 
U zegt dat u voor de btw-verlaging op energie bent, maar voor de be-
woners van appartementsgebouwen bood dat geen oplossing. Het 
gaat hier over drie tot vier miljoen mensen. Zo'n grote groep valt toch 
niet te negeren. In het allerbeste geval gaat de maatregel voor hen op 
1 juli in. Voor de anderen was dat op 1 april.  
 
Die mensen hebben daar al drie maanden, namelijk april, mei en juni, 

14.11  Anneleen Van Bossuyt (N-

VA): Pour les 3 à 4 millions de per-
sonnes qui vivent dans des im-
meubles à appartements, il n'y a 
pas de solution. Dans le meilleur 
des cas, une mesure sera appli-
quée à partir du 1er juillet, soit trois 
mois plus tard que pour les autres 
citoyens. En outre, de nombreuses 
personnes ne remplissent tout 
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niet van kunnen genieten. U hebt het dan ook over de uitbreiding van 
het sociaal tarief voor de groep die daarvan kan genieten, maar u weet 
net zo goed als ik dat de allerlaagste inkomensklasse van werkende 
mensen die net niet onder het sociaal tarief valt nog een heel grote 
groep is. Die kunnen dat niet genieten. Met ons voorstel was dat wel 
het geval geweest.  
 

juste pas les conditions pour béné-
ficier du tarif social. Notre proposi-
tion les aurait pourtant aidées. 
 

14.12  Melissa Depraetere (Vooruit): Ik heb daarnet toegelicht dat het 

sociaal tarief de eerste stap is. Er moeten vier stappen worden gezet 
om ervoor te zorgen dat er geen mensen meer uit de boot vallen. Wij 
geloven wel dat we de groep die dat het meest nodig heeft het sterkst 
moeten beschermen, om dan verder in stappen te werken. Wij zijn het 
er ook mee eens dat de mensen die in een appartementsgebouw wo-
nen ook recht hebben op die btw-verlaging. Collega Verduyckt heeft 
de minister van Energie daar al heel veel vragen over gesteld. Dat blijkt 
echter niet zo eenvoudig te zijn. U weet dat dit juridisch en technisch 
iets ingewikkelder is dan een btw-verlaging rechtstreeks op de factuur 
van iemand die in een huis woont. De regering heeft zich daar echter 
voor geëngageerd en ik zie de minister instemmend knikken, dus ik ga 
ervan uit dat dit vrij snel kan worden uitgevoerd, met de middelen 
waarin reeds werd voorzien.  
 

14.12  Melissa Depraetere 

(Vooruit): Comme je l'ai déjà expli-
qué, le tarif social est la première 
étape d'un plan en quatre étapes 
qu'il faudra mettre en en œuvre 
pour que personne ne soit laissé 
pour compte. 
 
Les habitants d'un immeuble à ap-
partements ont également droit à 
une réduction de la TVA. Juridique-
ment et techniquement, la solution 
est un peu plus complexe que pour 
les habitants d'une maison, mais le 
ministre s'est engagé en ce sens et 
je présume que cette initiative 
pourra se concrétiser assez rapide-
ment grâce aux moyens que nous 
avions déjà prévus. 
 

14.13  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Nog één ding. Dat was net het 

voordeel van ons voorstel, want dat ging via de belastingbrief. Voor 
mensen die in een appartementsgebouw wonen ziet die belastingbrief 
er hetzelfde uit als voor mensen die niet in een appartementsgebouw 
wonen. Zo hadden zij er meteen van kunnen genieten en dat was niet 
zo ingewikkeld geweest. Het lijkt mij een gemiste kans.  
 

14.13  Anneleen Van Bossuyt (N-

VA): Notre proposition passait par 
la déclaration d'impôts. Elle aurait 
permis aux personnes qui vivent 
dans un immeuble à appartements 
de bénéficier immédiatement de la 
réduction de TVA. 
 

14.14  François De Smet (DéFI): Madame la présidente, monsieur le 

ministre, chers collègues, face à la hausse des prix de l'énergie (car-
burants, gaz, électricité, mazout), le gouvernement se devait de réagir 
le plus rapidement possible. Ce projet de loi permet donc d'attribuer un 
chèque de 225 euros à tous les ménages résidant en Belgique qui se 
chauffent au gasoil ou au propane. Je rappelle qu'on parle ici de 50 % 
des ménages wallons qui disposent encore d'une chaudière au ma-
zout, et, en Flandre, de 600 000 personnes. Nul doute que cette allo-
cation permettra de soulager bon nombre d'entre eux. 
 
Un autre point positif est l'extension de cette mesure aux copropriétés. 
On se souviendra que, lors de la diminution de la TVA à 6 % sur le gaz, 
les copropriétés qui représentent 1,5 million de logements avaient été 
les grands oubliés de la mesure. Je salue donc le fait que le gouverne-
ment ait enfin entendu leur appel. 
 
Toutefois, chez DéFI, nous nous interrogeons sur le champ d'applica-
tion de ce chèque. Lorsqu'il s'agit de distribuer des chèques ou des 
primes, très peu de partis remettent en question le bien-fondé de la 
mesure. Toutefois, selon nous, l'inconvénient d'une telle mesure est 
qu'elle n'est absolument pas juste ni équitable. Comment justifier le fait 
que le chèque mazout va être distribué à l'ensemble des ménages qui 
en font la demande, indépendamment de leurs revenus? En d'autres 

14.14  François De Smet (DéFI): 

Dankzij dit wetsontwerp kan er een 
cheque van 225 euro toegekend 
worden aan alle gezinnen die hun 
woning met huisbrandolie of pro-
paan verwarmen. Ik herinner eraan 
dat 50 % van de Waalse gezinnen 
en 600.000 inwoners van Vlaande-
ren nog een stookolieketel hebben. 
Een ander positief aspect is de uit-
breiding van die maatregel tot de 
mede-eigenaars, die bij de verla-
ging van het btw-tarief voor gas tot 
6 % nog uit de boot vielen.  
 
Bij DéFI vinden we deze maatregel 
echter niet billijk, aangezien de 
stookoliecheque aan alle gezinnen 
die een aanvraag indienen, onge-
acht hun inkomen, verstrekt zal 
worden. Gezinnen in armoede en 
welgestelde gezinnen zullen met 
andere woorden dezelfde cheque 
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termes, qu'un ménage gagne à peine plus que le seuil de pauvreté ou 
qu'il soit considéré comme faisant partie des déciles supérieurs, le 
montant du chèque sera invariablement le même: 225 euros. 
 
En Belgique, près de 60 % des travailleurs gagnent moins que le sa-
laire mensuel brut moyen. Il aurait été logique, mais aussi surtout plus 
juste, que plus les moyens financiers d'un ménage sont faibles ou ré-
duits, plus le montant du chèque soit important. S'il est vrai que l'ob-
jectif de cette mesure est de soulager les ménages face à la hausse 
des prix de l'énergie, force est de constater que tous les ménages ne 
subissent pas les mêmes conséquences de cette hausse de prix. En 
effet, les ménages les plus précarisés, sans oublier la classe moyenne, 
doivent nécessairement allouer une plus grande partie de leurs reve-
nus pour se chauffer que les personnes les plus aisées. 
 
Vous l'aurez compris, madame la présidente, monsieur le ministre, 
chers collègues, malgré le fait que ce chèque mazout aurait pu être 
proportionné aux revenus des bénéficiaires, nous soutiendrons son 
adoption en ce qu'il permet néanmoins de soulager les prix actuels de 
l'énergie. 
 

ter waarde van 225 euro krijgen. 
Het zou rechtvaardiger geweest 
zijn als men het bedrag van de che-
que in verhouding tot het gezinsin-
komen had berekend. 
 
Niettemin zullen we de voorlig-
gende tekst steunen.  
 

14.15  Pierre-Yves Dermagne, ministre: Madame la présidente, mes-

dames et messieurs les députés, très brièvement, je voudrais tout 
d'abord m'associer aux remerciements adressés à l'ensemble des 
membres de la commission de l'Énergie et à l'ensemble des membres 
de ce Parlement, pour avoir accepté de traiter ce texte en urgence. 
 

14.15 Minister Pierre-Yves Der-

magne: Ik dank u dat u ermee in-
gestemd hebt deze tekst met 
spoed te behandelen. 
 

Ik wil ook de leden van de minderheid bedanken, aangezien zij niet om 
een tweede lezing hebben gevraagd en een snelle stemming over deze 
tekst hebben toegestaan. 
 

Je remercie l'opposition de ne pas 
avoir demandé de seconde lecture 
et d'avoir accepté un vote rapide. 
 

La mesure qui est présentée aujourd'hui répond à un besoin criant au 
sein de la population. Elle corrige une inégalité entre les citoyens selon 
qu'ils se chauffent au mazout, au propane ou au gaz naturel. Elle per-
met de tenir compte des situations de logement avec chauffage collec-
tif en copropriété. 
 
Je peux vous confirmer qu'il y a un engagement clair de la part du gou-
vernement, avec un budget de 70 millions à la clé, pour corriger éga-
lement l'inégalité qui touche les personnes dans un logement de type 
appartement avec un chauffage collectif au gaz. Cette mesure sera 
prise le plus rapidement possible pour enfin corriger cette inégalité. 
 

De maatregel die vandaag voorligt, 
vertegenwoordigt een budget van 
70 miljoen euro en strekt ertoe een 
ongelijkheid tussen de burgers, die 
afhankelijk is van het feit of ze hun 
woning met stookolie, propaan of 
aardgas verwarmen, weg te wer-
ken. Ook wordt er in deze regeling 
rekening gehouden met de collec-
tieve verwarming in mede-eigen-
dommen.  
 

La présidente: Quelqu'un demande-t-il encore la parole? (Non) 
Vraagt nog iemand het woord? (Nee) 
 
La discussion générale est close. 
De algemene bespreking is gesloten. 
 
Discussion des articles 
Bespreking van de artikelen 
 
Nous passons à la discussion des articles. Le texte adopté par la commission sert de base à la discussion. 
(Rgt 85, 4) (2752/4) 
Wij vatten de bespreking van de artikelen aan. De door de commissie aangenomen tekst geldt als basis voor 
de bespreking. (Rgt 85, 4) (2752/4) 
 
Le projet de loi compte 12 articles. 
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Het wetsontwerp telt 12 artikelen. 
 
Aucun amendement n'a été déposé. 
Er werden geen amendementen ingediend. 
 
Les articles 1 à 12 sont adoptés article par article. 
De artikelen 1 tot 12 worden artikel per artikel aangenomen. 
 
La discussion des articles est close. Le vote sur l'ensemble aura lieu ultérieurement. 
De bespreking van de artikelen is gesloten. De stemming over het geheel zal later plaatsvinden. 
 

Budgets et comptes de la Chambre des représentants et des institutions bénéficiant 
d'une dotation 

Begrotingen en rekeningen van de Kamer van volksvertegenwoordigers en van de  
dotatiegerechtigde instellingen 

 

15 Chambre des représentants et financement des partis politiques – Comptes 2021 – Ajustement bud-

gétaire 2022 (2735/1-2) 

15 Kamer van volksvertegenwoordigers en financiering van de politieke partijen – Rekeningen 2021 – 

Begrotingsaanpassing 2022 (2735/1-2) 
 
Discussion 
Bespreking 
 
La discussion est ouverte. 
De bespreking is geopend. 
 
Les rapporteurs, MM. Van der Donckt, Bayet et Vermeersch, s'en réfèrent à leur rapport écrit. 
 

15.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de voorzitster, uit de 

begrotingscontrole is gebleken dat, en dat gebeurt natuurlijk met auto-
matische indexeringen, de royale financiering die de Kamer toekent 
aan de politieke partijen, opnieuw zal geïndexeerd worden. Momenteel 
staat de teller voor 2022 op 44 miljoen euro. Iets meer dan 10 miljoen 
euro gaat naar de werkingstoelage van de politieke fracties. De overige 
34 miljoen euro gaat naar de politieke partijen.  
 
De federale overheid heeft zelf reeds een initiatief genomen om ook op 
dat punt 1,11 % te gaan besparen, maar dat heeft natuurlijk weinig zin 
als de bedragen nadien worden aangepast aan de index. Dat gebeurt 
dit jaar zelfs verschillende keren. Ik volhard in de boosheid en net als 
de voorgaande drie jaren heb ik mijn amendementen ingediend om ook 
te besparen in de politiek. Wij vragen een besparing van de gewone 
burger. Collega's, indien u mijn amendementen aanvaardt, kan dat 
meer dan 2 miljoen euro besparen op die partijfinanciering.  
 
Ik herinner u er ook even aan – om te vermijden dat ik hier elke keer 
weer moet staan – dat mijn wetsvoorstel om die automatische indexe-
ring structureel af te schaffen nog steeds hangende is en stof ligt te 
vergaren. Indien u dat indertijd had goedgekeurd, hadden wij op die 
royale financiering van de partijen reeds meer dan 3 miljoen kunnen 
besparen, zonder enige moeite, zonder dat wij ons daarvoor pijn had-
den moeten doen.  
 
De burger heeft reeds enorme financiële inspanningen gedaan. Het is 
dus hoog tijd dat de federale overheid, maar ook deze Kamer, het-
zelfde doet. De index schrappen in dit specifieke geval, lijkt mij een 

15.01  Wim Van der Donckt (N-

VA): Le financement généreux ac-
cordé par la Chambre aux partis 
politiques est à nouveau indexé. Le 
compteur pour 2022 indique un 
montant de 44 millions d'euros. 
L'État voulait économiser 1,11 % 
dans ce cadre, mais cette écono-
mie a peu de sens si les montants 
sont indexés. Tout comme lors des 
trois années précédentes, je dé-
pose mes amendements. S'ils sont 
approuvés, ils représenteront une 
économie de 2 millions d'euros. 
 
Je rappelle également ma proposi-
tion de loi visant à supprimer struc-
turellement l'indexation automa-
tique. Si elle avait été adoptée plus 
tôt, nous aurions déjà pu économi-
ser 3 millions d'euros en matière de 
financement des partis. Nous de-
mandons des efforts importants au 
citoyen, l'État et la Chambre doi-
vent faire de même. Je demande 
votre soutien en faveur de mes 
amendements. 
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eerste logische stap, maar blijkbaar kan de meerderheid zelfs die 
moeite niet opbrengen. Ik hoor langs alle kanten ronken hoe onrecht-
vaardig die partijfinanciering is. Kijk, ik neem een initiatief om een eer-
ste stap te zetten om dat wat te corrigeren. Ik kijk uit naar initiatieven 
die er ongetwijfeld – ik heb het al elke keer gezegd, maar ik wacht nog 
steeds – zullen komen vanuit de meerderheid.  
 
Ik vraag dus nogmaals de steun voor deze simpele amendementjes, 
die ditmaal een serieuze besparing zouden zijn voor onze overheidsfi-
nanciën.  
 

15.02  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Madame la présidente, je vou-

drais réagir à l'intervention de M. Van der Donckt et lui dire que nous 
avons pris acte des amendements de la N-VA. Permettez-moi de dire 
aussi qu'ils sont "petits" par rapport à ceux que nous avons introduits 
qui visent à réduire de moitié la dotation aux partis politiques. Il est vrai 
que pour la N-VA, cela représenterait beaucoup. Ils visent également 
à réduire de moitié les rémunérations des députés. En effet, chacun 
conviendra ici que ceux-ci sont un peu trop payés pour savoir ce que 
vivent en réalité les gens. Or, on prend des décisions qui impactent 
ceux-ci tous les jours. Ils visent, en outre, à réduire les cabinets minis-
tériels où nous estimons qu'il y a eu une inflation de personnel. Cela 
ne date pas de ce gouvernement. C'est plus ancien. Selon nous, il fau-
drait plus s'appuyer sur l'administration. Mais, malheureusement, sous 
ce gouvernement tout comme sous le précédent, nous constatons une 
inflation au niveau du personnel des cabinets alors que l'emploi est 
détruit dans l'administration. C'est assez paradoxal.  
 
Monsieur Van der Donckt, si vous voulez vraiment réaliser des écono-
mies, je vous invite à soutenir les amendements du PTB plutôt que 
ceux de la N-VA. 
 

15.02  Marco Van Hees (PVDA-

PTB): De amendementen van de 
N-VA zijn zeer bescheiden in ver-
gelijking met de amendementen 
die wij ingediend hebben en die er-
toe strekken de dotaties aan de po-
litieke partijen te halveren. Onze 
amendementen beogen ook de 
wedde van de parlementsleden te 
halveren, aangezien ze overbe-
taald zijn waardoor ze geen voeling 
meer hebben met het dagelijks le-
ven van de mensen. Onze amen-
dementen strekken er bovendien 
toe de ministeriële kabinetten in te 
krimpen. Daar komen immers 
steeds meer kabinetsmedewerkers 
bij, terwijl er in de administratie ba-
nen verdwijnen.  
 
Kortom, mijnheer Van der Donckt, 
als u echt wilt bezuinigen, nodig ik 
u uit de amendementen van de 
PVDA te steunen en niet die van de 
N-VA!  
 

La présidente: Quelqu'un demande-t-il encore la parole? (Non) 
Vraagt nog iemand het woord? (Nee) 
 
La discussion est close. 
De bespreking is gesloten. 
 
*  *  *  *  * 
Amendements déposés: 
Ingediende amendementen: 
Tableau p. 35/Tabel blz. 35 
  • 1 – Marco Van Hees (2735/2) 
  • 2 – Marco Van Hees (2735/2) 
  • 3 – Marco Van Hees (2735/2) 
  • 4 – Marco Van Hees (2735/2) 
  • 5 – Marco Van Hees (2735/2) 
Tableau p. 52/Tabel blz. 52 
  • 8 – Wim Van der Donckt (2735/2) 
  • 6 – Marco Van Hees (2735/2) 
Tableau p. 56/Tabel blz. 56 
  • 7 – Marco Van Hees (2735/2) 
  • 9 – Wim Van der Donckt (2735/2) 
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*  *  *  *  * 
 
Réservés: les amendements. 
Aangehouden: de amendementen. 
 
Le vote sur les amendements, les comptes 2021 et l'ajustement budgétaire 2022 de la Chambre des repré-
sentants et du financement des partis politiques aura lieu ultérieurement. 
De stemming over de amendementen, de rekeningen 2021 en de begrotingsaanpassing 2022 van de Kamer 
van volksvertegenwoordigers en van de financiering van de politieke partijen zal later plaatsvinden. 
 

16 Cour des comptes, Cour constitutionnelle, Conseil supérieur de la Justice, Médiateurs fédéraux, 

Autorité de protection des données, Organe de contrôle de l'information policière, Institut fédéral des 
droits humains – Ajustement budgétaire 2022 (2736/1) 

16 Rekenhof, Grondwettelijk hof, Hoge Raad voor de Justitie, Federale ombudsmannen, Gegevensbe-

schermingsautoriteit, Controleorgaan op de politionele informatie, Mensenrechteninstituut – Begro-
tingsaanpassing 2022 (2736/1) 
 
Discussion 
Bespreking 
 
La discussion est ouverte. 
De bespreking is geopend. 
 
Les rapporteurs, MM. Van der Donckt, Bayet et Vermeersch, s'en réfèrent à leur rapport écrit. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole? (Non) 
Vraagt iemand het woord? (Nee) 
 
La discussion est close. 
De bespreking is gesloten. 
 
Le vote sur les ajustements des budgets de l'année budgétaire 2022 des institutions bénéficiant d'une dota-
tion aura lieu ultérieurement. 
De stemming over de aanpassingen van de begrotingen van het begrotingsjaar 2022 van de dotatiegerech-
tigde instellingen zal later plaatsvinden. 
 

17 Comité P – Nomination des membres suppléants – Appel à candidats  

17 Comité P – Benoeming van de plaatsvervangende leden – Oproep tot kandidaten  

 
Conformément à la décision de la séance plénière du 21 avril 2022, un appel à candidats est paru au Moni-
teur belge du 13 mai 2022 pour les mandats de second membre suppléant francophone du Comité P.  
Overeenkomstig de beslissing van de plenaire vergadering van 21 april 2022 verscheen in het Belgisch 
Staatsblad van 13 mei 2022 een oproep tot kandidaten voor de mandaten van Franstalig tweede plaatsver-
vangend lid.  
 
Aucune candidature n'a été introduite.  
Er werden geen kandidaturen ingediend.  
 
Conformément à l’avis de la Conférence des présidents du 22 juin 2022, je vous propose de publier au Mo-
niteur belge un nouvel appel à candidats pour les mandats de second membre suppléant francophone du 
Comité P.  
Overeenkomstig het advies van de Conferentie van voorzitters van 22 juni 2022 stel ik u voor een nieuwe 
oproep tot kandidaten in het Belgisch Staatsblad bekend te maken voor de mandaten van Franstalig tweede 
plaatsvervangend lid van het Comité P.  
 
Pas d'objection? (Non) 
Il en sera ainsi. 
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Geen bezwaar? (Nee) 
Aldus zal geschieden. 
 

18 Demandes d'urgence émanant du gouvernement 

18 Urgentieverzoeken van de regering 

 
Le gouvernement a demandé l'urgence conformément à l'article 51 du Règlement lors du dépôt du projet de 
loi portant création du Registre central pour les décisions de l’ordre judiciaire et relative à la publication des 
jugements et arrêts, n° 2754/1. 
De regering heeft de urgentieverklaring gevraagd met toepassing van artikel 51 van het Reglement, bij de 
indiening van het wetsontwerp tot oprichting van het Centraal register voor de beslissingen van de rechter-
lijke orde en betreffende de bekendmaking van de vonnissen en arresten, nr. 2754/1. 
 
Je passe la parole au gouvernement pour développer la demande d'urgence. 
Ik geef het woord aan de regering om de vraag tot urgentieverklaring toe te lichten. 
 

18.01  Ludivine Dedonder, ministre: Madame la présidente, la mise 

en place d'un registre central pour les décisions de l'Ordre judiciaire 
est l'un des cinq objectifs retenus dans le cadre du plan de numérisa-
tion de la justice pour lequel des budgets issus du Recovery and Re-
silience Facility de la Commission européenne sont prévus. 
 
Le délai pour l'opérationnalisation complète a été fixé au quatrième tri-
mestre de 2023. Le non-respect de cet objectif entraînera une pénalité 
financière. Par conséquent, afin de conserver une chance réaliste d'at-
teindre cet objectif, il est important que ce cadre juridique soit publié 
dans les plus brefs délais. 
 

18.01 Minister Ludivine Dedon-

der: De invoering van een centraal 
register voor de beslissingen van 
de rechterlijke orde is een doelstel-
ling in het door de Recovery and 
Resilience Facility van de Euro-
pese Commissie gefinancierde 
plan voor de digitalisering van Jus-
titie. Het register moet in het 4de 
kwartaal van 2023 operationeel 
zijn. De niet-naleving van die doel-
stelling zou een boete tot gevolg 
hebben. Het juridisch kader moet 
dan ook zo snel mogelijk gepubli-
ceerd worden.  
 

La présidente: Je conçois, madame la ministre, qu'il n'est pas facile de s'exprimer quand tout le monde 
papote.  
 
Je vous propose de nous prononcer sur cette demande. 
Ik stel u voor om ons over deze vraag uit te spreken. 
 
L'urgence est adoptée par assis et levé. 
De urgentie wordt aangenomen bij zitten en opstaan. 
 
Le gouvernement a également demandé l'urgence conformément à l'article 51 du Règlement lors du dépôt 
du projet de loi visant à rendre la justice plus humaine, plus rapide et plus ferme II, n° 2774/1.  
De regering heeft eveneens de urgentieverklaring gevraagd met toepassing van artikel 51 van het Regle-
ment, bij de indiening van het wetsontwerp om justitie menselijker, sneller en straffer te maken II, nr. 2774/1.  
 
Je passe la parole au gouvernement pour développer la demande d'urgence. 
Ik geef het woord aan de regering om de vraag tot urgentieverklaring toe te lichten. 
 

18.02  Ludivine Dedonder, ministre: Madame la présidente, l'urgence 

se justifie ici tout d'abord par le fait que deux articles doivent entrer en 
vigueur dans les meilleurs délais, puisqu'ils visent à corriger les ar-
ticles 4128 et 4285 pour une erreur matérielle du nouveau livre IV du 
Code civil, un livre qui entrera en vigueur le 1er juillet 2022. 
 
Ensuite, ce projet de loi contient des améliorations visant à réduire la 
surpopulation en prison. Il est donc urgent de prendre des mesures 
tant générales que spécifiques dans ce domaine.  

18.02 Minister Ludivine Dedon-

der: Twee artikelen moeten zo snel 
mogelijk in werking treden om de 
artikelen 4.128 en 4.285 van het 
nieuwe Burgerlijk Wetboek recht te 
zetten, dat op 1 juli 2022 in werking 
treedt. Dit ontwerp bevat verbete-
ringen om de overbevolking van de 
gevangenissen terug te dringen, 
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Le projet contient également des modifications de la loi du 17 mai 2006 
qui devraient entrer en vigueur le 1er septembre et pouvoir être pu-
bliées en temps utile au Moniteur belge. 
 
Il convient également de noter que l'avis du Conseil d'État a été reçu 
plus d'un mois après la date limite, ce qui rend nécessaire un débat 
d'urgence au Parlement. 
 

wat dringend nodig is. Het bevat 
ook wijzigingen van de wet van 
17 mei 2006, die op 1 september in 
werking moeten treden en gepubli-
ceerd moeten worden in het Bel-
gisch Staatsblad. Het advies van 
de Raad van State is meer dan een 
maand na de deadline binnengeko-
men, waardoor er nu met spoed 
een debat gevoerd moet worden in 
het Parlement. 
 

La présidente: Je vous propose de nous prononcer sur cette demande. 
Ik stel u voor om ons over deze vraag uit te spreken. 
 
L'urgence est adoptée par assis et levé. 
De urgentie wordt aangenomen bij zitten en opstaan. 
 
Le gouvernement a également demandé l'urgence conformément à l'article 51 du Règlement lors du dépôt:  
- du projet de loi relatif au statut et au contrôle des sociétés de bourse en ce qui concerne certaines procé-
dures de recours accélérées auprès du Conseil d’État, n° 2762/1; 
- du projet de loi relatif au statut et au contrôle des sociétés de bourse et portant dispositions diverses, 
n° 2763/1; 
- du projet de loi modifiant la loi du 25 octobre 2016 relative à l’accès à l’activité de prestation de services 
d’investissement et au statut et au contrôle des sociétés de gestion de portefeuille et de conseil en investis-
sement et portant autres dispositions diverses visant à transposer la directive (UE) 2019/2034 du Parlement 
européen et du Conseil du 27 novembre 2019 concernant la surveillance prudentielle des entreprises d’in-
vestissement, n° 2765/1. 
De regering heeft eveneens de urgentieverklaring gevraagd met toepassing van artikel 51 van het Regle-
ment, bij de indiening van: 
- het wetsontwerp op het statuut van en het toezicht op beursvennootschappen voor wat betreft bepaalde 
versnelde procedures voor beroep bij de Raad van State, nr. 2762/1; 
- het wetsontwerp op het statuut van en het toezicht op beursvennootschappen en houdende diverse bepa-
lingen, nr. 2763/1; 
- het wetsontwerp tot wijziging van de wet van 25 oktober 2016 betreffende de toegang tot het beleggings-
dienstenbedrijf en betreffende het statuut van en het toezicht op de vennootschappen voor vermogensbe-
heer en beleggingsadvies, en houdende diverse andere bepalingen tot omzetting van Richtlijn 
(EU) 2019/2034 van het Europees parlement en de Raad van 27 november 2019 betreffende het prudentiële 
toezicht op beleggingsondernemingen, nr. 2765/1. 
 
Je passe la parole au gouvernement pour développer la demande d'urgence. 
Ik geef het woord aan de regering om de vraag tot urgentieverklaring toe te lichten. 
 

18.03  Ludivine Dedonder, ministre: Madame la présidente, il s'agit 

ici des projets de loi nos 2762, 2763 et 2765.  
 
Cette directive devait être transposée en droit belge pour le 
26 juin 2021. En raison de la complexité de cette directive et du fait 
qu'elle est transposée par le biais de trois projets de loi différents, dont 
l'un crée un code complètement nouveau, la transposition a pris du 
retard. 
 
La Commission européenne a engagé une procédure d'infraction en 
raison de la transposition tardive. Le gouvernement a tout mis en 
œuvre pour que ce projet de loi soit approuvé avant les vacances d'été 
et pour éviter toute action supplémentaire de la Commission euro-
péenne. Ce timing a également été communiqué à la Commission eu-
ropéenne dans le cadre de la procédure d'infraction que je viens de 

18.03 Minister Ludivine Dedon-

der: Het betreft de wetsontwerpen 
2762, 2763 en 2765. Deze richtlijn 
moest tegen 26 juni 2021 in Bel-
gisch recht omgezet worden. Gelet 
op de complexiteit en de noodzaak 
om in drie verschillende wetten te 
voorzien heeft de omzetting vertra-
ging opgelopen.   
 
De Europese Commissie heeft een 
inbreukprocedure ingeleid. De re-
gering heeft er alles aan gedaan 
om de wetsontwerpen vóór het re-
ces ter stemming voor te leggen en 
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mentionner.  
 
Il importe donc que ces projets de loi puissent entrer en vigueur le plus 
rapidement possible. Tant que ces projets de loi n'auront pas été adop-
tés, un certain nombre de dispositions de la loi du 11 juillet 2021 ne 
pourront pas entrer en vigueur. Par conséquent, les entreprises 
d'investissement dites de classe 1 ne peuvent être reconnues comme 
des établissements de crédit. Ce retard signifie également que les pou-
voirs de contrôle des établissements concernés, qui sont qualifiés d'im-
portants, ne peuvent être transférés de la Banque nationale de Bel-
gique à la Banque centrale européenne. 
 
Au niveau européen, la directive IFD est complétée par le règlement 
IFR et entre-temps par une douzaine de règlements d'exécution. Ceux-
ci sortent des effets directs dans l'ordre juridique belge et l'absence de 
transpositions de la directive complique l'application cohérente de la loi 
belge et des règlements susmentionnés. 
 

om een bijkomende handeling van 
de Europese Commissie te voorko-
men. Deze wetsontwerpen moeten 
zo snel mogelijk in voege treden 
opdat ook de bepalingen van de 
wet van 11 juli 2021 van kracht 
zouden worden. De beleggingson-
dernemingen van klasse 1 kunnen 
momenteel nog niet als kredietin-
stellingen erkend worden. Door de 
opgelopen vertraging kan het toe-
zicht op die beleggingsonderne-
mingen niet van de NBB op de ECB 
overgedragen worden. 
 
Op Europees niveau wordt de IFD-
richtlijn aangevuld met de IFR-ver-
ordening en een twaalftal uitvoe-
ringsverordeningen die onmiddel-
lijk uitwerking hebben. Het uitblij-
ven van de omzetting bemoeilijkt 
de coherente toepassing van de 
Belgische wet en van de verorde-
ningen.  
 

18.04  Peter De Roover (N-VA): Mevrouw de voorzitster, ik heb goed 

geluisterd, maar er was wat geroezemoes. Ik meen de datum van 
26 juni gehoord te hebben. Als dat klopt, dan betekent het dat er nog 
drie dagen zijn, wat zeker wijst op urgentie. Maar ik meende ook 2021 
gehoord te hebben, of heb ik dat verkeerd begrepen? 
 
(…): (…) 
 

 

18.05  Peter De Roover (N-VA): Ja, dan is het dus echt heel urgent. 

 

 

La présidente: Je vous propose de nous prononcer sur cette demande. 
Ik stel u voor om ons over deze vraag uit te spreken. 
 

18.06  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Madame la présidente, nous sou-

tenons l’urgence pour le premier projet de loi (n° 2762/1), mais pas 
pour les deux autres projets (nos 2763/1 et 2765/1). 
 

18.06  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

Mevrouw de voorzitster, wij steu-
nen de urgentie voor het eerste 
wetsontwerp (nr. 2762/1), maar 
niet voor de twee andere ontwer-
pen (nrs. 2763/1 en 2765/1). 
 

La présidente: Dont acte. 
 
L'urgence est adoptée par assis et levé. 
De urgentie wordt aangenomen bij zitten en opstaan. 
 

19 Prise en considération de propositions 

19 Inoverwegingneming van voorstellen 

 
Vous avez pris connaissance dans l'ordre du jour qui vous a été distribué de la liste des propositions dont la 
prise en considération est demandée.  
In de laatst rondgedeelde agenda komt een lijst van voorstellen voor waarvan de inoverwegingneming is 
gevraagd.  
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S'il n'y a pas d'observations à ce sujet, je considère la prise en considération de ces propositions comme 
acquise. Je renvoie les propositions aux commissions compétentes conformément au Règlement. (art. 75, 
n° 5, Rgt)  
Indien er geen bezwaar is, beschouw ik de inoverwegingneming van deze voorstellen als aangenomen. 
Overeenkomstig het Reglement worden die voorstellen naar de bevoegde commissies verzonden. (art. 75, 
nr. 5, Rgt)  
 
Pas d'observation? (Non) 
Il en sera ainsi. 
 
Geen bezwaar? (Nee) 
Aldus wordt besloten. 
 

Urgentieverzoek 
Demande d'urgence 

 

19.01  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de voorzitster, collega's, ik 

had graag de urgentie gevraagd voor ons voorstel van bijzondere wet 
(nr. 2779/1) om van de luchthaven van Zaventem een Vlaamse lucht-
haven te maken en die bevoegdheid over te dragen en te regionalise-
ren. Het draait helemaal vierkant. (Rumoer) 
 
Dank u voor al uw enthousiasme! 
 
Het draait helemaal vierkant op de luchthaven, er is ook al meer dan 
een jaar geen voorzitter. Het is tijd dat de Participatiemaatschappij 
Vlaanderen (PMV) de aandelen van de Federale Participatie- en Inves-
teringsmaatschappij (FPIM) overneemt en dat Vlaanderen bevoegd 
wordt voor de luchthaven van Zaventem – eindelijk, zou ik zeggen. 
 

19.01  Theo Francken (N-VA): Je 

demande l'urgence pour ma propo-
sition visant à transférer l'aéroport 
de Zaventem à la Flandre. Rien ne 
va plus dans cet aéroport et il est 
temps qu'il soit géré correctement. 
 

La présidente: Je vous propose de nous prononcer sur cette demande. 
Ik stel u voor om ons over deze vraag uit te spreken. 
 
L'urgence est rejetée par assis et levé. 
De urgentie wordt verworpen bij zitten en opstaan. 
 

Votes nominatifs 

Naamstemmingen 

 

19.02  Catherine Fonck (Les Engagés): Madame la présidente, je vais 

assurer le pairage, avec un quorum de présence, pour M. Malik 
Ben Achour.  
 

19.02  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Ik heb een stemafspraak 
met de heer Ben Achour. 
 

19.03  Peter De Roover (N-VA): Wij hebben vernomen dat mevrouw 

Marghem hier om medische redenen niet aanwezig kan zijn. De heer 
Wollants – zij delen een lang en intens verleden en oude liefde roest 
niet – zal zijn stemgedrag daaraan aanpassen. 
 

19.03  Peter De Roover (N-VA): 

Mme Marghem est excusée et 
M. Wollants – avec qui elle partage 
un passé long et intense – adap-
tera, dès lors, son vote. L'amour ne 
meurt jamais! 
 

19.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Madame la présidente, je vais as-

surer le pairage pour M. Simon Moutquin, qui est empêché aujourd'hui.  
 

19.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): 

Ik heb een stemafspraak met de 
heer Moutquin. 
 

La présidente: Nous enregistrons ces trois demandes de pairage.  
 

20 Chambre des représentants – Ajustement budgétaire 2022 – Amendements réservés (2735/1-2) 
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20 Kamer van volksvertegenwoordigers – Begrotingsaanpassing 2022 – Aangehouden amendemen-

ten (2735/1-2) 
 
Vote sur l'amendement n° 1 de Marco Van Hees au tableau p. 35. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 1 van Marco Van Hees op de tabel blz. 35. (2735/2) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 1) 
Ja 21 Oui 
Nee 104 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 126 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 2 de Marco Van Hees au tableau p. 35. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 2 van Marco Van Hees op de tabel blz. 35. (2735/2) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
 
(Stemming/vote 1) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 3 de Marco Van Hees au tableau p. 35. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 3 van Marco Van Hees op de tabel blz. 35. (2735/2) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
 
(Stemming/vote 1) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 4 de Marco Van Hees au tableau p. 35. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 4 van Marco Van Hees op de tabel blz. 35. (2735/2) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
 
(Stemming/vote 1) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 5 de Marco Van Hees au tableau p. 35. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 5 van Marco Van Hees op de tabel blz. 35. (2735/2) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
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Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 2) 
Ja 22 Oui 
Nee 105 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 128 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 8 de Wim Van der Donckt au tableau p. 52. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 8 van Wim Van der Donckt op de tabel blz. 52. (2735/2) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 3) 
Ja  49 Oui 
Nee  78 Non 
Onthoudingen 2  Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 6 de Marco Van Hees au tableau p. 52. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 6 van Marco Van Hees op de tabel blz. 52. (2735/2) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 4) 
Ja 23 Oui 
Nee 106 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 7 de Marco Van Hees au tableau p. 56. (2735/2) 
Stemming over amendement nr. 7 van Marco Van Hees op de tabel blz. 56. (2735/2) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
 
(Stemming/vote 4) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 9 de Wim Van der Donckt au tableau p. 56. (2735/2) 
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Stemming over amendement nr. 9 van Wim Van der Donckt op de tabel blz. 56. (2735/2) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 5) 
Ja 49  Oui 
Nee 75 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 126 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

21 Chambre des représentants – Comptes 2021 (2735/1) 

21 Kamer van volksvertegenwoordigers – Rekeningen 2021 (2735/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 6) 

Oui 82 Ja 
Non 23 Nee 
Abstentions  25 Onthoudingen 
Total 130 Totaal 

 
En conséquence, la Chambre adopte les comptes 2021 de la Chambre des représentants. 
Bijgevolg neemt de Kamer de rekeningen 2021 van de Kamer van volksvertegenwoordigers aan. 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

22 Chambre des représentants – Ajustement budgétaire 2022 (2735/1) 

22 Kamer van volksvertegenwoordigers – Begrotingsaanpassing 2022 (2735/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 7) 
Oui 106 Ja 
Non 23 Nee 
Abstentions  1 Onthoudingen 
Total 130 Totaal 

 
En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 de la Chambre des représentants. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van de Kamer van volksvertegenwoordigers aan. 
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Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

23 Financement des partis politiques – Comptes 2021 (2735/1) 

23 Financiering van de politieke partijen – Rekeningen 2021 (2735/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 8) 
Oui 82 Ja 
Non 46 Nee 
Abstentions  2 Onthoudingen 
Total 130 Totaal 

 
En conséquence, la Chambre adopte les comptes 2021 du financement des partis politiques. 
Bijgevolg neemt de Kamer de rekeningen 2021 van de financiering van de politieke partijen aan. 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

24 Financement des partis politiques – Ajustement budgétaire 2022 (2735/1) 

24 Financiering van de politieke partijen – Begrotingsaanpassing 2022 (2735/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 9) 
Oui 80 Ja 
Non 46 Nee 
Abstentions  2 Onthoudingen 
Total 128 Totaal 

 
En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 du financement des partis politiques. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van de financiering van de politieke partijen aan. 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

25 Cour des comptes – Ajustement budgétaire 2022 (2736/1) 

25 Rekenhof – Begrotingsaanpassing 2022 (2736/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
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Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 10) 
Ja 129 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte l’ajustement budgétaire 2022 de la Cour des comptes. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van het Rekenhof aan. 
 

26 Cour constitutionnelle – Ajustement budgétaire 2022 (2736/1) 

26 Grondwettelijk hof – Begrotingsaanpassing 2022 (2736/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 11) 
Ja 118 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 12 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 de la Cour constitutionnelle. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van het Grondwettelijk hof aan. 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

27 Conseil supérieur de la Justice – Ajustement budgétaire 2022 (2736/1) 

27 Hoge Raad voor de Justitie – Begrotingsaanpassing 2022 (2736/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 12) 
Ja 129 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 du Conseil supérieur de la Justice. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van de Hoge Raad voor de Justitie aan. 
 

28 Collège des médiateurs fédéraux – Ajustement budgétaire 2022 (2736/1) 

28 College van de federale ombudsmannen – Begrotingsaanpassing 2022 (2736/1) 
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Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 13) 
Ja 116 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 12 Abstentions 
Totaal 128 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 du Collège des médiateurs fédéraux. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van het College van de federale ombudsmannen 
aan. 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

29 Autorité de protection des données – Ajustement budgétaire 2022 (2736/1) 

29 Gegevensbeschermingsautoriteit – Begrotingsaanpassing 2022 (2736/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 14) 
Ja 116 Oui 
Nee 12 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 128 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 de l'Autorité de protection des données. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van de Gegevensbeschermingsautoriteit aan. 
 

30 Organe de contrôle de l'information policière – Ajustement budgétaire 2022 (2736/1) 

30 Controleorgaan op de politionele informatie – Begrotingsaanpassing 2022 (2736/1) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 15) 
Ja 117 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 12 Abstentions 
Totaal 129 Total 
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En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 de l'Organe de contrôle de l'information 
policière. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van het Controleorgaan op de politionele infor-
matie aan. 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

31 Institut fédéral pour la Protection et la Promotion des Droits Humains – Ajustement budgétaire 2022 

(2736/1) 

31 Federaal Instituut voor de bescherming en de bevordering van de Rechten van de Mens – Begro-

tingsaanpassing 2022 (2736/1) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 16) 
Ja 115 Oui 
Nee 12 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 127 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte l'ajustement budgétaire 2022 de l'Institut fédéral pour la Protection et 
la Promotion des Droits Humains. 
Bijgevolg neemt de Kamer de begrotingsaanpassing 2022 van het Federaal Instituut voor de bescherming 
en de bevordering van de Rechten van de Mens aan. 
 
(M. Kristof Calvo et Mme Séverine de Laveleye ont voté pour) 
 
Il en sera donné connaissance à la Cour des comptes, la Cour constitutionnelle, le Conseil supérieur de la 
Justice, le Collège des médiateurs fédéraux, l'Autorité de protection des données, l'Organe de contrôle de 
l'information policière et l'Institut fédéral pour la Protection et la Promotion des Droits Humains. 
Het zal ter kennis worden gebracht aan het Rekenhof, het Grondwettelijk hof, de Hoge Raad voor de Justitie, 
het College van de federale ombudsmannen, de Gegevensbeschermingsautoriteit, het Controleorgaan op 
de politionele informatie en het Federaal Instituut voor de bescherming en de bevordering van de Rechten 
van de Mens. 
 

32 Amendements et article réservés du projet de loi contenant le premier ajustement du budget des 

Voies et Moyens de l'année budgétaire 2022 (2642/1-7) 

32 Aangehouden amendementen en artikel van het wetsontwerp houdende de eerste aanpassing van 

de Middelenbegroting voor het begrotingsjaar 2022 (2642/1-7) 
 
Vote sur l'amendement n° 8 de Marco Van Hees à l'article 2. (2642/7) 
Stemming over amendement nr. 8 van Marco Van Hees op artikel 2. (2642/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 17) 

Ja 11 Oui 
Nee 114 Non 
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Onthoudingen 5 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté.  
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 10 de Marco Van Hees à l'article 2. (2642/7) 
Stemming over amendement nr. 10 van Marco Van Hees op artikel 2. (2642/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 18) 
Ja 22 Oui 
Nee 97 Non 
Onthoudingen 6 Abstentions 
Totaal 125 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 2, tel que modifié par la commission, est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen is het artikel 2, zoals door de commissie gewijzigd, aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 9 de Marco Van Hees tendant à insérer un article 12/1(n). (2642/7) 
Stemming over amendement nr. 9 van Marco Van Hees tot invoeging van een artikel 12/1(n). (2642/7) 
 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
 
(Stemming/vote 18) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté.  
Bijgevolg is het amendement verworpen.  
 
Les tableaux en annexe, tels que modifiés par la commission, sont adoptés. 
De tabellen in bijlage worden zoals door de commissie gewijzigd aangenomen. 
 

33 Ensemble du projet de loi contenant le premier ajustement du budget des Voies et Moyens de 

l'année budgétaire 2022 (2642/1+6) 

33 Geheel van het wetsontwerp houdende de eerste aanpassing van de Middelenbegroting voor het 

begrotingsjaar 2022 (2642/1+6) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 19) 
Ja 74 Oui 
Nee 52 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 128 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2642/8) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
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(2642/8) 
 
Raison d'abstention? (Non) 
Reden van onthouding? (Nee) 
 

34 Amendements et articles réservés du projet de loi contenant le troisième ajustement du budget 

général des dépenses pour l'année budgétaire 2022 (2643/1-22) 

34 Aangehouden amendementen en artikelen van het wetsontwerp houdende de derde aanpassing van 

de algemene uitgavenbegroting voor het begrotingsjaar 2022 (2643/1-22) 
 
Vote sur l'amendement n° 102 de Sander Loones cs à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 102 van Sander Loones cs op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 20) 
Ja 50 Oui 
Nee 76 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 128 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 105 de Marco Van Hees à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 105 van Marco Van Hees op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 21) 
Ja 11 Oui 
Nee 104 Non 
Onthoudingen 15 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 106 de Marco Van Hees à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 106 van Marco Van Hees op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 22) 
Ja 23 Oui 
Nee 102 Non 
Onthoudingen 3 Abstentions 
Totaal 128 Total 
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En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 110 de Vanessa Matz à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 110 van Vanessa Matz op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 23) 
Ja 52 Oui 
Nee 76 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 113 de Vanessa Matz à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 113 van Vanessa Matz op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
 
(Stemming/vote 23) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 112 de Vanessa Matz à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 112 van Vanessa Matz op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
 
(Stemming/vote 23) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 101 de Koen Metsu cs à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 101 van Koen Metsu cs op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 24) 
Ja 52 Oui 
Nee 75 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
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Vote sur l'amendement n° 100 de Sander Loones cs à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 100 van Sander Loones cs op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 25) 
Ja 37 Oui 
Nee 91 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 108 de Marco Van Hees à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 108 van Marco Van Hees op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 26) 
Ja 23 Oui 
Nee 104 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 128 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 98 de Theo Francken cs à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 98 van Theo Francken cs op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 27) 
Ja 35 Oui 
Nee 94 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 103 de Wim Van der Donckt cs à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 103 van Wim Van der Donckt cs op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 



 23/06/2022 CRIV 55 PLEN 190 
 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

84 

Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 28) 
Ja 50 Oui 
Nee 75 Non 
Onthoudingen 4 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 104 de Wim Van der Donckt cs à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 104 van Wim Van der Donckt cs op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
 
(Stemming/vote 28) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 99 de Theo Francken cs à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 99 van Theo Francken cs op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 29) 
Ja 35 Oui 
Nee 94 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 107 de Marco Van Hees à l'article 1.01.2. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 107 van Marco Van Hees op artikel 1.01.2. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 30) 
Ja 29 Oui 
Nee 96 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 126 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 1.01.2 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is het artikel 1.01.2 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 111 de Vanessa Matz tendant à insérer un article 2.17.6(n). (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 111 van Vanessa Matz tot invoeging van een artikel 2.17.6(n). (2643/22) 
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Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 31) 
Ja 52 Oui 
Nee 76 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 109 de Marco Van Hees à l'article 3-01-1. (2643/22) 
Stemming over amendement nr. 109 van Marco Van Hees op artikel 3-01-1. (2643/22) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 32) 
Ja 23 Oui 
Nee 106 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 3-01-1 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is het artikel 3-01-1 aangenomen. 
 
Les tableaux en annexe, tels que modifiés par la commission, sont adoptés. 
De tabellen in bijlage worden zoals door de commissie gewijzigd aangenomen. 
 

35 Ensemble du projet de loi contenant le troisième ajustement du budget général des dépenses pour 

l'année budgétaire 2022 (2643/1+21) 

35 Geheel van het wetsontwerp houdende de derde aanpassing van de algemene uitgavenbegroting 

voor het begrotingsjaar 2022 (2643/1+21) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 

 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken?  
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 33) 
Ja 76 Oui 
Nee 52 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2643/23) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2643/23) 
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Raison d'abstention? (Non) 
Reden van onthouding? (Nee) 
 

36 Amendements réservés à la proposition de résolution relative à une approche efficace et intégrale 

de lutte contre la broncho-pneumopathie chronique obstructive (2259/1-6) 

36 Aangehouden amendementen op het voorstel van resolutie betreffende een doeltreffende en inte-

grale aanpak van chronic obstructive pulmonary disease (2259/1-6) 
 
Vote sur l'amendement n° 20 de Kathleen Depoorter cs à la demande a), iii. (2259/6) 
Stemming over amendement nr. 20 van Kathleen Depoorter cs op verzoek a), iii. (2259/6) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 34) 
Ja 44 Oui 
Nee 85 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

36.01  Servais Verherstraeten (CD&V): Mevrouw de voorzitster, sommige collega's van mijn groep hebben 

zich vergist en hebben tegengestemd.  
 
De voorzitster: Waarvan akte. 
 
Vote sur l'amendement n° 21 de Catherine Fonck tendant à insérer une demande a), v.(n). (2259/6) 
Stemming over amendement nr. 21 van Catherine Fonck tot invoeging van een verzoek a), v.(n). (2259/6) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 35) 
Ja 29 Oui 
Nee 76 Non 
Onthoudingen 25 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 19 de Kathleen Depoorter cs tendant à insérer une demande c) v.(n). (2259/6) 
Stemming over amendement nr. 19 van Kathleen Depoorter cs tot invoeging van een verzoek c) v.(n). 
(2259/6) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 36) 
Ja 37 Oui 
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Nee 88 Non 
Onthoudingen 5 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

37 Proposition de résolution relative à une approche efficace et intégrale de lutte contre la broncho-

pneumopathie chronique obstructive (2259/5) 

37 Voorstel van resolutie betreffende een doeltreffende en integrale aanpak van chronic obstructive 

pulmonary disease (2259/5) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 37) 
Ja 106 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 24 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de résolution. Il en sera donné connaissance au gou-
vernement. (2259/7) 
Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel van resolutie aan. Het zal ter kennis van de regering worden gebracht. 
(2259/7) 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

38 Proposition de loi modifiant la loi du 15 mars 1954 relative aux pensions de dédommagement des 

victimes civiles de la guerre 1940-1945 et de leurs ayants droit (2419/1) 

38 Wetsvoorstel tot wijziging van de wet van 15 maart 1954 betreffende de herstelpensioenen voor de 

burgerlijke slachtoffers van de oorlog 1940-1945 en hun rechthebbenden (2419/1) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 38) 
Ja 94 Oui 
Nee 22 Non 
Onthoudingen 13 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de loi. Elle sera soumise en tant que projet de loi à la 
sanction royale. (2419/6) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsvoorstel aan. Het zal als wetsontwerp aan de Koning ter bekrachtiging 
worden voorgelegd. (2419/6) 
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Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

39 Wetsontwerp houdende toekenning van een toelage voor het aanschaffen van huisbrandolie of pro-

paan in bulk bestemd voor de verwarming van een privéwoning (2752/4) 

39 Projet de loi visant à octroyer une allocation pour l'acquisition de gasoil ou de propane en vrac 

destinés au chauffage d'une habitation privée (2752/4) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 39) 
Ja 105 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 24 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2752/5) 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2752/5) 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

40 Adoption de l’ordre du jour 

40 Goedkeuring van de agenda 

 
Nous devons procéder à l’approbation de l'ordre du jour de la séance du 30 juin 2022. 
Wij moeten overgaan tot de goedkeuring van de agenda voor de vergadering van 30 juni 2022. 
 
Y a-t-il une observation à ce sujet? (Non) 
Zijn er dienaangaande opmerkingen? (Nee) 
 
En conséquence, l'ordre du jour est adopté. 
Bijgevolg is de agenda aangenomen. 
 
La séance est levée. Prochaine séance le jeudi 30 juin 2022 à 14 h 15. 
De vergadering wordt gesloten. Volgende vergadering donderdag 30 juni 2022 om 14.15 uur. 
 
La séance est levée à 17 h 58. 
De vergadering wordt gesloten om 17.58 uur. 
 
  

 
 

L'annexe est reprise dans une brochure séparée, portant le numéro CRIV 55 PLEN 190 annexe. 
 
De bijlage is opgenomen in een aparte brochure met nummer CRIV 55 PLEN 190 bijlage. 
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DETAIL DES VOTES NOMINATIFS 

 

DETAIL VAN DE NAAMSTEMMINGEN 

 

  
Vote nominatif - Naamstemming: 001 
 
 

Oui          021 Ja 

 
Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees Marco, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria 
 

Non          104 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, Demon 
Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, 
Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, 
Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilson Natha-
lie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, 
Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle 
Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Pré-
vot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, 
Rohonyi Sophie, Safai Darya, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, 
Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van den Bergh 
Jef, Vandenbroucke Joris, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpe-
borgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten 
Servais, Vicaire Albert, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 002 
 
 

Oui          022 Ja 

 
Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees Marco, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          105 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, 
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Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hu-
gon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni 
Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rogge-
man Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caro-
line, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, 
Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van 
Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kris-
tien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 003 
 
 

Oui          049 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Vuyst Steven, 
De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Catherine, Francken 
Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, Houtmeyers Katrien, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Pas Barbara, 
Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Safai Darya, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, 
Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          078 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, 
Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin 
Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lach-
aert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers 
Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Plat-
teau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, 
Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, 
Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke 
Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire 
Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 004 
 
 

Oui          023 Ja 
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Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees 
Marco, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          106 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, 
Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hu-
gon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni 
Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rogge-
man Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caro-
line, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, 
Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der 
Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van 
Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Lau-
rence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 005 
 
 

Oui          049 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, De Roover Peter, De Smet François, De Vuyst Steven, 
De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Catherine, Francken 
Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, Houtmeyers Katrien, 
Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Pas Barbara, Ponthier Annick, 
Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, 
Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          075 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih 
Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy 
Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni 
Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nico-
las, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter 
Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
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Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vanden-
broucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, 
Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 006 
 
 

Oui          082 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cé-
cile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De 
Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Me-
lissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck 
Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, 
Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pied-
boeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael 
Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van 
den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, 
Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Lau-
rence 
 

Non          023 Nee 

 
Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees 
Marco, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Abstentions  025 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, De Roover Peter, De Wit Sophie, 
D'Haese Christoph, Donné Joy, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Goethals Sigrid, Houtmeyers 
Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu Koen, Raskin Wouter, Roggeman Tomas, Safai Darya, Van 
Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, 
Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 007 
 
 

Oui          106 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, 
Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
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Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hu-
gon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni 
Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rogge-
man Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caro-
line, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, 
Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der 
Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van 
Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Lau-
rence 
 

Non          023 Nee 

 
Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees 
Marco, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 008 
 
 

Oui          082 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cé-
cile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De 
Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Me-
lissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck 
Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, 
Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pied-
boeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael 
Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van 
den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, 
Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Lau-
rence 
 

Non          046 Nee 

 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, 
D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mer-
tens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rogge-
man Tomas, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van 
Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Ver-
meersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 
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Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 009 
 
 

Oui          080 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cé-
cile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De 
Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Me-
lissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck 
Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, 
Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pied-
boeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, 
Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Ca-
roline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys 
Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          046 Nee 

 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, 
D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mer-
tens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rogge-
man Tomas, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van 
Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Ver-
meersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 010 
 
 

Oui          129 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, 
Chanson Julie, Cogolati Samuel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dalle-
magne Georges, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt 
Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, 
Dillen Marijke, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, 
Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, 
Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jadin 
Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, 
Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Na-
dia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman 
Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts 
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Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn 
Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont So-
phie, Thiébaut Eric, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yo-
leen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, 
Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, 
Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vermeersch Wouter, Vicaire Albert, Vin-
devoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 011 
 
 

Oui          118 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, 
Cogolati Samuel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, 
D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge 
Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, 
De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, 
Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, In-
gels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy 
Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, 
Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Ka-
thleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Sene-
sael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, 
Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, 
Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vi-
caire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  012 Onthoudingen 

 
Bury Katleen, Depoortere Ortwin, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, 
Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Vermeersch Wouter 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 012 
 
 

Oui          129 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, 
Chanson Julie, Cogolati Samuel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dalle-
magne Georges, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
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laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt 
Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, 
Dillen Marijke, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, 
Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, 
Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée 
Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Phi-
lippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Flo-
rence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Scour-
neau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut 
Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, 
Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, 
Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vermeersch Wouter, Vicaire Albert, Vin-
devoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 013 
 
 

Oui          116 Ja 

 
Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Colebunders 
Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, 
Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover 
Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese 
Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich 
Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kat-
trin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen 
Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, 
Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Phi-
lippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot 
Hervé, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt 
Anneleen, Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, 
Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Vale-
rie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vin-
devoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  012 Onthoudingen 

 
Bury Katleen, Depoortere Ortwin, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, 
Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Vermeersch Wouter 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 014 
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Oui          116 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, 
Cogolati Samuel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, 
D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge 
Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, 
De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, 
Francken Theo, Freilich Michael, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Phi-
lippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, 
Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Col-
line, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo 
Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin 
Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot 
Hervé, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van 
Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt 
Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys 
Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, 
Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          012 Nee 

 
Bury Katleen, Depoortere Ortwin, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, 
Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Vermeersch Wouter 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 015 
 
 

Oui          117 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, 
Cogolati Samuel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, 
D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge 
Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, 
De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, 
Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, In-
gels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy 
Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, 
Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Ka-
thleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Sene-
sael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, 
Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, 
Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vi-
caire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert 
 



 23/06/2022 CRIV 55 PLEN 190 
 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

98 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  012 Onthoudingen 

 
Bury Katleen, Depoortere Ortwin, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, 
Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Vermeersch Wouter 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 016 
 
 

Oui          115 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, 
Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover 
Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese 
Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich 
Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kat-
trin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Lie-
kens Goedele, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rogge-
man Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caro-
line, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, 
Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der 
Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Van-
robaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel 
Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          012 Nee 

 
Bury Katleen, Depoortere Ortwin, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, 
Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Vermeersch Wouter 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 017 
 
 

Oui          011 Ja 

 
Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mer-
tens Peter, Moscufo Nadia, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          114 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, 
Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt 
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Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, 
Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels 
Frieda, Gilissen Erik, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, 
Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Eg-
bert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, 
Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, 
Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thié-
baut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, 
Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh 
Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vermeersch Wouter, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta 
Laurence 
 

Abstentions  005 Onthoudingen 

 
Arens Josy, Boukili Nabil, Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Prévot Maxime 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 018 
 
 

Oui          022 Ja 

 
Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, Dewulf Nathalie, 
Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Pas Barbara, 
Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees Marco, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          097 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge 
Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, Dierick Leen, Donné 
Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hu-
gon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni 
Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Safai 
Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, 
Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, 
Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, 
Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  006 Onthoudingen 

 
Arens Josy, Dallemagne Georges, De Smet François, Fonck Catherine, Prévot Maxime, Rohonyi Sophie 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 019 
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Oui          074 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, 
Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Lau-
rence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Les-
lie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, 
Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Flo-
rence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vanden-
broucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, 
Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          052 Nee 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Ca-
therine, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, 
Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Na-
dia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Rohonyi 
Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 020 
 
 

Oui          050 Ja 

 
Arens Josy, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Vuyst 
Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Catherine, 
Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, Houtmeyers Katrien, In-
gels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Pas Barbara, 
Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Rohonyi Sophie, Safai 
Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der 
Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch Wouter, Vindevoghel 
Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          076 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, 
Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri 
Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, 
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Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Ca-
roline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 021 
 
 

Oui          011 Ja 

 
Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mer-
tens Peter, Moscufo Nadia, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          104 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, 
Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, 
Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilson Natha-
lie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, 
Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle 
Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Pré-
vot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, 
Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut 
Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van den 
Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke 
Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, 
Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  015 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Bury Katleen, Depoortere Ortwin, De Smet François, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen 
Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters 
Frank, Vermeersch Wouter 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 022 
 
 

Oui          023 Ja 

 
Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees 
Marco, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          102 Nee 
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Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet 
Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, 
Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon 
Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De 
Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, 
Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Gijbels Frieda, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Phi-
lippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, 
Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen 
Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, 
Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Pa-
trick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Safai Darya, Scour-
neau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, 
Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vanden-
broucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, 
Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Ver-
herstraeten Servais, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  003 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, De Smet François, Rohonyi Sophie 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 023 
 
 

Oui          052 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Ca-
therine, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, 
Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Na-
dia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Rohonyi 
Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          076 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, 
Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri 
Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Ca-
roline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
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Vote nominatif - Naamstemming: 024 
 
 

Oui          052 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Ca-
therine, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, 
Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Na-
dia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Rohonyi 
Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          075 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih 
Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy 
Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni 
Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nico-
las, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter 
Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vanden-
broucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, 
Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 025 
 
 

Oui          037 Ja 

 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover 
Peter, De Smet François, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, 
Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels 
Yngvild, Loones Sander, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman 
Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anne-
leen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch 
Wouter 
 

Non          091 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, 
Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, 
De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, 



 23/06/2022 CRIV 55 PLEN 190 
 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

104 

Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, 
Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée 
Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nico-
las, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot 
Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den 
Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, 
Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, 
Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 026 
 
 

Oui          023 Ja 

 
Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees 
Marco, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          104 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, 
Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hu-
gon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Leoni Leslie, Leroy 
Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Natha-
lie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot 
Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, 
Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont 
Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, 
Van Hecke Stefaan, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Ver-
duyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 027 
 
 

Oui          035 Ja 
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Bury Katleen, Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover 
Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Francken Theo, Freilich 
Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, 
Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Safai Darya, 
Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt 
Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch Wouter 
 

Non          094 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, 
Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, 
De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, De 
Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, 
Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon 
Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scour-
neau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, 
Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt 
Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 028 
 
 

Oui          050 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Vuyst Steven, 
De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Catherine, Francken 
Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, Houtmeyers Katrien, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Pas Barbara, 
Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Safai Darya, Samyn Ellen, 
Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van 
Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes 
Thierry 
 

Non          075 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, 
Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri 
Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, 
Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Flo-
rence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
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Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vanden-
broucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, 
Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  004 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, De Smet François, Rohonyi Sophie, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 029 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover 
Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Francken Theo, Freilich 
Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, 
Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Safai Darya, 
Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt 
Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch Wouter 
 

Non          094 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, 
Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, 
De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, De 
Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, 
Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon 
Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scour-
neau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, 
Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt 
Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 030 
 
 

Oui          029 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De-
poortere Ortwin, De Smet François, De Vuyst Steven, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Gilis-
sen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Pré-
vot Maxime, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees Marco, 
Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          096 Nee 
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Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge 
Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, 
Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens 
Koen, Gijbels Frieda, Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, 
Houtmeyers Katrien, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Eg-
bert, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, 
Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, 
Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roggeman Tomas, Safai Darya, Scourneau 
Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda 
Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre 
Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel 
Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, 
Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 031 
 
 

Oui          052 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Ca-
therine, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, 
Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Na-
dia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Rohonyi 
Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          076 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, 
Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri 
Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Ca-
roline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
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Vote nominatif - Naamstemming: 032 
 
 

Oui          023 Ja 

 
Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De Vuyst Steven, De-
wulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees 
Marco, Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          106 Nee 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Burton Emmanuel, Buysrogge Peter, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Sa-
muel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Donné Joy, Farih Nawal, 
Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilson Nathalie, Goethals Sigrid, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Houtmeyers Katrien, Hu-
gon Claire, Ingels Yngvild, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni 
Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Metsu Koen, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rogge-
man Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caro-
line, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, 
Van Camp Yoleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der 
Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van 
Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Lau-
rence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 033 
 
 

Oui          076 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, 
Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri 
Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Ca-
roline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          052 Nee 
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Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico 
Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, 
De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, Fonck Ca-
therine, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Hedebouw Raoul, 
Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Na-
dia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Rohonyi 
Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Hees Marco, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch 
Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 034 
 
 

Oui          044 Ja 

 
Arens Josy, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Dallemagne Georges, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, 
Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen 
Marijke, Donné Joy, Fonck Catherine, Francken Theo, Freilich Michael, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen 
Erik, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Lanjri Nahima, Loones Sander, Metsu Koen, Pas 
Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman Tomas, Safai Darya, 
Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van den Bergh 
Jef, Van der Donckt Wim, Van Hoof Els, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch Wouter 
 

Non          085 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Colebunders 
Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé 
Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, 
Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, 
Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, 
Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Leoni Leslie, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Phi-
lippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau 
Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda 
Olivier, Vanbesien Dieter, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, 
Van Hees Marco, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, 
Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  001 Onthoudingen 

 
Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 035 
 
 

Oui          029 Ja 
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Arens Josy, Bury Katleen, Colebunders Gaby, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De-
poortere Ortwin, De Smet François, De Vuyst Steven, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Gilis-
sen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Pré-
vot Maxime, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees Marco, 
Vermeersch Wouter, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          076 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Bar-
bara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Deli-
zée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, 
Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri 
Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Ca-
roline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  025 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, De Roover Peter, De Wit Sophie, 
D'Haese Christoph, Donné Joy, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Goethals Sigrid, Houtmeyers 
Katrien, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu Koen, Raskin Wouter, Roggeman Tomas, Safai Darya, Van 
Bossuyt Anneleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, 
Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 036 
 
 

Oui          037 Ja 

 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover 
Peter, De Smet François, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Donné Joy, 
Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels 
Yngvild, Loones Sander, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Roggeman 
Tomas, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anne-
leen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Vermeersch 
Wouter 
 

Non          088 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, 
Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Colebunders 
Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé 
Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, 
Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih 
Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hede-
bouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, 
Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens 
Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman 
Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scour-
neau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, 
Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
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Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt 
Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  005 Onthoudingen 

 
Arens Josy, Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Prévot Maxime, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 037 
 
 

Oui          106 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, 
Cogolati Samuel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, 
D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye 
Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De 
Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dewulf Nathalie, Dierick Leen, Dillen 
Marijke, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilissen Erik, Gilson Na-
thalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, 
Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen 
Christian, Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, 
Ponthier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, 
Rohonyi Sophie, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin 
Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, 
Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van 
Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Ver-
meersch Wouter, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  024 Onthoudingen 

 
Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, De Roover Peter, De Wit Sophie, D'Haese Chris-
toph, Donné Joy, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels 
Yngvild, Loones Sander, Metsu Koen, Raskin Wouter, Roggeman Tomas, Safai Darya, Van Bossuyt An-
neleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 038 
 
 

Oui          094 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, 
Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, 
De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, De 
Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, 
Geens Koen, Gilson Nathalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon 
Claire, Jadin Kattrin, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, 
Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
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Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scour-
neau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, 
Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt 
Kris, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Non          022 Nee 

 
Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, De Roover Peter, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Donné Joy, 
Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels Yngvild, Loones 
Sander, Metsu Koen, Raskin Wouter, Roggeman Tomas, Safai Darya, Van Bossuyt Anneleen, Van Camp 
Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien 
 

Abstentions  013 Onthoudingen 

 
Bury Katleen, Depoortere Ortwin, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, 
Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Vermeersch Wouter, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 039 
 
 

Oui          105 Ja 

 
Aouasti Khalil, Arens Josy, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bombled Christophe, Bona-
venture Chanelle, Boukili Nabil, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Buyst Kim, Calvo Kristof, Chanson Julie, 
Cogolati Samuel, Colebunders Gaby, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, 
D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye 
Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De 
Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dewulf Nathalie, Dierick Leen, Dillen 
Marijke, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilissen Erik, Gilson Na-
thalie, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jadin Kattrin, 
Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lanjri Nahima, Leoni Leslie, Leroy Marie-Colline, Leysen 
Christian, Liekens Goedele, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, 
Ponthier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, 
Rohonyi Sophie, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin 
Caroline, Thémont Sophie, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh 
Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van 
Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verherstraeten Servais, Vermeersch Wouter, 
Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  024 Onthoudingen 

 
Buysrogge Peter, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, De Roover Peter, De Wit Sophie, D'Haese Chris-
toph, Donné Joy, Francken Theo, Freilich Michael, Gijbels Frieda, Goethals Sigrid, Houtmeyers Katrien, Ingels 
Yngvild, Loones Sander, Metsu Koen, Raskin Wouter, Roggeman Tomas, Safai Darya, Van Bossuyt An-
neleen, Van Camp Yoleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Wollants Bert 
 


